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TO THE CLERK OF TIE ABOVE ENTITLED COURT AND TO THE DISTRICT
ATTORNEY OF THE COUNTY OF SANTA BARBARA, TOM SNEDDON, AND DEPUTY
DISTRICT ATTORNEYS RON ZONEN, GERALD FRANKLIN AND GORDON
AUCHINCLOSS:

PLEASE TAKE NOTICE that Defendant Michael J. Jackson hereby moves and on July 9,
2004, at 8:30 a.m., or as soon therealler as the matter may be heard. in the above-entitled court, will
move the Court for an order setting aside the Indictment filed on April 30, 2004, or for such other
and further relicf as the Court may deem just and proper.!  Relielis required because: (1) the lawful
cvidence presented (o the grand jury was insufficient to show Lhe requisite probable cause of the
elements of the crime charged; (2) that the lawful evidence received by the grand jury did nol creatc
a strong suspicion that the crimes of conspiracy lo commit child abduction, false imprisonment and
cxtortion, lewd act upon a child, altempt to commit a lewd act upon 2 child, and administering an
intoxicating agent (o assist in comruission of a felony occurred; and (3) the government’s conduct
before the grand jury proccedings and the introduction of lestimony inadmissiblc over objection at
trial was so prejudicial as lo requirc the entire indictment to be sct aside.

"

i

i

"

"

'Petitioner makes this motion pursuant to Penal Code § 995 al (he earlicst time practicable given
the liming of the arraignmeant on the indictment and the cxcessive length ol the grand jury
transcript. Mr. Jackson intends to addrcss other issucs pertaining to the government’s conduct
and (o the proccedings before the grand jury al @ subscquent time.
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The motion will be based on this Notice of Motion, the Mcmarandum of Points and Authorities
served and filed herewith, the grand jury transeript, such supplemental memoranda of points and
authoritics as hereafter maybe Rled with the court, all pleadings and documents heretofore filed with
the Court and such oral argurnent as may be presented at the hearing on the motion.

Dated: Junc 29, 2004

COLLINS, MESEREAU, REDDOCK & YU
Thomas A. Mcscreaw, Jr.

Susan C. Yu

KATTEN MUCHIN ZAVIS ROSENMAN
Steve Cochran

Stacey McKee Knight

SANGER & SWYSEN

Robert™. Sangcr

Lpoph

/ obcrtM Sanger
<~ Attorncys [or
MICHAEL JOSEPIH JACKSON
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MEMORANDUM OF POINTS AND AUTHORITIES
INTRODUCTION

The grand jury proceeding leading up to the indictment of Michue! Jackson was
remarkable. The transcripts reveal 2 complete disregard on the part of the prosecutor for his
duties to present evidence fairly and accuralely and to behave in a fashion that would have been
approved by a judge. |

Information was [recly conveyed to the grand jurors without regard to the rules of
cvidence. The prosecutors bullied and argued with witnesses. The prosccutors beceme involved
in what appeared to be persanal arguments with other witnesses. At least once, the prosecutor
vouched [or his own version of events while not under oath and accused witnesscs of lying.
Wiltnesses were told not to provide information to the defense. Prosecutors suggested without
foundation that Mr. Jackson's defensc investigelion is improper. The proseculors ren the
proceedings as il they employed the grand jurors. They procecded by innuendo and sarcasm,
impugning Mr. Jackson by ridiculing thosc allegedly associated with him and ¢ven those who
sought to legally represent him. |

Mr. Jar‘:kson is a celebrity, however, as this court has duly noted, he is entitled to duc
process and [undamental fairncss like everyone else. He is catitled o no more, but no less
consideration, than anyonc clsc who stands accused by the government. [lere, the proseculors
allowed themselves to act in a fashion that, one would hope, they would not act in any other case.
Ttis up to the Courl at this time to leok critically and dispassionatcely at the manner in which this
grand jury proceeding was conducted and call il for what it is.

Taking only one examplc [rom dozens, no Court has ever condoned the kind of grand jury
decorum exhibited by Mr. Sneddon during an cxchange with witness Ilenry Russell Halpern:

Q Did you at the time that you heard that these serious charges had been leveled

against a worldwidc known entertainer, cver come to the DA’s office and say,

“Hey, Mr. Sneddon, I've got these scripts,™ or, *'I heard about these scripts,”™ or,

“You might want to know this.” Did you ever do that before you went on national
V?

A No. Tlound the DA's office to be hostile when 1 called. I found the head DA,
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that being yourself, to be very uncooperetive.

In fact, I called your office in the beginning to find out whether my client’s son
was the person who was charged with molestation. You initially refused to tcll
me. | asked you iFmy client's son was dying. You initially refused to tell me. It
was only after I told you that | might have to tell the press of your reaction thet
you called back and then told me.

T found your attitude, conduct to be very hostile, and not a o[fGee thal would be
wanting to hear [rom me, periad.

Now, | have other information. And if you want to ask me other information, I’l]
provide -

Q That is a total — that is not the way that conversalion went and you know iL.
A You know it too.

Q 1 explained (o you why at that time we couldn’t tell who the victim was.
Becausc nobody knew the family at that ime, did I nat?

A No, you didn't.

Q And then you said, “Wouldn’t you as the father want to know if the child was
sick?" And I said 1o you, “Okay. 1’'m going to tell you.” And I did tell you the
child was fine, did I not?

ATl tell you, I remember the conversation specifically becausc I took noles.

QSodol.

(RT 715:19-716:25.)
| The transcript reveals that Mr. Sncddon was personally upsct by the fact that Mr. Halpemn
had erubarrassed him by making public statements to the media. Mr. Sneddon, through bulling
tuctics, inadmissible evidence, and his own personal vouching for his version of events, wanted
lo destroy this witness and establish to the caplive grand jurors that he, Tom Sneddon, was the
victor. This was an outrageous display of power Lhat would not be allowed before a judge in any
open court.
There is no case in the history of (he State of California that has condoned anything like
the abusc o power demonstrated in this grand jury procceding. It is a paradigm of what a
prosecutor is not allowed to do behind closed doors and a casc in which the indictment musl be

set aside.
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PROCEDURAL SUMMARY

The Districl Attorney officially commenced this action on November 18, 2003, with a
massive, media-covered search conducted at Mr. Jackson's homec and other locations. On
November 19, 2003, the District Attorney held 2 press conference 1o announce an arrest warrant
alleging violations of Penal Code § 288 (a). Mr. Jackson voluntarily surrendered to the Santa
Barbara County Sheriff on November 20, 2003.

The District Attorney filed a complaint on Deeember 18, 2004, The complaint alleged
scven counls of Penal Code § 288(a) and two counts of Pcnal Code § 222.

M. Jackson appcarcd for arraignment on the complaint on January 16, 2004 and cutered
pleas of not guilty. In March 2004 the prosecution convened a grand jury in licu of a preliminary
hearing. Aftcr hearing 12 days of evidence and a day of argument presented by the District
Attorney, the grand jury returned an indictment on April 21, 2004, The indictment alleged
violations of Pcnal Code §§ 182, 288(a), 664 ard 222.

Mr. Jackson appeared for arraignment on the indictment on April 30, 2004. He entered 2
plea of not guilty to all counts.

THE SQ-CAl FACTS PRESENTE HE GRAND JURY

The grrand jury proccedings in this maller spanned from March 29, 2004 to April 21,
2004, producing an ¢ight-volumec transcript of more than 1900 pages. Much of what was
prescnted was inadmissible over objection at trial.

A BACKGROUND

Star Arvizo (“Star™) testificd that he is the son of Janct Ventura Arvizo (“Mrs. Arvizo™)
and David Gavino Arvizo (“David™), and a younger sibling of Gavin Arvizo (“Gavin”) and
Davellin Arvizo ("Davcllin™). He currently lives with Jay Daniel Jackson (“Jay™). (RT 103-
104.)

Star testified that Gavin was diagnosed with cancer when Star was in the fourth grade.
Gavin dropped out of school as a result and went to the Kaiscr Pcmancnte Hospital on Sunsct

Boulevard in Los Angeles, California. Al that time, Star was living with Gavin, Davellin, Mrs.
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Arvizo, und David in a one bedroom apartment. (RT 107-109.)

Star testificd that while Gavin was il], Gavin was intcrested in meeting Michael Jackson,
Chris Tucker, and Jim Carrey. “Jaimc Masada granted his wish.” Star was in the hospilal room
with Gavin on two occasions when Michael Jackson called Gavin in the hospital. He was also
present with Gavin when Michacl Jackson called Gavin at Mrs. Ventura’s home. (RT 110.)

Davcllin Arvizo, Star and Gawvin's sister, testificd that Gavin met Mr. Jackson through
Jamie Masada. (RT 233.)]

Gavin Arvizo testified that she met Mr. Jackson through “this onc lady” or 2 man namcd
Jamic Masada. He knew Mr. Musada from comedy camp. Mr. Masada would come and visit
him in the hospital frcquently. At some point while he was in the bospilal, he received a call
from Mr. Juckson. llc had other conversations with Mr. Jackson while he was at the hospital and
at his grandparents housc. (RT 340-349.)

Gavin Arvizo testificd that his grandmother does not speak English but his grandfather
docs speak English. When he was in the hospital he would take trips to his grandparents home,
or to Neverland. (RT 341-344.)

David Arvizo, the father of Davellin, Guvin and Star, and former husband of Janet
Arvizo, testified that Gavin, and the rest of the Arvizo family, kncw Mr. Jackson prior 1o his
illness. Gavin wes taught tap and performing by people who tauvght Mr. Jackson. (RT 672-673.)

Janet Ventura Arvizo testified that she was also known as Janet Arvizo. At the time of
her testimony, she was living in West Los Angeles with Jay, Gavin, and Star. Mrs. Arvizo's
daughtcr, Davellin, lived with Mrs. Arvizo's parents. She was previously marricd to David
Arvizo. (RT 916-917;919.)

Mrs. Arvizo lestified that Gavin became ill with cancer in June 2003, Ec became very ill
for nearly a ycar, undergoing chemotherapy and radiation. Doctors frequently told Mrs. Arvizo
that Gavin would die. (RT 921-923.) As a resuly, Gavin has a reduced immunc systcm and has
to take mcdications on a regular basis. Gavin went into remission approximatcly one year afler

he was diagnosed, and still went back [or regular appointments. (RT 924-925.)
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Mrs. Arvizo testified that she met Jamic Masada, the owner of the Laugh Faclory,
through a comedy camp that Gavin and Star attended. Mr. Masada called once in 2 while
thereafter to sec how the children were. When Gavin became ill, Mrs. Arvizo called Mr.
Masada. Mr. Masada brought a number of cclebrities o visit Gavin, including George Lopez and
Chris Tucker. Chris Tucker, in turn, brought his girlfriend and their baby. (RT 925-926; 928-
930.)

Mrs. Arvizo testified that Gavin cxpressed a desire to mect Michael Jackson at some
point. Mrs. Arvizo was present on at least one occasion when Mr. Jackson called Gavin at Mrs.
Arvizo's parcnts’ home. Gavin frcqucn.tly spent hours talking to Mr. Jackson. (RT 930-833.) |

Jamic Masada, owner of the Laugh Faclory comedy club, testified that he has a comedy
camp for undcrprivileged kids. Star, Gavin and Davellin Arvizo attcnded the camp. At somc
poixt, he received a call from Janct Arvizo. She told him that Gavin had ben dizgnoscd with
cancer. He visited him in the hospital almost every day and tried to lake a comedian with him
cvery day. At some point while Gavin was in the hospital, he asked Mr. Masada to introduce
him to Mr. Jackson. Mr. Masada did not know Mr. Jackson. He told Gavin that he would
intraduce him (o Mr. Jackson. He called Neverland and made the request. Mr, Jackson called
Gavin on the next day. (RT 296-305.)

Azja Pryor testificd that she is the mother of Chris Tucker's son. Chris Tucker is an actor
and comedian who has appeared in movies. Azja met Star, Gavin, and Davellin through Mr.
Tucker in October of 2000 when Mr. Tucker brought Lthem to Azja's home. Azja did nos mecet
Mrs. Arvizo until July or August of 2001. (RT 799-801.)

Azja Pryor testificd thal she was awarc that Gavin had cancer becausc she knew that Mr.
Tucker met the Arvizo children while doing a bencfit for Gavin at the Laugh Faclory. Azja and
Mr. Tucker would *take the kids out from timce-to-time, more so Chris that [Aga].” Aza and
Mr. Tucker liked 1o take the Arvizo children oul and “let them cxpericnoce some fun™ becausc
they wanted to help Gavin enjoy himselll (RT 801-802.)

Azja testificd that she first met Mrs. Arvizo at a press junket at a Beverly Hills hotel in
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July or August of 2001. Azja was there with Mr. Tucker and Mrs. Arvizo was there with the
Arvizo children. Therafler, Azja would talk to Mrs. Arvizo sporadically “once or twice a week,
and then [Azja] might go for four months without talking to [Mrs. Arvizo] on the phone.” Azja
saw Mrs. Arvizo about five times total. Azja and Mrs. Arvizo were not friends, but they “'did
hevz a relationship where [they] could ik to one another, where [Azja] mainly listcned (o [Mrs.
Arvizo] talk.” (RT 802-803.)

B. THE FIRST VISIT TO NEVERLAND

Star testified that he visited Neverland Ranch sometime before Christmas while he was in
fifth grade. e and his family, including Mrs. Arvizo, David, Gavin, and Davellin, were taken
from his grandmother’s house (o Neverland Ranch in a limousine. It was still lighl when they
arrived. Star said that when he arrived, therc was music playing and “[c]bels and the cooks were
in line al the front door.” (RT 111.)

Star testified that, aboul an hour after he arrived at Neverland Ranch, he saw Mr, Jackson
while walking through the kitchen Lallway. Star said thal “we all hugged him and we said hell,
and nice to mect him.” Star noticed that Mr. Jackson had tape over his nose at the time. Star
said that Mr. Jackson “wanted to scc if we know how to drive the carts . . . so [ jumped in onc of
the carts . .." Star said that Mr. Jackson sat in the cart with him and Gavin wus in a customizced
golf cart with Frank Tyson. After going around a trail one time, Mr. Jackson lefl Star for the
remainder of the day. Star, Gavin, and David slept in 2 room in the gucst honse that might. (RT
112-113)

Star testified that Mr. Jackson gave Gavin a computer and a couple of DVDs somctime
aftcr noon on the next day. Later that evening, Mr. Jackson asked Gavin to ask his parcnts if
Gavin could “sleep in -- sleep with Michael.” Gavin then asked Star 1o join him in Mr. Jackson’s
room. At some point, Gavin asked Mrs. Arvizo and David for pcrmission and they egreed. (RT
114-115.)

Star testified that when he catered Mr. Jackson’s bedroom later that evening, it was the

first ime that he had ever been there. Star said that Mr. Jackson’s room is unusual when you go

NOTICE OF MOTION AND MOQOTION TO SET ASIDE THE INDICTMENT
(Penal Code § 995)
9




into it because:
There’s a bell, there's a sensor. And there’s a hallway, and there’s g, like «

- like, you know, stuff thcy scc where il you're stealing or not, okay. It’s like

delectors, okay. You know how vou're leaving the supermarket and there’s a —

delective things to see if you’re stealing items or something ... It was like

thosc, two of them on the sidc of the door. And there's a key pad to typc in the

code to open his door.

(RT 115-116.)

Star testificd that there are also seven locks on Mr. Jackson's bedroom door. Mr.
Tackson's bed is located in the “second top floor™ of his bedroom, accessible by walking
through another door and making a lefl and going up the stairs.” (RT 116-117.)

Star testified that Prince Jackson (M. Jackson's eldcst son), Paris Jackson (Mr. Jackson’s
daughter), Frank Tyson, Gavin, Mr. Juckson and he were in Mr. Jackson's bedroom on the
second night of Star’s frst lime at Neverland Ranch. Gavin had his computer in the room. It
was “sort of like™ Mr. Juckson's and Frank’s idca to go on pornography sites. Thcrc was a
picturc of 2 woman with her shirt up and Mr. Jackson said, “Gotl Milk?" Mr. Jackson leaned
over to Prince and said, “Prince, you're missing some pussy.” They looked at five websites and
all of them showed nude girls. (RT 118-120.)

Star testified thal Mr. Jackson sct up “like a sleeping bag for himsclf at the [oot o the
bed, on the boltom™ and *“Frank sct up a sleeping bag to the right of the bed by the floor.” Star

and his brother were on the bed, along with Puris and Prince. Nothing clsc happened thal night.

They got up at 6:00 a.m. and left Neverland. Siar testified that he went back to Neverland with
his brothcr and his father a couple of weeks later. Mr. Jackson was not there. (RT 120-122.)

Star testified that the first ime he slept in Mr. Jackson's room was the [irst time he was at
Neverland. His parents were both there. That was the last night of the first visit. On the first
visit, he slept both in the cottage and in Mr. Jackson's bedroom at least onc night. He went to

Neverland a tolal of about 20 times while Gavin had cancer. There were no trips to Neverland
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where Mrs. Arvizo was there but David was not, prior to the Miami trip. There was a five month
period where he did not go to Neverland. The first trip after that period was for Chns Tucker’s
son’s birthday.(RT 1554-1558.)

Davellin testified that her whole family visited Neverland, the Grst time Gavin was there,
including Mrs. Arvizo, David, Star and Davellin. Davellin stayed in a guest room that night.
Mrs. Arvizo and David were in a separate guestroom. In between the time of their arrival and
dinner, her brothers were hanging out with Mr. Jackson. Durinyg dinner, Gavin asked David and
Mrs. Arvizo if he could stay in Mr. Jackson's room. They said it was fine. Star also staycd with
him. (RT 229-238.)

Davellin testificd thal Mr. Jackson gave a whitc Bronco to Gavin. At some point it
wouldn't start so “they™ took il back. She didn't hang out with Mr. Jackson during the first visit
to Neverland., She never went into Mr. Jackson’s bedroom. (RT 239- 244.)

Gavin estified that a limousine took him lo Neverland. Mr. Jackson greeted his family
and then lefl to do something. Hec has met Frank Tyson. The first visit to Ncverland lasted 3 (o 5
days. Hec slept in Mr. Jackson's room with Mr, Jackson, his brother and Mr. Tyson. He doesn’t
remember if this was the first or second night. He asked his parents permission to sleep in the
room and they said yes. Lle received a compuler from Mr. Jackson, and some DVDs, during his
BArst visit. Frank went on the internet on the computer and visited websites that contained
piclures of undressed women. Frank and Mr. Jackson slept on the Joor that night while Gavin
and Star slept on the bed. (RT 349-358.)

Gavin testified that he visitcd Neverland about 10 times with his father. Star was there
some ol those times. He did not slcep in Mr. Jackson's room during thosc visits. He sometimes
visiled Neverland with Chris Tucker, who he met through Jamic Masada. He went {o Neverland
with Mr. Tucker “about twice.” He aiso flew to a2 Raider game with Mr. Tucker on a plane. (RT
358-366.)

Gavin testificd that he visited Neverland six or scven times while he had cancer. He slept

in Mr. Jackson's room onc time while he was i1l and on the other occasions he slept in a guest
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room. There were no molestations and he was not drinking alcohol durin this period. There
was a period of time where he did not go to Neverland up until the Bashir taping in February.
He also went to Neverland for Chris Tucker's birthday and doesn't remember il that was before
or afler the Bashir tape. (RT 1512-1520.)

David Arvizo testified that the first time they visited Neverland was when Gavin was 11L
On cither the first or second trip to Neverland, the whole family drove up in a limo. The subjcet
of the boys sleeping in Mr. Jackson’s room was not discussed. He couldn’t leave Gavin alone,
even with his own brolher, becausc of his illness. Tt would disturb him to hear that Gavin and
Star testificd that he gave permission for them to sleep in Mr. Jackson’s room. He look Gavin to
meet Mr. Jackson at the Universal Hilton Hotel and was with Gavin for the entire meeting. (RT
670-677.)

Mrs. Arvizo testificd that Mr. Juckson first met Gavin when Gavin, Star, Davcllin, and
David went to Neverland in the end of August, 2000. (RT 932.) The Arvizos stayed at
Ncverland [or at least two, but less than 10 days. Mrs. Arvizo, David, and Davellin staycd in the
gucst houses. Star and Gavin stayed wilh Mr. Jackson from the very Rrst day. Gavin asked
David if Gavin and Star could stay with Michael. David gave his permission. Mrs. Arvizo
understood that to mean that Gavin and Star would be staying in the main housc, but not in the
same room with Mr. Jackson. Although Mrs. Arvizo had been in the main housc at Neverland,
she never entered Mr. Jackson's room. (RT 936-940.)

Mrs. Arvizo testified that she did not come to understand that Gavin and Star had been
sleeping in Michael Jackson’s room “4ll now.™ The children’s seemed to enjoy their [irst visit lo
Neverland. Mrs. Arvizo had no indication “that anything [was) amiss,” though “it just didn’t feel
right.” Gavin and Star went back to Neverland with David on other oceasions, bul Mrs. Arvizo
did not, until Chris Tucker's baby had a birthday in 2003. (RT 941-942.)

Mrs. Arvizo testified that David took Gavin to a hotel Lo visit Mr. Jeckson without Mrs.
Arvizo's permission, but wouldn’t tell Mrs. Arvizo what was going on. Although Mrs. Arvizo

did not know when this occurred, Gavin was still sick at the time. Mrs. Arvizo was not able to
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estimate the number of limes that David took Gavin and Star to Neverland afler that first visit.
(RT 943-944.)

Mrs. Arvizo testificd thal at some point she became concerried because Gavin was
spending “a lot of hours talking lo him.” Mr. Jackson would separate Gavin from talking to
Davellin and Star. (RT 945.)

Mrs. Arvizo lestified that the children spent little time at Neverland in 2001, Then, in
spring of 2002, Chris Tucker and Azja invited Star, Gavin, and Davellin to go to Neverland.
Almost immediately aller the children returned, Mr. Jackson ‘asked thet if the children could
come back, and hc was nol going to be there.” Mr. Jacﬁson sent a driver to pick up the Arvizo
children who returned to Neverland without David or Mrs. Arvizo. Shortly aller the children
returned from that wip, Chris Tucker and Azja invited the children and Mrs. Arvizo back to
Neverland for Mr. Tucker’s baby’s birthday. The Arvizo children enjoyed being at Neverland.
(RT 946-950.)

Mrs. Arvizo testified that her first visil lo Neverland was in August of 2000. They did
not visit Neverland in 2001. (RT 1157.) The next visit to Neverland was in Spring of 2002.
They wenl back to Neverland in August of 2002. She was in Miami on February 6, 2003, when
the Bashir tape aired on ABC. (RT 1158-1159.)

Mrs. Arvizo testilied that Mr. Jackson gave Gavin a number of gifts, including a
computer and a Ford Bronco. Al some point thereafter, both the Bronco und computer stopped
working, and Mr. Jackson promiscd to fix each in turn if Gavin would visit him. Mrs. Arvizo
refused, and Gavin ncver got the ilems back. (RT 932-936.)

C. THE BASHIR TAPING, BROADCAST AND THE TRIP TO MIAMI, FLORIDA

Star testified that Mr. Jackson called Gavin and wanted Gavin to go to the ranch by
himself. Gavin insisted that Star come, too, and Davellin wenl also. The three of them took
limousine. When they got there, Mr. Jackson spokce with Gavin. Star and his sister were waiting
somewhere and all he remembers is “they started filming,” Mr. Juckson and Gavin werc in the

film. Star was in the flm while he was talking to Mr. Jackson. He didn’t know “they were
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filming us.” They werc showing “them” a cadence that they learned al sea cadet boot camp.
They stayed there one night, but Mr. Jackson left. (RT 123-128.)

Star testified that the next contact his family had with Mr. Juckson was a couplc of
months later. Mr. Jackson called their residence, which was a one bedroom apartment they lived
at with Jay Daniel Jackson (Janel Arvizo’s boyfricnd.). Mr. Jackson tali{cd to Gavin and wanted
Gavin to fly down to Miami [or a press conference. Gavin asked [or Star, Davellin and Mrs.
Arvizo to go to Florida. Chris Tucker decided to fly them there on his private jet. The {irst time
he heard about “Living wilh Michael Jackson™ was when it gired while they were in Florida.
When they landed in Florida, they went to the Turnberry Resort. (RT 129-131.)

Star testified that when they woke up they went to Mr. Jackson’s room with Chris Tucker.
Mr. Jackson, Marie Nicole (Frank Tyson’s sisicr), Buby Rubba (Aldo, Frank Tyson’s brother)
and Davellin were in the room with Gavin, Star and Chris Tucker. Paris and Princc were also in
the room. They spent all day in the room. Janct Arvizo didn't come into the room with lum at
first, but came later, and was there for a long time. (RT 132-134.)

Stur testified that Mr. Jackson toak Gavin into the bedroom at some point. They were in
the room for two or three minutes before Stur walked in the room. Mr. Jackson and Gavin were
“cussing.” Thal was the only timc he saw Gavin go into that room on that night. There was talk
about “Living wilh Michael Jackson.” They didn’t watch it because Mr. Jackson “had all of the
tclevisions turned off.” At somc point, he said Mrs. Arvizo went downstairs and lie thought onc
of the secunty guards went down 1o bring her back to the room. There was not a press
confzsrence while they were there, butl they thought there was going Lo be a press conference.
There was always somconc with them when they went out. (RT 135-138.)

Star testified that on the night before they went back to California, Mr. Jackson took
Gavin into his room because Star was playing with Prince and Paris. Later thal night, Gavin
walked out with a soda can with wine in il and was acting funny. They (lew to Santa Barbara the
next day, on Mr. Jackson’s private Lear jet, and then took a stretch Excursion to Neverland. Dr.

Farshi, Mrs. Arvizo, the ncwborn baby's nanny, Grace, Prince, Paris, Marie Nicole, Baby Rubba,
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Davellin, Gavin, Star and Mr. Jackson were on the plane. (RT 135-142.)

Star testified that, on the plane, Gavin sat next ta Mr. Jackson and Prince and Paris sat
across from Mr. Jackson. Star was sitting behind Gavin, facing the other way. Later, Star
switched sets with his sister, and sat at the end of the couch facing the side of Mr. Jackson.
Gavin had a can which was filled with wine and so did Mr. Jackson. Mr. Jackson was acting
funny. Star look a drink. Mr. Jackson was rotating his head whilc his tongue was out and licking
Gavin's head. Gavin was also acting weird at some points during the flight. (RT 143-145))

Star testificd that Mr. Jackson gave Gavin 2 $75,000 watch at Neverland. Mr. Jackson
also gave Gavin a jacket. When they got to the ranch, Star, Gavin and Mr. Jackson went to Mr.
Jackson's room. Mrs. Arvizo and Davellin went to the gucst rooms. (RT 146-147.)

Star testificd that Jesus, who he thought was the head of security at Neverland, drove him
and his family to his grandma’s house when Mrs. Arvizo wanled lo leave. They stayed for a
couple ol days and then went back to Neverland. (RT 147-148.)

Star testified that he drank alcohol on “a lol ol occasions’™ at Neverland afier they
returned [rom Miami. Mr. Jackson would give Star, Gavin, Baby Rubba and Maric Nicole
alcohel. They were drinking between the time they got back from Miami and they left with
Jesus. They would drink wine, Skyy vodka and a bunch of other stuff. (RT 148-149.)

Star testified that he went to Miami because Mr. Jackson wanted Gavin to go to Miami.
The Rrst ime he drank alcohol was o.n the plane back from Miami. He drank one swallow of
wine. His brother was acting diffcrently. His eyes were closed and he was saying things (hat did
not make sense, (RT 1558-1560.)

Star testified that Mr. Jackson licked Gavin’s head on the plane. He licked Gavin’s lead
on the hair more than once. He did not discuss the licking with anyonc at the time and never
discussed it, at some later poini, with his mother. When they arrived at Neverland after the
flight, they stayed there for 2 month until they went back to their grandmother’s house. The first
time they left Neverland was with Jesus Salus. He didn’t know why they lefl. Janet Arvizo

sccmed kind of upset. They went to his grandmother’s house where they stayed for a week or a
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couple of days. He and Gavin did a lot of drinking after coming back from Miami. Gavin drank
morc than he did. Mr. Jackson was there the cnlire time. Star drank with Mr. Jackson almost
every night. Mr. Jackson drank every night. Gavin drank every night. Ic was speading nights
in Mr, Jackson’s room with Mr Jackson, Gavin and Aldo. Aldo was there the entire time unt]
he went buck to his grandmother’s house. Aldo was drinking as well. (RT 1561-1565.)

Star testified that Janct Arvizo was facing Dr. Farshchian, with her back to Mr. Jackson,
when he saw Mr. Jackson licking Gavin. He overhieard his mother tclling Jay Jackson thal she
saw the licking. (RT 1580-1581.)

Davellin testified that the family visiled Neverland in November of her Junior year of
high school for a taping. A limo picked them up from their East Los Angeles apartment and
drove them to Neverland. Gavin taped an interview. When they arrived at Neverland, Gavin
spoke to Mr. Jackson in private. She and Star watched the taping. Then the cameres filmed her
and her brothers. Star and Gavin were “doing their little marching Navy thing” and she wes
talking to Mr. Jackson. (RT 245-248.)

Davellin testified that she called bher mother rom a pay phone during her junior year of
high school and her molther said they were going to Floridic A car picked her up at the East Los
Angcles apartment and she met her family at Chris Tucker’s house. Chris Tucker, Mrs. Arvizo,
Gavin and Star were on Lhe private jet with her. They went 1o 4 resort hotel when they arrived in
Miami. They went to Chiris Tucker's room and later to their rooms. They went to Mr. Jackson’s
room the next day, which was on the floor above the room of her, Mrs. Arvizo, Gavin and Star.
They arrived al Mr. Jackson’s room in the carly alternoon. They said hi to everyone, then sat
down and walched TV. Mr. Jackson, two nannies, Prince, Paris, and Paris the sccond (Blankel)
were presenl. Dieter and Ronald were alsa there. Marie Nicole and Baby Rubba were there.
They stayed in Mr., Jackson’s room until nighttime. (RT 248- 253.)

Davcllin testified that Gavin was acting “kind o[ really hyper” and was morc talkative
than normal, that allernoon and night. They weren’t allowed (o watch the Bashir tape. Mrs.

Arvizo lcft the room, because she had a headache, and then a couple of minutes later somesnat
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down and got her and she came back to the room. They never participated in a press conference.
During the Miami trip, Frank Tyson teld them not to leave the hotel. (RT 253-256.)

Davellin testified that Mrs. Arvizo, Gavin, Star, the two nannies, Mr. Jackson’s doctor,
Mr. Jackson, Marie Nicole and Baby Rubba were on the plane back to Santa Barbara. Gavin was
sitting in front of her and Mr. Jackson was sitling nexl to him. Mr. Jackson and Gavin had a Diet
Coke can. Mr. Jackson scooted it over to Gavin and whispered to him. She never saw the can
offcred to Star. She slept for an hour or so on the trip. She saw Mr. Jackson hand a watch and a
Jjacket to Gavin on the plane. During this trip, Gavin was wearing the jacket and watch. When
they got off the planc in Santa Barbary, a limo picked them up and drove them to Neverland
Ranch. It was latc when they arrived. She and her mother went o guest rooms and Star and
Gavin went off with Mr. Jackson. The next day, she got up and ale and Gavin came and tock a
shower. (RT 256-259.)

Davellin testified that Mr. Jackson would walk in the room occasionally during the
discussion of the Bashir tape in Miami. He was very scrious about it. (RT 285-286.)

She docs not remember the subject of her grandparents being brought up. They were
told not to watch the Bushir program. Mr. Jackson told them not to watch it. When shc first
went to Miami, she did nol feel threatened. When they were at the ranich, Dieter and Frank told
them there were death threats, but did not say who was making the threats. This was before the
rebuttal. Frank told them that he could have the [amily killed, afler the rebuttal. Mr. Jackson did
not cxplain why he did not want them to watch the Bashir lupe in Miami. (RT 288-292.)

Gavin testified that at somc point afler he visited the ranch with Mr. Tucker he received a
call from Mr, Juckson asking him to comc to Neverland for “some thing he was [lming.” He
went up lo Neverland with Star and Davellin. Mrs. Arvizo was niot there. Mr. Jackson
introduced him to Martin Bashir. Lle participated in an inlerview. He held hands with Mr.
Jackson during the interview. Ile didn't know the Bashir lape would be played around the world.
He lefl Neverland on the day of the Olming. He heard on the news about boys sleeping in Mr.

Jackson’s room a few months after the Glming and Rgured out that they were referring to him
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because they used his name. He was angry at the media because he thought Mr. Jackson was a
good guy. (RT 366-374.)

Gavin was in remission during the Bashir taping. He did not talk to Mr. Bashir. (RT
1519.)

Gavin testificd that he received a call from Mr. Jackson asking him to go to Floridz to do
apress conference. They Nlew in Chris Tucker’s plane because Mr. Tucker wanled Lo go see Mr.
Jackson, as well. Gavin introduced Mr. Tucker to Mr. Jackson. Star, Davellin, Mrs. Arvizo and
Mr. Tucker were on the plane with him. They took a limousine to the Turnberry Resort when
they arrived in Miami. They went to sleep because they were lired. The next day, they woke up
and went upstairs (o Mr. Jackson's room. Aldo and Maric Nicole, Frunk Tyson's brother and
sister, were in the toom. Frank came to the room later. Dicter and Ronald were also there. He
mct with Mr. Jackson in a bedroom twice while he was in Miami. Mr. Jackson gave him a jacket
during the second time. (RT 374-379.)

Gevin testificd that Mr, Jackson gave him wine in a Dict Coke can. Hc drank onc can of
wine, which was the most he drank while he was in Miami. He thinks he drank on other
occasions while he was in Miami. They [lew back on a private plane from Miami. Mr. Jackson,
Star, Davellin, Mrs. Arvizo, Maric Nicole, Aldo, Lhe two babies, Prince and Paris were on the
plane. It was a “pretty packed plane.” Mr. Jackson sal next to him. Davellin sat acrass from
him. People kept switching seats. Mr. Jackson got a soda cen, pourcd it out, and put wine in it.
Ile and Mr. Jackson drank from il. Star drark from it. The can was refilled. Mr. Jackson pave
him a watch on the plane. They took a limousine to Neverland when they arrived in California.
He and Star asked Mr. Jackson if they could stay in his room that night and they did. (RT 379-
388.)

Gavin testified that he spoke with Mr. Jeckson about going to Miami. Mr. Jackson told
him that he wanted him to do a press conference becausc of all the stull they’re saying.” At this
point, nothing occurred that would give him cause to be concerncd other than the viewing of

pornography on the internct. He thinks he wen( lo Miami in October or November. He frst
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drank alcohol with Mr. Jackson in Miami. Mrs. Arvizo, Star, Davcllin, Chns and Cris Tucker
were present, but did not know hc was drinking. Mr. Juckson gave him alcoho] in a Dict Coke
can. Mr. Jackson gave him alcobol frequently after that poinl. Mr. Jackson gave him alcoiol in
a can on the plane. Tf no other adult was present, Mr. Jackson would put the alcohol in a glass.
He was inloxicated when he arrived in Santa Barbara. On the plane, they started with onc can,
but later in the tdp, Mr. Jackson poured him his own can. Mr. Jackson gave Star wine on the
plane. Star did not take 2 sip ol wine at the hotel. (RT 1520-1525.)

Azja Pryor testificd that she became aware at some point that Mr. Tucker and the Arvizo
children flew to Florida in a private jet in mid-February of 2003. Azja was not on the plane
herself, but knew that the Arvizo’s were going 1o Florida in order to lcave Los Angeles because
Davecllin told her that “they were being hounded by the media.™ Azja did not know why Mr.
Tucker was [lying (o Florida at that dme. (RT §04-805.)

Jay testified that he was aware that Mrs. Arvizo and her children went to Florida in early
[February, 2003. They went because they had heard that Gavin was m a documentary with Mr.
Jackson. Jay belicved that Mrs. Arvizo willingly went to Miami *“to do a news, press
confcrence.” Jay could nol be sure, but thought that Mrs. Arvizo had called him from Miami
(but did not f:xprcsé any concerns) and from Neverland afler she relurmned from Miami. (RT §54-
855.)

Jay Jackson testified that he was a major in the United States Army Reserve on active
duty as a personnel services officer. Lle was stationcd at the 311th corps support commend at
Fort Lewis, Washington. He had been in the military for 22 ycars. (RT 848-849)

Jay testified that he was Mrs. Arviza’s iancee. He met Mrs. Arvizo and her children
through their involvement in the Sca Cadets program. (RT 849.)

Jay testified that he and Mrs. Arvizo were living together at his apartment in the
Korealown district in February of 2003. Mis. Arvizo had her own apartment becausce shz “had 2
lot of stulT that she wanted to store™ and “it gave her a placc to go when she was visiting her

mom.” Mrs. Arvizo would stay at that apartment periodically, but mostly would stay with Jay.
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(RT 852-853.)

Jay testificd that he was aware that the Arvizo children had been to Neverland before
their return from Miami. Jay had been there himself for Mr. Tucker's son’s birthday, though Jay
had not met Mr. Jackson. Jay “understood . . . the relationship that the children had with
Neverland.” (RT 855-857.)

Mrs. Arvizo lestified that she received a message at her mother’s house. Mrs. Arvizo
called the phonc number left for her and spoke with Evelyn Tavasct, Mr. Jackson’s secretary.
Mrs. Arvizo said that she ultimately spoke with Mr. Jackson around the time that the Bashir
documecntary aired in England. This was a unique event. Mrs. Arvizo had only met Mr. Jackson
once prior to receiving this phone call: when she first visited Neverland in 2000. The person on
the phone told Mrs. Arvizo thal “Gavin was in danger”™ and “they had to do a press conference.”
The person also told Mrs. Arvizo that people wanted to kill Gavin, but did not say who the
peoplc were or why ‘‘they” werce in danger.  (RT 951-956.)

Mrs. Arvizo testified that the person that she identificd as Mr. Jackson wanted Gavin 1o
fly to Florida by himself. Mrs. Arvizo refused, demanding thal Mrs. Arvizo and the other Arvizo
children accompany them. She said that she only became willing to go to Florida when she felt
that Mr. Jackson “'did generally want to pratect the kids™ because “he's sceing something that
(her] children have experienced and its feeling for [her] children.” Ms. Tavasci and Mr. Jackson
both told Mrs. Arvizo that they were going on & commercial (light. (RT 956-957.)

Mrs. Arvizo testificd that “Gary”” picked up the Arvizos aud said that the plans had
changed: the Arvizos were 1o go to *“Chris’s house™ and go with Chris. The Arvizos and Chris
flew to Florida alone on a private jet. Mrs. Arvizo spoke with Mr. Tucker at his home before
they left, but Mr. Tucker had not heard anything about the threats to the Arvizo children. (RT
957-959.)

Mrs. Arvizo testified that they arrived at Florida afler dark. They staycd at The
Turnberry, a big hotcl. The Arvizos mostly staycd “in the children and Michacl’s” suite. The

Arvizos had two connecling rooms onc floor away from Mr. Jackson's suite. They stayed in the
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hotcl the whole time, but did not “wander around Miami or go down 1o the swimming pool”
because “at this time it had cscalated that there's death threats on three of [Mrs. Arvizo's]
children.” Michael, Dicter, and Ronald all told her so. Mrs. Arvizo believed the threats to be
true. (RT 959-962.)

Mrs. Arvizo testificd thal when she first arrived, the Arvizos went with Mr. Tucker to his
hote! room, then back to theirs. The next morning, Mrs. Arvizo had a conversation with Mr.
Jackson. Mr. Jackson said that the children's lives were all in danger, and that “Ronald and
Dicter were going to be the ones that were going to stop the death threats on [Mrs. Arvizo’s)
three children.™ Mrs. Arvizo had never before met Dieter or Ronald. Michacl told her that they
were both German., (RT 962-965.)

Mrs. Arvizo lestified that Ronald and Dicter told her that she needed to do the press
conference to alicviale the danger that her children were in. Tt did not make any scnsc to Mrs.
Arvizo. When Mrs. Arvizo asked Ronald and Dieter about it, they grew angry and Ronald called
Mrs. Arvizo a “stupid woman" beeause she was “just asking.” Thcy ncver cxplained o Mrs.
Arvizo who it was that poscd a danger o the Arvizo children. (RT 965-966.) Tt became clear as
she wus flying back that there was not going o be a press conference in Florida. (RT 963.)

Mrs. Arvizo testified that Frank Tyson was present with her in Florida. At the time,
Mrs. Arvizo knew Marie Nicalce (a tecnage gitl) and Baby Rubba (a young boy “like in
elementary, age-wisc™) as Mr. Tyson’s younge: siblings. Mrs. Arvizo believed that Baby
Rubba’s real name was Al or Aldo. (RT 997-999.)

Mrs. Arvizo testified that the American screening of the Bashir documentary took place
while she wes in Florida. She wanled Lo see the documentary at that time because she “wanted to
know what was the big deal with [her] children being killed.™ She had been in Mr. Jackson's
suile with her children when she learned that the documentary was coming on television. Mr.
Juckson “ordcred all the TVs completely off in the room.™ Mrs. Arvizo therefore went to her
own room ta watch the video, bul returned to Mr. Jackson’s suite after receiving a call from

Davellin. When she arrived, Mr. Jackson told her that he did not want her to sce the
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documentary. (RT 967-968.)

Mrs. Arvizo testificd that Ronald asked her to sign a plain piece of paper the next day.
Ronald told Mrs. Arvizo that “this will stop the killers.” Mrs. Arvizo signed it. Ronald did not
offer any cxplanations, but said “after I complete what ['m poing to do, T'll show it to you.”
Later at Neverland, when Mrs. Arvize asked Ronald what she had signed, “he went crazy mad at
[her].™ The next day, Dieter asked Mrs. Arvizo to sign somcthing else. The paper that Dieter
had her sign was *'2 typed up thing” about Mr. Jackson. When Mrs. Arviza later asked Dieler
“[wlhat is it that I sigaed?,” Dieter got mad at her. (RT 969-970; 976.)

Mrs. Arvizo identificd Exhibit 70 as the paper thal she signed for Ronald. The paper was
blank when she signed it. (RT 971-973.) Mrs. Arvizo had never heard of Theodore Goddard or
a complaint against Bashir's production compary at this time. She later lcarncd that Mr.
Goddard was an attorncy in England involved in a suit against Bashir's production company.
RT974)

Mrs. Arvizo testified that after she signed the paper for Dicter, she was told to go aad

wail in her room at The Turnberry. Mrs. Arvizo “noticed that they were trying Lo separate (her]

-and (he children.” Then a person named *Big Mile™ called and said that Mr. Jackson did not

want Mrs. Arvizo to go on the airplane; that she was “going to have stay™ in Florida because
there was no room on the plane. Mrs. Arvizo believed that Big Mike was the head of Mr.
Jackson’s sceurity while Mr. Jackson traveled. Mrs. Arvizo told Big Mike that she would be
flying with the children. When Big Mike told Mrs. Arvizo that she could not, Mrs. Arvizo began
to cry and plead with him. Big Mike finally told her that he would have to speak with Mr.
Jackson. Big Mike called back and told Mrs. Arvizo that she could Oy back if Mrs. Arvizo sat
wherc they told her (o sit. She agreed. Mrs. Arvizo never spoke with Mr. Jackson about this.
(RT 976-979.)

Mrs. Arvizo testificd that Dr. Farschian, Patty (2 nanny), and Grace (another nanny) sat
near her on the flight back from Florida. Mr, Jackson and Gavin sat in a booth, with Star and

Davellin across rom them. Marie Nicole and Baby Rubba and the two babics sat near the back
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of the plane. *“Paris and Michael were just running around all over the placc.” There was also 2
Qlight attendant on the planc. Mrs. Arvizo said thal there were other seats available on the planc.
(RT 979-981.)

Mrs. Arvizo testificd that she was not allowed to get up or *look at what was going on™
while the planc was in flight. Mrs. Arvizo saw Gavin and Mr. Jackson with Coke cans. Dr.
“Farshi® was drinking aleohol, but Mrs, Arvizo was not. At somc point, when Dr. Farschian,
Patty, and Grace werce asleep, Mrs. Arvizo got up and saw Mr. Jackson repeatedly licking Gavin
on the side of Gavin’s head. Gavin was asleep. Mrs. Arvizo believed that she was imagining
things and did not talk with any of her children about it afterwards. (RT 981-984.)

Mrs. Arvizo testiRed that she flew back into an airport very ncar to Neverland and Santa
Barbara. She arrived at night, but did not remember anything about the building at all. Gavin
scemed very tired when he arrived at the airport. Mr. Jackson’s driver, Jesus, drove a car right up
to the airplane and drove the Arvizos to Neverland. When they arrived at Neverland, Mr.
Jackson had cveryone walk to the front door from the front gate. (RT 975-976; §84-985.)

Mrs. Arvizo lestified that, on the flight back from Miami, she got up [rom the seat when
Dr. Farshchian, Patty and Grace had [allen asleep, to check on her children. Prior to that she
stayed in her sear because Grace had ordered her (o do so0. She never discussed being
compensated for the videos with Jay Jackson. (RT 1195-1212.)

Christopher Carter, a former cmploycc of Mr. Jackson, testified that he worked as
securily for Mr. Jackson from August 2002 to August of 2003. He was on flights with Mr.
Jackson. He stayed at different places at Neverland, but never in the main house. Frank Tyson
was 2 friend of Mr. Jackson and was “pretly much there to hang out.” Mr. Tyson would come
and go during the time he was at the ranch. Mr. Tyson traveled with Mr. Jackson, on occasion
Mr. Tyson was like a privatc cxccutive assistant for Mr. Jackson. Dieter was supposed to be onc
of the business managers and a business cxccutive. Dicter was an advisor. Marc Schaffel is a
video person and has a business rclationship with Mr. Jackson. He was present at two occasions

where Mr. Schaffel traveled with Mr. Jackson. He mel Vinnie Amen two or three times. Vinnic
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only had a relationship with Frank Tyson. (RT 560-567.)

Mr. Carter testificd that he recognizes Davellin, Ster and Gavin from Exhibit 35 and has
mest Mrs. Arvizo. He was with them at the ranch. He was with them in Miami at the Turnberry
in Fcbruary 2003 but wasn’t “really with them one on onc.” The Arvizos, Danny Crawford,
Mike Laparook, Prince, Paris, Blanket and Grace were on the flight back to Santa Barbara. He
docsn’t recall if Dr. Farshehian was on the flight. Fe saw drinking on the flight. Mr. Jackson
was drinking alcohol from a Coke can and Gavin had the can at some point. Mr. Jackson drank
red and while wine, during the course of his cmployment. Mr. Jackson called wine Jesus juice.
(RT 567-573.)

M. Carter testified that he never saw Gavin drink [rom the can on the flight back from
Miami. He was {n a position to sec anything that was happcning on the plane. He could see
éverylhing from his position. He never saw Gavin drink out of the same can as Mr. Jackson. He
never saw Mr. Jackson rubbing Gavin’s head on the flight (RT 587-588.)

Mr. Carter testificd that Gavin did not appear (o be intoxicated on the flight back from
Miami. He always sat in the same spot, on the front of the plane. Gavin was in the middle
scction of the plane. (RT 1633-1634.)

Laurcn Wallace, an cmployce of Extra Jel, testified that she worked on approximately 18
flights in which Mr. Jackson was a passenger. She would emply out Diet Coke cans, rinse them,
fill them with six to ninc ounces of white wing, and pul them on ice. It was very rare that he
would ask for liquor in a glass or a mixed d;'ink. She remembers him drinking gin and tequila.
On a longer flight, Mr. Juckson would consume “maybe three cans”™ of wine. He would “maybe
fix himsclf maybe one or two mixed drinks.” Mr. Jackson asked her to give a guest a can of
wine on six occasions. There were times when she placed bags of miniature liquor bottles in the
lavatory becausc she knew Mr. Jackson did not like (o drink alcohol in front of his children. (RT
454-466.)

Cynthia Bell, a former employee of Extra Jet, testified that she was a flight hostess on at

lcast three Qights in which Mr. Jackson was a passenger. Mr. Jackson requested that she scrve
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Ivim wize in a Dict Coke can. On another occasion, she scrved Mr. Jackson wine in a “‘weird
plastic mug thing.” She also served him vodka drinks in a Diet Coke can. Mr. Jackson was onc
of the most nervous [liers that she ever expericnced in her life. He would drink more winc on a
turbulent flight. (RT 468-478.)

Ms. Bell testified that she worked on a flight in which the children in Exhibit 35 were
passengers along with Mr. Tackson. The flight was in February of 2003. Grace, the head
goveracss, the mother of the children in Exhibit 35, Paris, Prince and Prince Jr. were on the
Qight. There was another person who was cither Laloya’s daughter or another Jackson family
member’s daughler who was on the flight. She served Mr. Juckson wine in Diet Coke cans and
vodka on that {light. He was intoxicated. She went through a lol of alcohol on that flight. (RT
479-481.)

Ms. Bell lestified that Mr. Jackson sat next (o the child in the middle of Exhibit 35 during
the entire flight. She never saw Mr. Jackson give wine to Gavin Arvizo or any other child. Mr.,
Jackson is “touchy-fecly™ and “sofl spoken.” She did not witness Mr. Jackson doing anything
inappropriate. lle would always touch her arm lo have communication with her. She had to get
on her knes (o hear lum. She served alcohol to Lhe girl in Exhibit 35 (Davellin Arvize) and her
friend. They demonstrated intoxicated behavior. Her friend was intoxicated as well. She was
concerned about their aleohol consumption and “carded” one of them. (RT 4S1- 485.)

Ms. Bell testified thal Gavin Arvizo was “clicky” and sccmed defensive when she spoke
to Mr. Jackson. He was ““very demanding”™ and would say things like, “Get this” or “This
Chicken isn't warm.” He was very rude. He is “kind of 2 weird kid" so it would be hard for her
to judge whether he was intoxicated. Mr. Jackson had his arm around him at times. (RT 485-
486.) '

D. ALLEGED THREATS, “ESCAPES” FROM NEVERLAND, THE REBUTTAL

INTERVIEW AND THE PASSPORTS FOR TRAVEL TO BRAZIL

Star 1cs§ﬁcd that he met Dieter and Ronald when he returned fom Miami. Dister and

Ronalc told them to “lic in font of the cameras.” Star, Gavin, Davcllin and Mrs. Arvizo were in
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onc of the guest rooms and Dictcr handed them seripts. Dieter wanted to take the watch back 1o
put in storage until Gavin was 18. Then he switched the subject to what to say on the reburtal.
Star then testifed that the conversation about the seript aclually occurred at Hamid's house,
which is where they did the film. (RT 149-150.)

Star testified that Mrs. Arvizo had problems with Ronald and Dieter. Mrs. Arvizo wanted
to leave. Star, Davellin, and Gavin did not want to leave. They missed a total of two months
and two weeks of school. They would go on rides and golf cars. From the time they got back to
the ranch from Miami until the time they lefl, he slept in Mr. Jackson’s room cvery might. Atthe
end, before they finally went back to school, he slopped sleeping in Mr. Jackson’s room. (RT
151-152.)

Star testificd that he was threaleried at some time between the time they got back from
Miami and the time they made the film. Frank told them that he had ways to make their '
grandparcnts disappear. He and Frank were walking ta Mrs. Arviza’s guest room when Frank
said this. (RT 160.)

It was Frank and Mr. Jackson's idea that they go to Brazil. They were taken to a place to
get passports by Frank and Vinnie. The two occasions when Star saw Mr. Jackson louching his
brother oceurred afler they went to get passports. They were staying at a hotel during the ome
they went o gel the passports. Frank, Vinaic, a sccurity guard, and a guy named Johnay were
staying with them. He and his family were not frec to go any lime lthey wanted. (RT 156-157.)

Star testified that when they came back to the ranch aller leaving with Jesus, Ronald and
Dicter werc still there. He didn't expect them to be there. He, Gavin and Davellin never talked
to Mrs. Arvizo about how they wanted to stay at the ranch, despite Mrs. Arvizo's wanting to
leave. Famid drove Star, Gavin and Davellin 1o make the film at his house. Vinnic brought Mrs.
Arvizo from the St. Andrews apartment to Hamid's house. (RT 161-162.)

Star testified that Dicter handed all of them a seript. Stur did not speak a lot because It
was latc so he was lired. During the film there is somc discussion of Mr. Jackson helping them

with their homework, which is something that did not happen. That was in the seripl. He
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remembers saying Mr. Jackson was good and that he gave them his phone number. That isn't
true. They had the phone number but it was disconnccted. At the end he thought Mr. Jackson
was i bad guy, but Dieter had him say he was a good guy. (RT 163-164.)

The first time he heard about a trip to Brazil was afler he had met with the social workers.
Frank told him about it. Frank and Vinnic took them to oullets to buy clothes. They also toox
them to get passports and visas. (RT 167-168.)

Start testified that Mr. Jackson showed him a phone that could be used to listzn to all the
phoﬁc conversations at Ncverland. They listened lo a guard at the front of the house talk to his
pirlfricnd. (RT 193-1%4.)

Star testificd that he did not sign the passport application that has his namc on it and that
it is not Mrs, Arvizo’s handwriling. The signature on the visa application is not his. Vinnic was
the person who “figurcd out all the applications and everything.” (RT 207-209.)

Star testified that afler he came back to Neverland from El Monte, his mother stayed in El
Monte. The next time he left Neverland was to film the rebuttal vidco at Hamid’s house. z'kﬂer
the rebuttal, Vinnic took them to the St. Andrew’s Place apartment. They were staying in
Calabusas in a hotel while they were obtaining passports and visas. Hec went back to Neverland
afler the slay in Calabusas. He stayed at Neverland for “a month ar a couplc of weeks™ before
[finally returning to his grandmother’s house. (RT 1565-1568.)

Davellin testified that they were “starting to get scarcd” and Jesus took her, her mother,
and her brothers, to her grandmother’s house. During the time between coming buack from
Miami and leaving with Jesus, she was dealing with Dieler and Ronald, They spoke German.
Mrs. Arvizo was not around a lot during that time. She was in her room. Davellin doesn’t know
why that was. She was in the room with her mother onc time when either Ronald or Dieter
wanied the watch back. Gavin didn’t give the watch back. They lel the ranch with Jesus
because they were “starting to get scared™ because they weren’t allowed (o go out of the ranch
and werce told there were death threats being made against them. Frank and Dicter told them

about death threats. They werce at her grandparents house (or onc or two days. Then they went 10
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Jay Jackson's apartment. Her mother met Jay before the Miami trip but after the Bashir Laping.
Someenc came and picked them up from Jay's apartment and took them back to the ranch. She
doesn't remember who it was, (RT :5.59-264.)

Davellin testificd that Ronald and Dieler were not at Neverland when she and her [amily
came back from Jay's apartment. She doesn’t remember secing them later. She left the ranch for
the rebuttal. The rcbuttal was a taping of her, her brothers and her mother. 1t was at Hamid’s
house. Hamid picked them up. Hamid taped the rebuttal. Dicter told her what she was supposed
to say. Dieter (old her to say nice things about Mr. Jackson. Dieter gave them u scripy, basically.
She cricd during the rebuttal because she became cmotional when talking aboul her brother. She
was thinking about Gavin being called a “faggot” and bringing it up madc her cry. During the
rcbuttal, she said certain things that were not true. Everything about her family and her brother
was true, (RT 264-267.)

Davellin testificd that Vinnic, Frank’s assislant, look the family to a hote] after the waping.
She first met Vinnie, at the ranch, aller the time when they left with Jesus. (RT 267-268.)

Davellin testified that Azja took them to Neverland afler an interview with social
workers, They next left Neverland in March. At some point they wenl lo get passports in Los
Angeles. Dieler and Frank told them that they were going to be sent to Brazil. They didn't tell
them that Mr. Jackson was going on the (rip. They said he might go later. She didn’t sign the
passport application. She was never told that they would visit Italy or France. She thinks she
signed the visa application bul doesn’t remember signing it. 1t is dated February 28", The
information on the form is not filled out in her wriling. Vinnie took them to obtain the
documents. They were staying at a hotel in Calabasas al the ime. They were not free to go from
the hotel. There was a bodyguard at the front of the hotel.  (RT 269-272.)

Davellin Lestified that “lhey” told her the reason they were going to Brazil was “just (o get
away.” Mrs. Arvizo didn’t want to go. Frank told her that Mrs. Arvizo was a bitch and that she
“rcally nceded to talk to her and make her go.” “They” bought her some suitcascs and some

clothes. (RT 275-276.)
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Tesus Salas, a former employee of Neverland Ranch, testificd that he was in charge of
running the ranch. He also made sure the guests had whatever they nceded. Mrs. Arvizo never
cxpressed to him that she was having a problem. Janel Arvizo asked him to drive her down to
Los Angeles, last year, right after Christmas. She was unhappy and wanted to leave, She was
crying. He was not awarce that the Arvizo family was restricted in anyway on Neverland Ranch.
He was not awarc that they were being supervised. Lle was not told that the family was not
allowed to go anywhere. Frank and Dieter told him that the family was not allowed to leave the
property. Lle drove Mrs. Arvizo lo Los Angeles on the night she wanted to leave. He asked
Chris Carter if he could take her and Mr. Carter agreed that he could take her. He drove Mrs.
Arvizo and her kids to Los Angeles. (RT 312-324.)

Mr. Salas testified that Mr. Tyson told him, the day aller he drove Mrs. Arvizo to Los
Angcles, to be sure to let him or Dieter know the next time somebody wanted to leave. Mis.
Arvizo and her family came back to the ranch a month aller he drove them to Los Angeles.
During that stay there was a lime when she wanted to Icave again and he told her to speak to Mr.
Tyson or Dicter. RT 330-332.) He was not concerned about Mrs. Arvizo and her children. Lle
trcated them like the other guests. (RT 336.)

Dan-McCammon, a sergeant with the Sheri[T's Department, testified that he reccived a
call from dispatch asking him to contact Ja.y Tackson on February 11, 2003. Jay Jackson
cxpressed Lhat his girlfriend had expressed to him that she was in some peril while staying at
Nceverland Ranch. He told Jay Jackson to have the girlfriend call 9-1-1 if she was in peril. e
called Jay Jackson on February 12" and was told that Ms. Venlura had left Neverland and there
was no cause for concern. (RT 1233-1239.)

Gavin testificd that he saw Ronald and Dieter at the ranch in between the time he came
back from Miami and left with Mr. Salas. His mother wanted to leave and was upsct. He did not
wanl 1o leave al that point. Gavin testificd thal, at some poinl, Jesus Salas took thcm to their
grandparcats’ house. (RT 379-388.) They went back 1o Neverland, probezbly about a week or so
alter leaving with Mr. Salas. When they got back, Ronald and Dieter were there. They would
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run down to the wine cellar and drink wine and vedka, pretty much every night they were there.
M. Jackson was involved on Lhose occasions. Between the time he got there and the time he left
with Jesus, he slept in Mr. Jackson's room, on the bed. Star and Mr. Jackson also slept ont the
bed. Aldo also slept on the bed. (RT 388-393.)

Gavin lestified that at some point, after they had lell with Jesus, his family went with a
man named Hamid (o do a video at Hamid’s house. Dieter was at Hamid's house. Prior to the
filming, he had heard about his family being threatened. Mr. Tyson told him that he could have
his mother killed. He has had a chance to review the video. A lol of the slatements in the video
were not true. He did nol actually have Mr. Jackson’s phone number and could not call him
whcne\ller he wanted. (RT 393-397.)

Gavin said that there was a time when he felt that he couldn’t leave the ranch if he wanted
lo. Mr. Iéckson‘s cousin or ncphew came over and wanled the Arvizos to go to his housc.
“They” were “like kind of panicking” about them leaving the ranch, but “they™ finally said it was
okay [or them (o leave. (RT 436-441.)

Al some point aftcr Azja brought them (o Lhe ranch they went to get passports. They first
siarted talking about going to Brazil afler they came back to Neverland, after leaving with Jesus.
He never talked to Mr. Jackson aboul the trip. Vinnic and Frank took him to buy clothes [or the
trip. They stayed at an inn in Calabasas [or a few days. Then they went back to Neverland. (RT
402-408.)

After the child services’ interview, a man named Vinnie took them to get passports and
visas. Nothing inappropriate happened prior (o his stay at a liote] in Calabasas. Mr. Jackson was
not in Calabasas. Frank and Vinnie were in Calabasas. ke went to Neverland afler his stay in
Celabasas. He stayed in Neverland for “maybe a week or two, or a little longer” and then went to
his grandmother’s house. (RT 1531-1534.)

Gavin said that Dicter presented him with the rebuttal video script. 1t was not a script Lo
memorize, it was the answers (o queslions. Dieler coached him as to what he nceded to say. (RT

1545-1549.)
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Mr. Robinson testified that he worked wita Hamid Moslehi. They worked together [or 25
duys over five months on “What More Can I Give?” He believes Mr. Schaffel called him in
February of 2003 to make a video of an interview. They had discussed shooting an interview of
the family prior to that ime. He reccived a check from chcriand Valley Entertainment, signed
by Marc Schallel, for his work on that project. The purpose of the interview was that the Fox
televison network wanlted lo do a rebuttal program and for “any other legal purposcs that might
be necessary.” The Bashir film was perceived by him and Mr. Schaffel as a lizbility to Mr.
Jackson. The idea was to make a vidco to rebut what was said on thc Bashir tape. They had a2
[ull version of the Bashir tapc that Hamid had taped on a little camera that showed the “wholc
thing that was broadcast was inaccurate” and was cut to answer the wrong questions. (RT 304-
512)

Mr. Robinson lestified that he “wanted to cxprcss'as much truth” as he could in the
rcbuttal video, He described the Bashir film as a “nightmare” for Mr. Jacksen. The only
interviews he did were with the Arvizo family. He had IHamid give the tape of the Bashir taping
lo Mr. Schaffel becausc he knew il was worth a Iot of moncy. The basis of the program was
going to be that tape, and the Arvizo interview was going to be cxtra for the program. ke
pereeived that this video would contain an actual iuterview of the [amily. He could not
speculate as Lo what they would say, but knew that they wanted to do an interview. He knew Mr.
Jackson and thought that if the family wanted to do an interview with him asking questions it
was probably going to be positive. (RT 51275 16.)

Mr. Robinson testified that he saw the Bashir tape as 4 liability because he knew the
labloids and lawycrs would be contacting Mrs. Arvizo. The biguest problem, obviously, is when
you have somebody who’s never had access 1o a lot of moncy who is suddenly getting calls from
tabloids and lawyers offering money. The mother of a child who was in something like the
Bashir film would be conlacled by 50 people the next day offering money for 2 story. Ithas to be
a *'silver bullct” type of story for the tabloids to paya ‘ot of money. The family might be paid

money to lic. That is what usually happens. (RT 516-518.)
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Mr. Robinson testificd that hic doesn’L know if he said the film was being prepared to
“cover Michae!’s butt™ but that fits his recollection. Questions were prepared [or the video that
he asked the family. Ile came up with most of the questions and submitted them to Mr. Schaffel.
Hc reeeived the list back with lincs through ccrtain inappropriate questions. Ilc kncw Mr.
Schaffel was asking someone, probably an attorney, il the questions were okay. lt took him an
hour to prepare the questions and it took a couple of hours to prepare the final product of
questions by committee. He received the final list from Mr. Schallcl at 6 or 7 p.m. He knows
who Frank Casio and Vinnie Amen are. Frank was not at Mr. Schallel’s home at all on the day
the questions were preparcd. Vinnie probably stopped in and was out and about. (RT 518-522.)

Mr. Robinson testificd that he had prepared questions for other intervicws. Fe has usked
Mr. Schaffel about the questions prior to giving other intervicws. Therc was never an occasion
wherc he, Mr. Schalfel and an attorney were faxing questions back and forth. He knew Vincent
was running errands (o get the Arvizo family rcady to go on vacalion. Vinnie was taking carc of
certain travel things. He ~lhinks Vinnie went to get passports an the day the questions were
prepared. Mr, Schalfel contacted tim, more than a month and a hall ago, to ask him to document
his participation in the video. There were not really any ground rules for the video. He had to
“keep it kosher” and refrain from using the word scx, or “really specific graphic terms.” They
wanted to “keep it casual” and not to *grill” the family or make it uncomfortable. There may
have been a rule that he couldn't usc the word “molest,” which was probably Mr. Schaffcl’s or
the altorney’s rule. The video was not designed to portray Mr. Jackson in a favorable Light. It
was designed lo portray an “accurate light of a misunderstood situation.” He had not met the
Arvizos at this poinl. He doesn't know if Mr. Schaffel had met them. He had information about
the Arvizos but doesn’t know where it was from. (RT 522-527.)

Mr. Robinson testificd that he recalled asking specific questions, mentioned by the
prosecutor, of the Arvizos. Hc kncew Davellin and Star were going to say nice things when he
asked them questions ebout how Mr. Jackson had treated the family because he does intervicws

with [ans all the time. He was aware that Mr. Jackson brought Gavin in when he was very sick
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and that Mr. Jackson had provided medical help, like he does for a lot of kids. Hc docsn’t xnow
who lold him that. lle expected a positive response lo the question about whether Janct Arvizo
hesitated in letting “Gavin spend time with Michac] afler the things [she] heard” because “she
was allowing her kids to hang out™ with Mr. Jackson. He cxpcctc& positive responses to his
questions and asked them to tell the truth, (RT 527-532.)

Mr. Robinson testified that he knows Dieter Weizner. Mr. Weizner works with Ronald
Konitzer. [e thinks Mr. Weizner worked with Mr. Jackson. Ic docsn’t think Mr. Weizner was
puid and thinks that he and Mr. Jackson were pariners on something, Mr. Weizncrhasa
merchandising contract with Mr. Jackson. He thinks Mr. Weizner was sort of an advisor to Mr.
Jackson. Mr. Weizner was around a lol. Mr. Weizner and Mr. Jackson were [riends and had a
busincss relationship. Mr. Konitzer was a business partner of Mr. Weizner. Frank Casio
csscatially grew up wilh Mr. Jackson. Mr. Jackson asked Frank to move on. They were best
fricnds. He doesn’t know if Vinnie ever even talked to Mr. Jackson. Vinnie's best friend is
Frank. Vinnic visited Neverland a lot and “wanted in" on the busincss side. He doesn’t know
who Vinnic works for and thought that he had a business with Frank. Vinnie ran errands for Mr.
Schallel and for Mr. Robinson. e became fricnds with Vinnie during a three week period in
which he was working at Neverland. (RT 532-536.)

Mr. Robinson testified that there was a sense of urgency regarding the taping of the
interview. He wanted to get the interview before anyonc clse, because once the tabloids do an
intervicw, there is 2 three week period in which the tabloid that docs the interview hus exclusive
rights. Mr. Schaffel also wanted to get the interview donc. The filming was done at Mr.
Moslehi's home. e arrived at the home at ninc or nine-thirty. The filming began an hour or an
hour and a half after he arrived. They finished between twelve and one. Vinnie, Mrs. Arvizo,
Gavin, Davellin, Hamid, a crew member named Scolt, Hamid’s grip Greg, and a private
lovestigator were present. He doesn’t think the investigator worked [or Mr. Schaffel. He and
Mr. Mosiehi were in charge. He was told not to do an intervicw until Janet Arvizo had signed

model releases and it was Mr. Moslchi’s job to have the releases signed. The investigator was
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“‘probably just monitoring™ and “seeing what they were saying.™ (RT 536-539.)

Mr. Robinson testified thal there was an issue regarding the model release and “it was
very strange.” He spoke to Mrs. Arvizo, and her zhildren, for an hour when he arrived at the
interview. They talked about “everything they talked about in the interview.”, L:nut there was
some sort of conflict with the model releases. Mrs. Arvizo was talking to someone on the phone,
who he thought was a lawyer or a tabloid, with whom she had signed somcthing. Mr. Schaffel
wasn’( there. Mr. Robinson handles the questions and Mr. Moslehi handles the production. lle
belicves that she signed the model relcases alter the interview concluded. Tt was not his “normal
interview.” The whole family gave him @ “strange vibe,”™ Mrs. Arvizo in particular. She scemed
unstable and strange. (RT 539-541.)

Mr. Robinson testified that all flming he had ever done for Mr. Jackson was for his
personal usc. They look breaks during the taping so the family could get out of the hot Lights.
Mrs. Arvizo was particularly nervous and seemed “a little bit rehearsed.™ The children were
“really comfortable.” They did “reilerate things, which means that they obviously had something
to say.” When “you have something lo say you usually think that they thought about it
beforchand.” He gets cut ol a lot in interviews becausc he has ADD and his questions run on
and on. Gavin answered “maybe a couple” of his questions before he finished asking them. (RT
541-545.)

Mr. Robinson testificd that he is aware that Mr. SchalTel had a search warrant scrved on
his home. He docsa’t think Mr. Schaffel's attitude towards him has changed sine that time. He
helped the policc with the search warrant by brining Mr. Schaffel’s garage door opener to their
hotel. He offered to put some of Mr. Schaffcl’s tax stull in a safety deposit box. It was his idea
to put the safety deposit box in his name. The policc wamned him he could get in trouble for
obstruction of justice. Officer Klapakis never told him 10 leave the documents in Mr. Schaffel’s
salety deposit box. The next day he called Mr. Schallc] and told him he wouldn’t deal with his
tax stuff. He didn’t know how the Arvizos would “perform™ because he didn’t meet them prior

to the taping. Overall, he was “very pleased”™ with the tapiny because he received an emotional
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responsc from the family. His specialty is getting an emotional response. He and Mr. Schaffel
both had idcas aboul a rebuttal tape but thought about it differently. He found out Hamid hed 2
little digital tapc of the entire Bashir interview and know it was worth “millions of dollars.” Mr.
Moslehi didn’t know this because “*he’s not very bright.” (RT 545-551.)

Mr. Robinson testified that there was “‘absolutcly not a seript provided lo the Arvizos.”
Hec thinks he asked the kids a question about sleeping in Mr. Jackson’s bed. That was one of the
things wrong with the Bashir video that he wanted to clarify. Mr. Schaffel told him that he was
offcred S1 million (o talk to a British campany. Pcople pay 2 lot of money to talk to people who
havc an inside scoop on Mr. Jackson's life. (RT 551-555.)

Mr. Robinson testified that he did not think that the Arvizos would lie for money, but he
did not trust Junet Arvizo. ke thought they were “freeloading on Michael.” e did not think
they would like during the interview. (RT 555-556.)

Mr. Carter testificd that after returning from Miami, there was a time when Janct Arvizo
asked him for aride. Gary Heame, a limo driver, had just driven Mrs. Arvizo to the ranch and
she called him 15 or 20 minutes aftcr that and said she wanled to leave. Mrs. Arvizo said the
reason she asked him to drive her was because Mr. Hearne drives too slow. ke drove her
somewhere, off Western, in LA and helped her bring her bags to the door. Mrs, Arvizo left the
children at the ranch. Mrs. Arvizo prayed in the car, during the drive. He found it odd but kept
driving. Mrs. Arvizo sccmed upsel. (RT 573-576.)

Mr. Carter testificd that he took the Arvizos shopping at some point after the trip to
Miami. Mr. Jeckson's assistant, Evvy, gave him petty cash. Jesus Salas or Joc Marquez told him
to take the Arvizos to buy clothes for Lhe special that was coming up with Gavin. There was
another shopping trip, (hat also happened afier the Miami trip, that he went on with the Arvizos
and Chris Tucker. Frank Tyson told him the Arvizos werc going on vacation lo Brazil. He was
not told that he was going (o join them or that Mr. Jackson was going to Brazil. (RT 580-582.)

Mr. Carter testificd that the Arvizos were gelting on the nerves of Mr. Jackson and the

Caslo children. The Casios were at the ranch al the same time as the Arvizos. Lle didn't
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question why the Arvizos were going to Brazil instead of going home, because that *is the kind
ol stufl that goes on.” Mr. Jackson has a machine in his room that allows him 1o monitor phonc
calls. Mr. Jackson showed him a tape ol someovie’s conversation. Mr. Jackson had a cell phone
but he isn't sure if Mr. Jackson ever used it. Mr. Jackson mostly used other people’s cell phones.
He never saw Mr. Jackson touch anyone inappropriatcly. Mr. Jackson called the shots around the
ranch. Mr. Jackson was a delegator. He never saw Janet Arvizo drinking alcohol. (RT 582-
587) .

Hamid Moslchi testified that he has worked on 40 to 50 projccts for Mr. Jackson since
1996. ke did the video [oolage of the Arvizo family for “Footage You Were Never Meant to
Scc.” He did a videotlape of Debbie Rowe, Mr. Jackson's ex-wife. He also did videotapes of Mr.
Jackson’s brother Jermaine and Mr. Jackson's parcnts for that project. He was present on three
occasions during Mr. Bashir’s laping. Marc Schaffel was in charge of “Living with Michael
Jackson, The Footage You Were Never Meant to Sce.” He was contacled aboul working on the
projcct somelime between February 17 and February 20, 2003. He few to Florida February 6,
2003 to interview Mr. Jackson. He didn’t videolape anything und returned on February 7, 2003.
He doesn't know why filming was not done. On February 19" he traveled to Neverland to tape
an interview with the Arvizo family. The Arvizo children were present but Mrs. Arvizo was not
there. Mr. Schaffel called him and szid the taping was not going to occur. The interview was
cventually fAlmed at his house in West Hills. (R 645-655.)

M. Moslehi testified that he drove the Arvizo children to his home. Janet Arvizo arrived
45 minutes to an hour after he arrived at the house. She was with Vinnie. Also present were his
crewmembers Mark and Ray, an associate ol Mr. Schaffel named Paul, an investigator and
Christian. Janet Arvizo didn't sccm happy about the relcuse she was given to sign. Vinnic was
in touch wilh Mr. Schaffel about redrafting the paperwork. Junet Arvizo gave her consent for the
laping before the start of the taping. Christian read queslions (o the Arvizos from a picce of
paper. (RT 655-663.)

Mr. Moslchi testificd that he refused (o deliver the tape of the interview to Mr. Schallel
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because of a dispule regarding moncy issues. They missed the deadline to put the interview in
the rcbuttal video for Fox. Mr. Scha(Tel, Ronald and Dicter were responsible for preparing the
rebuttal. (RT 663-667.)

Azja Pryor testificd that Mrs. Arvizo told her that she “didn’t like the way that certain
things were being handled. Specifically, Janet “mentioned being in a hotel and not having a hotel
key card to gel into her room. That was upsetting to her. [Mrs. Arvizo} was upsct that she didn’t
have any transportation. [Mrs. Arvizo)] did not have a car so she could not move around freely
like she wanted to." Mrs. Arvizo also said that there was a German guy who she really did not
care for. (RT 819.)

Azja testified that she never noticed any media around when the Arvizo kids were around.
Azja did not sce any of the Arvizo children drinking alcoho! at Neverland Ranch. Mrs. Arvizo

‘never expressed any concern lo Azja that Mrs. Arvizo [ell threatened by anybody “from
Jackson's group.™ (RT 820-822.)

Jay testified that he called the number for the Santa Barbara Police Department becausc
Mrs. Arvizo “secemed to be under duress™ al some point when she called Jay. Mrs. Arvizo
“seemed scared ... [a]nd she hung up the phone on [Jay] ... as if there was a problem.”™ Jay spokc
with a sergeant [or a “good period of time.” Jay told the sergeant that e had “a girl friend and
children that arc at Neverland. They cannot leave there.” The scrpcant did not seem to believe
Jay, and told Jay that “[w]e can’t go to there und do anything because she hasn’t called us.” (RT
857-858.)

Jay lestified that Mrs. Arvizo and the children rcturned to his home sometime the next
day. Jay does not recall whether Mrs. Arvizo gave him “any indication us (o what was golng on.”
The scrgeant called Jay back later that evening;. Jay told him that Mrs. Arvizo and the children
had rcturned. (RT 858-860.)

Jay testified that Mrs. Arvizo and the children went back to Neverland some number of
days laler. Mrs. Arvizo called Jay [rom Neverland on morc that one occasion, acting in ways that

Jay did nol understand. Jay “‘could not make heads or tails of cxactly what was happenizg,
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because [Mrs. Arvizo] had not brought [him] into the loop as to what was happening.” (RT 860-
861.)

Jay testified that Mrs. Arvizo returned home “about on a Sunday” shortly before *“they did
a documentary, like a -- it was supposcd 1o be for the rebuttal.” Jay understood that the rcbuttal
referred to Gavin and the “speculation as to whether there had been any kind of contact.” Mrs.
Arvizo was unhappy that the children had beer on television without her approval and blamed
Bashir for it. Mrs. Arvizo was “very emotional™ about the rcbuttal video. Mrs. Arvizo would sil
in the closet, crying. Jay said that Frank Tyson was “calling continuously trying lo gel [Mrs.
Arvizo)] to comc back.” Frank told Jay that he wanted to send somconc over to pick Mrs. Arvizo
up and mecct her to have Mrs. Arvizo sign a.confract so “they could be on the video becausc of
the problems with the Bashir documentary.” (RT 861-863.)

Jay testified that he asked Frank how hewas “going to [inancially help this family out.”
Jay understood that they were going to make four to $5 million on the rebuttal video. The
Arvizos did not have the “whercwithal to try to sct up any contract with them.” Frank told Juy,
“[MNirst of all, we're protecting the family.” Jay respondcd that he was protecting them. Frank
said “we’re going to give them a tutor. We're going to give them a house. We're going lo give
Ehcm college educations.” Jay said, “Frank, that’s all fine, well and good, bul what are you going
to give them monctarily? Because you’re making all this money on this.” Frank said, “[a]re you
trying to blackmail us?" (RT 863-864.)

Jay testified that Frank ncver told him that the Arvizos would receive financial
compensation for taking part in the rebuttal video. Ultimatcely, Mrs. Arvizo spoke with Frank
over the phone and made the decision to participate. Jay never said a contract between the two of
them. (RT 865-866.)

Janct Arvizo testified hat she slayed at Neverland until Jesus Salas helped her leave.
Mrs. Arvizo knew Jesus from visits that she and her children had made to Neverland before.
Mrs. Arvizo considered Jesus to be the head of security at Neverland., Mrs. Arvizo spoke to

Jesus in Spanish o express that she nceded his help., Mrs. Arvizo [elt that “people were - were
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strange, and Lin'ngs were happening that were strange and that [she] didn’t understand.” (RT 988-
990.)

Mrs. Arvizo testified that at some point during this visit, Dicter told Mrs. Arvizo that she
and the Arvizo children could not leave because Dieter wanted Mrs. Arvizo and the children to
“do lhe rebuttal video™ and leave the country. Ultimately, “someone decided that [Mrs. Arvizo
and the children] were all going to go to Brazil™ for an unspccified period of time. Mrs. Arvizo
did not want (o leave the country and did not believe that it was nccessary. (RT 988-993.)

Mrs, Arvizo testificd that Chris Carter returned to Neverland with Diceter the day after
Mrs. Arvizo and the Arvizos returmed from Florida. Mrs. Arvizo understood that Mr. Carter was
M. Jackson’s personal bodyguard. Mr. Jackson was nol always present when Mr. Carter was
present. Dicter was the only person who spoke with Mrs. Arvizo at that time about the rebuttal
or poing to Brazil. Ronald arrived later, as did another “German guy.” Mr. Tyson was not at
Neverland at this point. (RT 992-993; 999.)

Mrs. Arvizo testified that she was treated badly during this time at Ncverland. Dieter told
her to memorize a script that he had put together for the rebuttal. The script said, in summary,
that “Michael’s this absolutely wonderful guy.” Ronald and Dicter also wanted everything to be
chorcographed, including teping the Arvizo children at their school. It was confusing (o Mrs.
Arvizo, because they had told her that the killers and the niedia had gone to the children’s school.
During this time, Dieter told her about the dangers to her children “[2]11 day long,” but wanted
the children to go to school and act normal “so they could videotape this for Michael's positive
PR damage control.” Dicter never told Mrs. Arvizo who presented a danger to her children. (RT
999-1002.)

Mrs. Arvizo testificd that the words “humble™ and “biological” are nol in her children’s
vocabulary and were part of Dicter’s alleged script. The only things she said during the rebuttal
that wcerce not scripled were regarding God, “the child welfare thing™ and the cancer. (RT 1215-
1216.)

Gavin testified that some statemenls in the video were truc. It was true that Mr. Jackson,
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at that point, was “nice and stuff”’ and that Mr. Jackson was “humble.” (RT 393-397.)

Mrs. Arvizo testified that she confronted Mr. Jackson about these problems when she first
returned to Neverland from Florida. Mr. Jackson told her “Do everything that Ronald and Dicter
tcll you to do. They're the ones that arc going to make the killers go away.” (RT 1003-1004.)

Mrs. Arvizo teslified that she really belicved that the Bashir documentary could cause

pcople to want to kill her children. Finally, Mrs. Arvizo decided (o talk lo Jesus. She told him

.that she wanled to leave and was told that she could nol. Jesus told Mrs. Arvizo that he would

help her “because no one should cver ... be kept from being able to leave.” Jesus drove Mis.
Arvizo and the children to Mrs, Arvizo’s home, arriving some time after midm'ghﬁ The Arvizo
children were confuscd because Mr. Jackson “kept telling them™ about the death threats. (RT
1004-1006.)

Mrs. Arvizo testificd that, before she lefl Neverland this time, she asked Ronald, Dicter,
and Mr. Jackson whether they were monitoring her telephone calls. They all told her that they
were not. At some point during this time, Mrs. Arvizo called Jay and told him something that
her children would not know anything about. Dicter than came storming into the room, yelling at
her and relating some information back to her that she had given to Jay. At this point, no one
“acknowledged that thcy were monitoring the telephone calls.™ (RT 1006-1009.)

Mrs. Arvizo testified thul she received a lot of calls from Mr. Tyson after Jesus drove her
and the children home. Tnitially, Mr. Tyson said that he wanted to protect the children. Mr.
Tyson said thal Ronald and Dieter were no longer there. Mr. Tyson told Mrs. Arvizo that she
was cndangering her parents’ home by being there. Mrs. Arvizo was convinced to return to
Neverland a number of days later because she belicved that “they wanied 1o protecl the kids, and
that they loved the kids and they loved [Mrs. Arvizo).” (RT 1009-1011.)

Mrs. Arvizo (estified that she later lcamed that her conversations with Mr. Tyson had
been recorded. Mrs. Arvizo said that she had many conversalions with Mr. Tyson like the onc
rccorded in Exhibit 72. She indicated that Exhibit 72 represented a conversation “at the

beginning”. (RT 1011-1013.)
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Mrs. Arvizo testified that alter she lell Neverland with Jesus Salas, she went home fora
few days, then returried to Neverland. During that time, she received a number of phone calls
from Frank Ropald and Dieter were at Neverland when she returned, even though Frank said
they would not be there. Frunk wasn't there. Chris Carter was Lhere. Mr. Jackson, Jesus Salas,
and the chels where there. She did not speak with Mr. Jackson and did not attempt to speak with
him. She wanled to leave as soon as she saw Ronald and Dicter in the main home. She asked
Mr. Salas (o help here leave. She asked Mr. Carter to take her home immediulely. Dieter, and
then Ronald, both told her she could not lake her children. She left with Mr. Carter. He t;ok her
to Jay Jackson’s home. Ronald told her that “they would know™ if she tricd to “conlact anyone.”
Ronald told her that her children’s lives would be in danger if she told anyone. There was no
discussion of the rebuttal tape during the minutes she spent at Neverland. (RT 1054-1064.)

Mrs. Arvizo testified that the child welfare people called her the next day, February 17,
2003. A mccting was set up for February 20", Frank told her that he would bring the children to

the meeting if she “would do the video exactly as Dicter had seripted it.” She actually saw the

script. She sat with Dicter and went over the script with the children. The video was going to be

done on Fecbruary 19", Frunk told her that if she and the children did everything on the script
then they did nat have to go to Brazil. Looking back, she realizes that Frank and Vinnic were
slowing moving into Ronald and Dicter’s posilions. (RT 1065-1073.)

Mrs. Arvizo testified that she stayed in her guest room, pacing around, between February
21* and February 25", The children were running around and having a good time. The boys
were staying in the house and Daveliin was staying in a gucst room. She didn’t know where in
the main house the boys were staying. She could not speak to her children. The “Germans™ were
gone and it was Frank and Vinnic who kept her from speaking with her children. From the 25
of February to the 2™ of March, she was in a hotel in Calabasas. . She attempted 1o leave the hotel
with her children and Frank stopped her {from calering Lhe elevator. There were many calls made
from her botel room. She called Azja, her parcats, Yolanda, her cousin and Jay. (RT 1104~
1107.)
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Mrs. Arvizo testified that she did some shopping between February 25" and March 2™
because “the killers had arrived at Neverland™ and they had to leave the country immediately and
needed to replace their clothes with new clothes. Frank and Vinnie told her that the killers had
arrived. They said she was not going back to Neverland, but she actually did go back to
Neverland. She was driven there. Johnnie sat at the entrance to her hotel room cvery day. She
made efforts to get passports and visas during the time she was in Calabasas. The passport
application says Italy and France were going to be visited bul she was not going to Italy and
Francc. The visa application that is Exhibit 34 is not in her handwriting. Vincent Amen’s
signature is on the bottom of it. She [elt horrible when it started to look like she was going to
Brazil. (RT 1107-1115.)

Mrs. Arvizo testified that the expense account of expenditures for her and her family, that
was shown to her, is “pretty accurale.” Dinner and new clothes werce bought for her and her
children. She returned to Neverland on March 2™ and was unaware that her posscssions were
removed from her home during that lime. She secretly calied Yolanda and told her “what they
were trying to do.” Vinnie and Frank asked her if she had any debts. Vinnie said (hat Mr.
Geragos wanted Lo kriow if there were any debts from the past in order Lo prevent anyone from
coming to look for her and her children. (RT 1115-1121.)

Mrs. Arvizo lestified thal at the time she did the rebuttal, she was confused about Mr.
Jackson becausc of the press conference that did not heppen. She didn't believe at that time that
Vlr Jackson was daing anything bad to her children. She didn’t know that they were sharing a
bed. She saw Gavin acting giddy and drinking a can of soda in Miami but didn’t suspect
anything. Dieler told her to say that she was always with the kids in the rebuttal video. At somc
point afler March 12, Star told her that he saw Mr. Jackson licking Gavin's head, as well. (RT
1175-1185.)

Brian Barron, an employee of Neverland Ranch and the Guadalupe Police Department,
testified that in the early part of 2003, a chalkboard in the security office contained a directive to

not allow Gavin off the property. The only thing that stood out in his mind about Mrs. Arvizo
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and Gavin Arvizo is that “thcy appeared to want to be there.”™ (RT 1377-1399.)

Ann Gabriel testified that she was hired by David LeGrand to do public rclations work
regarding crisis management for Michael Jackson. She was hired on February 9" aller starting
discussions about the job on January 27", This was afler the Bashir tape camc out and her focus
was trying to lake the negative image of Mr. Jackson portrayed in the press and tumn it into a
posilive image. The other people she worked with were Ronald Kanitzer, Mare Schalfel and
Stuart Backerman. There was also a team out of the UK named Bell Yard and Melunie Riley
was her main contact there. There were also some attorncys, here and in the UK, involved. She
understood that Mr, Konizier was the boss. She never spake to Dicter Weizmer. Stuart
Backerman was the official spokesperson and stayed with Mr. Schaffcl. Mark Geragos was
involved and cverything had o be run through him. He was on top on the legal side. M.
Schaffel “waorked through™ both Mr. Konitzer and Mr. Geragos. (RT 1450-1459.)

Ms. Gabriel lestified that she went to Los Angeles (o appear on Access Hoilywood on
Fcbruary 14,2004, She prepared to answer about ten questions from a list that was pre-screcncd
that was provided o her by Mr. Geragos. Mr. Geragos cancelled thal interview. The public
relations tcam ascribed (o the “*hunker down™ theory of saying nothing and waiting for things to
blow over. (RT 1459-1496.)

E. THE ALLEGED INCIDENTS OF LEWD CONDUCT

Gavin testified that he and Star slept in Mr. Jackson's room when they werce back at
Neverland. Sometimes Mr. Jackson was not there and sometimes he was there. Gavin testificd
that Mr. Jackson discussed masturbation with him while he and Star were walking. They
discussed maslurbation in Mr. Jackson’s room, whilc no one else was present. Mr. Jackson told
him that he wanted to teach him how to masturbate, Mr. Jackson put his hand down his pants
and started rubbing him. It lasted for Gve minutes and Gavin thinks that he gjaculated. It
happened again the following night. Gavin testified that the first act of masturbation occurred
aller they went to get the passports and visas. (RT 438-439.) He and Mr. Jackson hed both been

drinking on these occasions. e thinks it happened Gve imes bul has a clear recollection of it
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happening two times. He never touched Mr. Jackson's penis. (RT 408-416.)

Gavin testificd that al some point before he had come back from getting passports and
visas, he saw Mr. Jackson pretend to have sex with a mannequin. Mr. Jackson “introduced” the
suilcase identificd as Exhibit 53 to him. It contained adult magazines. The first time this
occurred was the first day back from Miami. The second time was a weck or two later. There
was a time when Mr. Jackson came into the room naked while Star and Gavin were watching

elevision. Hc could not see whether he had an erection. There were times when Gavin would
dnink and just [all asleep zmd‘othcr times that he would drink and feel dizzy. (RT 417-424.)

Gavin testified that Mr. Jeckson tald him that he could listen to phone calls at the ranch.
He received a computer from Mr. Jackson. When it stopped working, he called Evvy and then
scat her the computer. Lle did not receive it back. (RT 425-435.)

Gavin lestified that he stayed at Neverland from the time he got back from Miami to the
time he lelt with Jesus Salas. Lfc drank cvery night during that period of time. Mr. Jackson
would take them down {o the wine ccllar under the arcade. Lle did not have access to the wine
ccllar on his own. He did not have a key and the wine cellar was locked. He never went to the
wine cellar by himself He never drank alcohol whan Mr. Jackson was not present. Nonc of the
sexually inappropriate behavior, whether it was touching him or showing him pomographic
mayuzines, took place before he lefl with Jesus Salas. (RT 1525-1528.)

Gavin testified that he started drinking again when he returned to Neverland after leaving
with Mr. Salas. He did not drink during this time unless Mr. Jackson was present. At thus stagc,
Marie Nicole, Star and Davellin were also drinking. At the time of the child services' interview
al Jay Jackson's house, Mr. Jackson had showed him a magazine, but had not touched him. Mr.
Jackson had showed him the magazine during the weck that they returned from Miami. Mr.
Jackson showed him the suilcase with the magazines but did not actually take out 2 magazine.
(RT 1528-1531.)

Gavin lestified that inappropriate conduct occurred during thal’ final trip to Neverland,

afier Calabasas and before his grandmother’s house. During that time, Mr. Jackson left for part
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of that time. When Mr. Jackson was there, he would sleep in his room. When Mr. Jackson was
gone, he would sleep in the theater or in a unit. The two events of molestation that he previously
testified about occurred during the period of time between Calabasas and his grandmother’s
house. He was intoxicated on both of those occasions. Star staycd with him in Mr. Jackson's
room except for the last few nighls. Star did not tell him why he stopped staying there. He was
slecping on Mr. Jackson’s bed the enlire time at that point. Lle started slecping in the bed as soon
as they arrived back from Miami. Aldo, Star and Mr. Jackson would slcep in the bed together.
Aldo was not there during the time belween Calabasas and his grandmothcrs house. On the two
occasions of molestation, Aldo and Star were not prescnt. He has no recollection of his brother
coming into the room while something sexual was happening. (RT 1534-1539.)

Gavin testified that he believes there were times when he passed out from drinking
alcohol. He did not pay attention to time at Neverland. There were no clocks and he did not
wear 2 watch. He stayed up late at Neverland. He had a conversation aboul masturbation with
his grandmother that occurred “way after all this stull.”” The conversation occurred before the
police were involved. [lis grandmother never 10ld him thal men rape womer if they do not
masturbate.  Fle never talked about what occurred with Mr, Jacksoun with Star. The first people
he disclosed all of the details to were Steve Robel and Paul Zelis. He told Dr. Katz certain
information but did not tell him everything. Even today, he does nol discuss this with his family
atall. (RT 1539-1542.)

Gavin testified that he never talks about the whole case, the prosecution of Mr. Jackson,
his testimony or questions the prosecutors ask him with his family. No onc, including his mother
and Jay Jackson, has coached him as to what types of answers he should give to certain
questions. lis mother has never lalked about the questions that may be asked and the answers
that should be given. No onc told him what answers (o give (o questions during the J.C. Penny’s
lawsuil. No one ever preparcd a script [or the I.C. Penny’s lawsuit. He became sick from
drinking sometimes. Lic threw up fom drinking. He woke up with his head hurting. (RT 1542-
1545.)
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There werc times when he heard the alarm system go off in Mr. Jackson’s bedroom. His
mothsar never asked him where he was slecping in Mr. Jackson’s house. (RT 1549-1550.)

Gavin testified that he sometimes talks 1o his mother about drinking alcohol at Neverland.
He makes jokes about how that period of his lift is over. He does not know who told his mother
about the molestation. He does not know what her reaction was and did not discuss it with her.
The molestations occurred within the last few days he was at Neverland.  Mrs. Arvizo was
always in her guest unil while he was intoxicated. (RT 1549-1553.)

Mr. Robel testified that Gavin Arvizo told him that the molestations occurred before the
intervicw with Child Protective Services, Gavin later told him that some of the molestations
occurred after the interview with CPS. In a second interview, Gavin told him that some of the
niolestations occurred before the CPS intcrview and some of them occurred aller. Tn the first
interview, Gavin told him that he did not remember if he ¢jaculated during the molestations and
in the second interview he told him that he did ¢jaculate. The first interview was in July of 2003
and the second interview was in August of 2003. (RT 1399-1405.)

Mr. Robel testified that Gavin was asked why he did not report the molestation {o the
childprotective workers and he said thal he was concerned that if he did nol do what he was
asked that something would happen 1o his family. Gavin said that first molestation occurred after
the Miami trip. Gavin said that his grandmother explained masturbation to him. Gavin’s
grandmother told him that if men do not masturbate they will rape women. Gavin told him that
Mr. Jackson said masturbation was okay and tha: he wanted (o demonstrate it with Gavin. Gavin
told him that Mr. Jackson proceeded to masturbatc him. Gavin lold him that he consumed
alcohol prior to that incident but that he was not so druank that he did not know what was
happening. (RT 1406-1411.)

Star claimcd that there was one time when he walked into the bedroom and the alarm
went off. He walked up the stairs acd before he made it to the top he saw Mr. Jackson with his
hands in his pants while he was touching Gavin. He saw Mr. Juckson masturbating whilc

touching his brother. Star was “halfway up the stairs looking through the rails.” The lights on
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the stairway were on and the lights in the bedroom were off. Star was “'grossed out” and went to
the guest room 1o sleep without telling anyonc. There was another ime when Star claimed he
went up the stairs to talk o Gavin and saw the “same situation.” Mr. Jackson' was touching his
brother’s private arca while masturbating. Ile went back to the guest room to slecp without
tetling anyone. (RT 152-155.)

Star testified that during the first incident he saw from the stairwell, Mr. Jackson was
wearing underwear, a shirt and socks. During the second incident, Mr. Jackson was wearing the
samc thing and Gavin was wearing short pants and a shirt. (RT 209-211.) Star testified thal he
watched the frst incident for five or six scconds and that he watched the second incident [or
three or four seconds. (RT 220.) Star, in his sccond appearance before the grand jury, testified
that he walched both incidents for “like about a minute.” (RT 1599-1560.)

Star testified that he never drank without Mr. Jackson. Mr. Jackson always drank when
Star drank. His mom was in her guest unit during the time between getting back from Miami and
leaving with Jesus. Lle visited her and rarely saw her out. She spent most of her timte in her
room. (158-160.)

Stur testified that he was shown piclure of naked ladics on twa occasions afler the first
time. He was shown magazines of naked women in a room with a Jacuzzi type lubinit. The
magazines were in a black briefcase. They looked at the magazines for thirty minutes. There
were five magazines. Mr. Jackson showed them to him. Gavin and Baby Rubba were also there.
The second occasion was in Mr. Jackson's bedroom. They looked at different maguzines that
were also from the black bricfcase. They looked at the magazines for 45 minutes. There is a
mannequin of a fomale child in Mr. Jackson’s bedroom and he saw Mr. Jackson pick it up and
pretend like he was “humping” the manncquin. All ol them were laughing. The mannequin
incident happened before they went to get the visas and the passports. (RT 169-173.)

Star testified that while he and Gavin were watching a movie, Mr. Jackson came up the
stairs into the room naked. They were grossed out and Mr. Jackson told them it was natural. Mr.

Jackson hed a “hard on.™ This occurred after they had gonc to get the passports. He had onc
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conversation with Mr. Jackson involving masturbation. Mr. Jackson said il was okay and that
cveryone does it. Mr. Jackson asked Star if he masturbated and Star said no. Heisn't sure if that
was before or afler went to get the passports and visas. There was another incident when Mr.
Jackson came into the room when Star and Gavin were in the bed and Mr. Jackson rubbed
against Gavin, who was wearing his underwear. This occurred “probably afler” they went to get
the passports. (RT 174-178.)

Star testified that he stopped liking Mr. Jackson when he canie up the stairs naked and
when he talked about masturbation. He noticed a change in Gavin when they lefi the ranch
permanently. Gavin started “getting more violent” and he “protected his masculinity,” The first
person Star told about the incidents was Dr. Katz. (RT 212-213.)

Star testificd that from the time they got back from Miumi until they left the ranch for the
last timc, they didn’t go to school. le slept in the guest units afler seeing the first incident
between Mr. Jackson and Gavin. (RT 214-216.)

Star testificd that there was an incident where he and Mr. Jackson were in a golf cart and
Mr. Jackson put his hand on Star's leg and moved his hand. They didn’t speak aboutit. (RT
218)

Star testified that he saw Mr. Jackson touching his brother on two occasions during “the
last weclk thal we were there, probably.” He knows Gavin was asleep during these incidentls
beecause Gavin was snoring. Gavin'’s cyes were closed and his head was down. He was not
moving at all. There is no question in Star’s mind that Gavin was asleep. There were some
nights when he slept in the guest cottage at the end afler he saw Mr. Jackson touch his
brother.(RT 1568-1571.)

Star testificd that hc never went into the wine cellar without Mr. Jackson. He did not
have a key. Fle would have been able to go inlo the wine cellar without Mr. Jackson because
“there’s an easy way to get in” but he pever used it. There is a key in the maid’s break room. He
knew of other locations in the housc where alcohol was kept but hie never only weat to those

places with Mr. Jackson. (RT 1577-1580.)
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Star testified that he ncver slept in Mr. Juckson's room when his dad was at Neverland
cxcept for the first time. e started staying in Mr. Jackson's room on a regular basis following
the Miami trip. His mother ncver asked him where he was sleeping in the main house. Gavin
never spoke with him about what was going on with Mr. Jackson. Hc has never talked lo anyone
about the molestations cxcept the police and Dr. Kaz. (RT 1582-1585.)

Star testificd that there was one time when Mr. Jackson tricd to touch him inappropriately
while they were driving in a cart. It was nightlime and they were driving back from the theater.
Star was driving. Mr. Jackson put his hund on Star’s right thigh, a couplc olinches from his
crotch. Mr. Jackson started “moving closer.” Oncc they arrived at the trein station, where there
arc a lot of lights, Mr. Jackson removed his hand. This occurred a couple of days before he saw
Mr. Jackson touching his brother. Prior to this incident, he had observed Mr. Jackson trying to
fix Gavin's shirt. (RT 1585-1588.)

Star testified that Gavin never asked him why he stopped slecping in Mr. Jackson's room.
The first person he 1old about Mr. Jackson licking Gavin and the molestation was Dr. Katz. lle
ncver told Gavin or his mother before that. (RT 1589-1590.)

Star (estified that Mr. Jackson’s cyes were closed and that both of his hands werec moving
when he saw Mr. Juckson touching Gavin. Mr. Jackson had one hand touching Gavin and
another hand masturbating. He heard an alarm sound whea he entered Mr. Jackson's bedroom.
Ile sct off the alarm while walking to the front door of the entire bedroom in the hallway. Therc
arc two sensors because it sounds twice. (RT 1590-1594.) You barely hear the alarm in the
bedroom, if you are paying atteation, il the door that takes you to the stairway to the sccond [loor
is closed. That door was closcd on the occasions in which h‘c saw Mr. Jacksan touching Gavin.
On the Rrst occasion the door was “'kind of locked.” The door was unlocked the sccond time.

Hec came from the hallway, through the bedroom, and up the stairs on both of thosc occasion.
(RT 1594-1598.)
Star testified that he was a little past the midway point of the stairs when he saw what was

occurring on the bed. There was eaough light and he could see the top of the bed. e stood at
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that point for about a minute on both occasions before leaving. The two incidents he witnessed
were two days apart. He is 5'5" tall and was 52" tall two ycars ago. On both occasions, as soon
as he saw what was happening, he went no further. Mr. Jackson and Gavin werce on top of the
blankets. He went to Mr. Jackson's room the first time to sleep there and the sccond time
beeause he wanted to. It was one or two in the morning. He did not spend any time in the
downstairs area of Mr. Jackson's bedroom beforz going upstairs on either occasion. (RT 1598-
1604.)

Star testificd (hal, during the time in between leaving El Monte and going to Hamid’s
house, he stayed in Mr. Jackson’s room every night. He slept in Mr. Jackson’s room, in the bed,
with his brother, every night during this time. (RT 1565-1569.)

Star testified that no onc has ever lalked to him aboul what happencd at Neverland. No
one ever coached him or told him the answers to givc, or whal kind of questions would be asked.
Janet Arvizo has not i any way suggested to him or coached him as to the answers to give to the
prosccutor’s questions in front ol the Grand Jury. Mrs. Arvizo has not prepared anything in
writing [or him. Mrs. Arvizo and David Arvizo did not prepare anything in writing after the J.C.
Penny’s incident. No onc coached him in anyway aller as part of the J.C. Penny's lawsuit.
Dieter coached him for the rebuttal video. No ane clse couched him for the rebultal videa. (RT
1569-1573.)

Brian Barron, an cmployee of Neverland Ranch and the Guadalupe Police Department,
testified that he can sce the bed in the loft in Mr. Jacksen's bedroom from halfway up the stairs.
Heis 6'4" tall. (RT 1350.)

Davellin testificd that, belween the time she gol back from Miami and the time they lefl
the ranch in March, she saw her brothers drinking with Mr. Jackson. Shc went down the
stairway in the arcadc and went into a “litde room.” She saw Baby Rubba, Gavin, Star and Mr.
Jackson drinking winc out ol cups. Shc was ofTered wine and she drank it. She docsn’t recall
any other ocE:asion where her brother was drinking on the ranch. (RT 274-275.) Davcllin

testified that she only drank that one time and that the beverage was white wine. (RT 288.)
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Davellin testified that there were a lot of wine botlles in Mr. Jackson’s room. She would
go in his room when she caught Gavin and Star going into his room. (RT 253.)

Mrs. Arvizo testified that she first began (o understand there were allcgations of child
molestation involving Gavin when Star menlioned things. She learned about allegations of
molestation from the police. It wasn’t a complete surprise when the policc told her. (RT 1173-
1175.)

Jay testified that he first learned that there were allegations of child sexual abuse
occurring at Neverland before the police were involved. Star and Davellin were the sources of
his information when they spake to Mrs. Arvizo in {ront ol Juy. Jay mostly learned about the
allegatons during the ime that Mr. Dickerman was looking into the issue with Bashir. (RTS880.)

Mr. Salus testificd thal he personally took sheets and slecping bugs to Mr. Jackson’s room
when Gavin and Star slept there. They speat ninely percent of there time with Mr. Jackson while
they were thers, (RT 332-333.) There was alcohol at Neverland. Mr. Salas made surc there was
alcohol in the building. Mr. Salas witnessed Mr. Jackson drinking. Mr. Jackson’s drinking was
done privately, but the housc stalf knew about it. Frunk knew about it. Mr, Jackson preferred
whitc wine and Skyy vodka. Mr. Salas obscrved pornography in Mr. Jackson's quarters, in one
of the bathrooms. (RT 326-330.)

M. Carter testified that Gavin and Star would mainly sleep with Mr. Jackson in Mr.
Jackson’s room. Mr. Jackson's bedroom includes two storics. He has a bed upstairs and 2 bed
downstairs. (RT 572.)

M. Carter testified that he obscrved drinking at the ranch, following the trip 1o Miami.
He waulked into Mr. Jackson's office and M. Jackson, Star, Gavin, Maric Nicole, Alde Casio and
Dominic Casio were present. They were watching movies and everybody had a wine glass. He
didn't see them drinking, but there were glasses in front of them. Mr. Jackson was in the room.
M. Jackson, Star, Gavin, Marie Nicole, Aldo Casio and Dominic Casio were present. On one
occasion he saw Gavin stumbling around. Somelimes somec of the kids would grab the key to the

wine cellar and run down and pull out whalever they wanted. He was usually at the ranch when
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Mr. Jackson was there. (RT 576-580.)

Mr. Carter testified that he hus secen miners drinking at Neverland. He saw Gavin drupk
onc night. (RT 1634-1633.)

Brian Barron, an employee of Neverland Ranch and the Guadalupe Policec Department,
testificd that he has never seen Mr. Jackson act inappropriately with any young boys. (RT 1389.)
The camping cquipment in the wine cellar is being stored there and he never saw kids sleeping
down there. (RT 1395-1396.)

F. THE INVESTIGATION CONDUCTED BY LOS ANGELES COUNTY

Star testified that Vinnie, an employce of Mr. Jackson, drove therm to the SL. Andrews
apartment, on the morning after they did the rebuttal film. Three ladies from children’s
protection camc and talked to them. This occurred prior to the two occasions when Stur saw Mr.
Jackson touching Gavin. (RT 156-157.) Onc of he bodyguards tried to give Mrs. Arvizo a tape
recordcr. The social workers made the bodyguard leave the apurtment. (RT 164-16G.)

Star testified that he told the social workers that Mr. Jackson was like a father to them
and that he wus a good guy. Mr. Jackson told Gavin to call him “Daddy”™, beginning when Gavin
was ill. After the social workers left, Chris Tucker's fiancé drove them back to Neverland. (RT
167-168.)

Davellin testified that they met with some ladics from the Department of Social Services
on the morning after the taping in Jay’s apartment. Azja, Chris Tucker’s fiancé, Destine, Chris
Tucker’s son, Mrs. Arvizo, Gavin, Star and her were present prior to the arrival of the ladics.
One of the bodyguards talked to her mother in a room. She saw a black item she thought was 2
tape recorder and saw her mom put it in the closet. The ladies forced cveryone other then her,
her brothers and her mom, to leave the room. She told the ladies nicc things about Mr. Jackson
because at that point she “'still felt that way towards him.” There was nothing she said that
wasn’t truthful. She did not become cmotional during that interview. (RT 267-269.)

She told the social workers nicce things about Mr. Jackson, despitc having heard about

death threats, because “they hadn’t told us really it was from them.” At somc point later, Dicter
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told them he could have them killed. There was one occasion where she saw Mr. Jackson hug,
kiss, carcssing, rub and hold Gavin. Most of the time he would just hug Gavin. Her opinion of
M. Jackson chingcd when he did not want heraround. (RT 284-288.)

Gavin testificd that after making the video, they were interviewed by social workers at
their apartment in Koreatown. Mrs. Arvizo, Star, Davellin and the social workers were present
with him at that interview. No onc else was in the apartment before the social workers armived.
Fle told the social workers that Mr, Jackson was a good guy, because at that point, that is what he
thought. He did not tell the social workers that “they” were not Ictting them go. (RT 397-402.)

Gavin testificd that be mct Vinnie at Hamid’s house. Vinnic drove them to their house.
Azja drove them to Neverland after the intervicw. At the interview, he saw Mrs. Arvizo talking
10 “some guy in a blue shirt.” There was a tape recorder on the counter and Mrs. Arvizo was
talking to the guy. He did not see the tape recorder after that, (RT 402-408.)

Vicki Podberesky, an atiorney, testificd that she had approximately three conversations
with Janet Arvizo. She did not take any notes during these conversations. She was not retained
by Mrs. Arvizo. The first conversation was in February of 2003. Il was the day belore Mrs.
Arvizo had a meeting with child services. The conversation occurred in the cvening. She
understood Lhe situation involved an investigation by Department of Child and Family Scrvices.
She understood there was an allegation of child molestation against Mr. Jackson and that Mrs,
Arvizo was the mother of the child. She was told that Mrs. Arvizo wanted to speak lo a jawycr
and didn't want lo speak to child services. (RT 591-595.)

Ms. Podberesky testified that hier partner may have contlacted her and said that Mr.
Geragos and/or Mr. Miller needed to consult with a lawyer because they had somebody who
might need counscl. Then there wes a further conversation with Mr. Geragos or Mr. Miller. Al
somec point she was given Mrs. Arvizo’s number or Mrs. Arvizo called her. She doesn’t think
she gave Mrs. Arvizo her cell phone number. She did not charge her a fee for the consultation
because she normally doces not charge for consullations. She informed Mrs. Arvizo that her

children could be taken from her if she didn’t participate in the child services interview. She
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offercd her services if Mrs. Arvizo thought they were necessary. Mrs. Arvizo kept indicatdng lo
her that there had been molestation. She would have charged a flat fee for the interview. She
was not told by anyonc at Mr. Geragos’ officc thal they would take care of the bill. She called
Brad Miller 1o let him know the outcome of the conversation. She had a bricf conversation with
Mrs. Arvizo the next day in which Mrs. Arvizo confirmed that she did not nced a lawyer. Mrs.
Arvizo called her again a week to ten days later 1o consult with her regarding a custody dispute
and she referred Mrs. Arvizo to her husband, who is a family law attorney. (RT 595-602.)

Ms. Podberesky testified that Mark Geragos is a criminal defense lawyer who represented
Mr. Jackson at the time of these events. She worked with Mark Geragos prior lo this and it made
sense that he would refer a casc (o her. (RT 602-60S.)

Karen Walker Meniku (“Ms. Walker™) testilficd that she worked for the California
Department of Children und Family Services in Los Angeles (“"DCFS™), as a “supervising
children’s social worker.” Ms. Meniku said that when DCFS social workers when into the field,
they were typically focused on instances of child abuse and neglect. Their focus in that regard is
to cosure that “the children are able to remain salely in their home, or if they need to be removed
from the home, they're detained and placed with cither a relative or in a foster care sysiem....”
(RT 742-743))

Ms. Walker testified that Laverne Peters and Jucqueline Bowen, two social workers in
her office, reccived a referral from the Department of Children and Family Services regarding the
Arvisos. That referral was based on a call from the child abuse hotline. After referming to the
department’s official rcport, Ms. Walker said that she participated in a resulting interview with
the Arvisos on February 20, 2003, (RT 743-744.) Ms. Walker testificd thal the report was
writien by Ms. Peters and reviewed by Ms. Walker and Ms. Walker's supervisor, Miss
Blackbum.

Ms. Walker testified that she went from the Wilshire and Westmorelund branch office of
the DCFS to the Arvisos’ upstairs apartment on the morming of February 20, 2003. Ms. Peters

and Ms. Bowen traveled with her. Mr. Meniku was greeted by Mrs. Arvizo and another person.
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Ms. Walker remembered that the other person was introduced as a friend of Mr. Jacksons. Star,
Gavin, and Davellin were in the room when Ms. Walker and the DCFS social workers arrive, as
were “Chris Tucker's sog, and the son’s mother.” (RT 746-747.)

Ms. Walker testified that Mrs. Arvizo said that she wanted all of the people in the room to
stay. Ms. Walker responded that it was a confidential intcrview between Mrs. Arvizo and Mrs.
Arvizo's children, and so the others would not be allowed to remain. Ms. Walker did not sec or
hear anything indicating that the interview was going to be Lupe recorded. She later learned from
others that her voicc was played on The Today Show. (RT 749.)

Ms. Walker testified that the Arvizos were very fricndly when she Arst arrived. Their
behavior scemed very genuine, and did not strike Ms. Walker as unusual al the ime. Ms, Walker
had ncver had anyonc, when she was going to investigate neglect, been happy to sce her. Mrs.
Arvizo showed the DCFS workers a 7 minute excperpt of the Martin Baskir show on the VCR.
The clip contained a discussion of Mr. Jackson and Gavin. (RT 750- 752.)

Ms. Walker testified that, once the DCFS workers were alone with the Arvizos, Mrs.
Arvizo “insisted that she and all the children remain in the room together, and that they have the
convcrsation topcther.” Mrs. Arvizo said that they had nothiug to hide. Ms. Walker allowed
them to remain. This was typical where the parent insists that they be present for interviews with
the children because DCES would then schedule additional interviews with only the children if
the situation warranted the follow-up. (RT 752-753.)

Ms. Walker (estificd that she first interviewed Mrs. Arvizo. Ms. Walker first satisfied
hersell that Mrs. Arvizo was doing a good job as 2 mother. Mr. Meniku then began to question
the Arvizos about their relationship with Mr. Jackson. Mrs. Arvizo told Ms. Walker that Mr.
Jackson was like a father o her children. Mrs. Arvizo said that her children were never alone
with Mr. Jackson, that there was always an adult with them. Mrs. Arvizo said Lhat her children
did not sharc a bed with Mr. Jackson. Mrs. Arvizo told Ms. Walker that she was “usually up
walking around the housc all night long.” Ms. Walker did not think that this was strange. (RT
755-759.)
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Ms. Walker testificd that she next interviewed Gavin. Gavin told her that “Michacl was
like a father to me. He’s always been there for me.” Given cverything else that Gavin said about
Michael, Ms. Walker was not suspicious that Gavin used the same words that Mrs. Arvizo used.
Ms. Walker did not ask Gavin whether he was ever alone with Mr. Jackson. Gavin did say that
Mrs. Arvizo went in and out of Mr. Jackson’s bedroom and that his mother was “always around
to know what gocs on.” Gavin denicd that he ever slept in Mr. Jackson's bed with Mr. Jackson.
Gavin also said that he had not been touched in any inappropriatc way, (RT 759-762.)

Ms. Walker teslified that she next interviewed Star, Star also told Ms. Walker that Mr.
Jackson was like a father to him. Star said that they stayed overnight in Mr. Jackson’s room

watching television, and that Mrs. Arvizo was always there when they werc in Mr. Jackson's

bedroom. Ms. Walker understood this to mean that whencver the Arvizo children were in Mr.

Jackson's bedroom, Mrs. Arvizo or an adult other than Mr. Jackson would also be present. The
DCFS report indicated that Star denied ever sleeping in a bed with Mr. Jackson and denied
allepations of sexual abuse by Mr. Jacksen. (RT 763—765 J

Ms. Walker testified that she interviewed Davellin next. Davellin told Ms, Walker that
“Michael is like a father to us all.” Becausc cach of the Arvizos said many things Lhat differed
from cach other's statements, it didn’t set of any alarms with Ms. Walker that they all said that
Mr. Jackson “is like a father.” Davellin said that she typically took a girlfricnd with her to
Neverland Ranch to keep her company. Davellin said that she and her girlfriend stay in a room
down the hall in the main house and that Mrs. Arvizo always kncw was was yoing on when Mrs.
Arvizo was with them al Neverland. (RT 765-767.)

Ms. Walker testified that DCES did not find that there was any need to follow up on the
initial interview by intcrviewing the children separately from their mother. (RT 754-755.) Ms.
Walker concluded that Mrs. Arvizo was providing adequalz care to her children. (RT 767.)

Ms. Walker testified that she saw another man that she took to be associated with Mr.
Jackson as she lelt was leaving from the intcrview. Ms. Walker rctumncd to same apeartment i

the aflermoon on the next day to have Mrs. Arvizo sign a lunguage waiver. Mrs, Arvizo came out
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of the apartment to sign the waiver. Mrs. Arvizo told Ms. Walker that “they were trying (o get
the kids a tutor, or get them home schooled because of all the publicity from the Martin Bashir
tape, and the kids not wanting to go back to their school.” Ms. Walker did not se¢ any of the
Arvizo children at that time, though she did see the sume man with the makeup. Mrs. Arvizo
suid “that’s the person (hal's trying lo get us home schooled, or get a tutor for the kids.” (RT
767-770.)

Ms. Walker testificd that she met Mrs. Arvizo again about six weeks later when Ms.
Walker was at lunch with Ms. Peters and Ms. Bawen., Mrs. Arvizo said that she had not gotten a
tutor [or the children, or started them on home schooling. Mrs. Arvizo and the boys told Ms.
Walker that the children had misscd a lat of school. Mrs. Arvizo said that “Michael Jackson
tricd to scnd them to Brazil to avoid the media.™ Mrs. Arvizo described the situation as “awful”
or “horrible.” (RT 770-773.)

Ms. Menijju testified that Mrs. Arvizo had Lelephoned DCFS afler Ms. Walker had
obtained the waiver and before Ms, Walker ran into Mrs, Arvizo al lunch. Mrs. Arvizo bad
requested assistance in gelling her children home schooled. DCFS told Mrs. Arvizo that they
were not able Lo do anything like that. (RT 773.)

Ms. Walker testified that she was present during a conversation where Larry Fcldman
camc to DCFS. A forensic psychiologist, another atlorney, Jennifer Hotlenroth, and Ms. Bowen
were also present. Ms. Hottenroth represented the department at that meeting. Mr. Feldman and
the forensic psychologist said that they were attempting to fulfill their duly as 2 mandatory
reporter regarding a criminal matter that had nothing to do wilh Lhe mother prolecting her
children. Mr. Feldman and the forensic psychologist were told that they should report the matter
to the Santa Barbara Sheriff's Department because an incident involving non-parental abuse was
not somcthing for DCFES. (RT 774-776.)

Ms. Walker also testificd that Mrs. Arvizo said, during the February 20 interview, that
Mrs. Arvizo had ncver signed a releese to have Martin Bashir tape her son. Although no one

mentioned Mr. Jackson's name during the meeting with Mr. Feldman, Ms. Walker kncw that
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they were discussing Mr. Jackson because Mr. Jackson had been discussed at the prior meetings
with thc Arvizos. (RT 777-778.)

Ms. Walker identificd Exhibit 41 as the “sccurity gnard” that she met at her first
intervicw with the Arvizos. (RT 780.) Lastly, Ms. Walker testificd that her lunch meeting with
Mrs. Arvizo and the meeling including Mr. Feldman and DCFS were not mentioacd in the
department’s confidential report because the investigation was already closed belore those
meetings occurred. (RT 783.)

Ms. Hotlenroth testified thal she had been employed by the DCFS in Los Angcles since
1990. At the litne of her testimony, Ms. Hottenroth was an assistant regional administrator,
overseeing “supervisors and social workers doing invesligations [or children that arc medically
fragile.” She oversaw Ms. Walker within the DCFS. (RT 785-786.)

Ms. Hottenroth testificd that she was asked to meet with Mr. Feldman and a psychologist
“beeausce they wanted to discuss ... [whether] they had information that would constitule a
referral to the child abuse hotline.” Mr. Feldman and the psychologist did not meet with Ms.
Iottenroth to make a report as such, however. Ms. Hotteriroth and the other DCFS workers
rcferred Mr. Feldman and the psycholagist to law enforcement and the Sante Barbara Child |
Protective Services. (RT 786-787.)

Ms. Hotternroth testificd that she oversaw “scasitive cases™ in her DCFS office. She said
that the “this particular investigation™ was classificd as a “'sensitive case.” In late November, Dr.
Sofic dirccted Ms. Hottenroth to prepare a memorandum ebout DCFS's invoivement in the
Michacl Jackson investigation. Dr. Sofic was a burcau chief at DCFS and the medical direclor of
Ms. Hottenroth’s department. Dr. Sofic was (airly new to the department when he requested the
memorandum. (RT 787-789.)

Ms. Hottenroth testified that her memoraﬁdum contained “a bricf summary of what was
detailing the case in [their] case Glc ... just 2 summary of the investigation that was done by the
social workers and the supcrvisor.™ Specifically, the memorandum included information about

the Fcbruary 20th mecting, but not the mecting between Ms. Hottearoth and Dr. Feldman and the
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psychologist. The memorandum also stated that the allegations against Mr. Jackson had been
unfounded. (RT 789-790.) The memorandum did nol contain information about Ms.
Hottcaroth’s meeting with Dr. Feldman because the department was not conducting a reievant
investigation al that time. (RT 796.)

Ms. Hottenroth testified that she was not awarz that her predecessor at the DCFS had
been conlacted by the Santa Barbara Sheriff's Department regarding Ms. Hottenroth’s
department’s report of the Arvizo interview. A document - purportedly a transcript of the
inlerview belween the Santa Barbara Sheriff’s Department and Ms. Llottenroth’s predccessor -
did not state within its conclusion section that the allegations against Mr. Jackson werc
unfounded. (RT790-791.)

Ms. Hottenroth testificd that she did not know how the memorandum that she prepared
for Dr. Sofie “cnded up in mainstrcam media.” She had a copy, and scnd copices to Dr. Sofie,
Ms. Walker, and Ms. Ilattenroth’s dircet supcrvisor. The leak o[ the confidential memorandum
is still under investigation with the DCFS. (RT 791-792.)

Ms, Hottenroth testificd that she understood (hat the meeting with Mr. Feldman and the
psychologist was about the Arvizo children. She also knew that Mr. Jackson had children, and
rerminded Mr. Feldman that il he felt like Mr. Jackson’s children were al risk of abuse or neglect,
then Mr. Feldman would need to contact Santa Barbara. She also told Mr. Feldman that the
allcgations of molcstation werc a law enforcement matter because “the alleged abuse was
happening by a noncustadial parenl.” Hypothetically, Ms. Holtenroth would have contacted the
police if the children themselves had indicated that they were being molested. (RT793-795.)

Azju Pryor testified that she spoke with Mrs. Arvizo between five and seven times in
February and March of 2003. She ozly saw Mrs. Arvizo in person once during thet ime, at an
inlerview with DCFS. Mrs. Arvizo had asked Azja to come because “[Mrs. Arvizo] wanted
[Azja] there for support.” Specifically, Mrs. Arvizo told Azja that Mrs. Arvizo was concerned
that Mrs. Arviza's children would be taken from her. (RT 805-806.)

Azja testified that the interview took place et an apartmient occupicd by one of Mrs.
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Arvizo’s friends. Star, Gavin, Davellin, and another man were there with Mrs. Arvizo when
Azja arrived. Three social workers arrived at the same time that Azja did. Azja didn’t know
who the man was and had not seen him before. Azja did not stay at the intcrview, however,
because one of the social workers asked her to leave because “a nonfamily member could not be
present by law during the interview.” Mrs. Arvizo protested, but both Azja and the unknown
man left the room before the interview began. (RT 806-809.)

A7ja testified that she thought that the unknown man was a “sccurity man" becausc the
Arvizo children has told her that *the mcdia was hounding them, was following them, calling
them.™ Azja said that she assumed that the unknown man was there (o prolect them from the
mcdia. (RT §09.)

Azja testificd that she went to Carl’s Jr. with her son afler leaving the interview. The
unknown man staycd outside the street comer. Alter the interview, Mrs. Arvizo asked Azja to
drive the Arvizo children to Neverland. Azja did so, though she had never met Mr. Jackson.
Azja had been to Neverland with the children once or twice, however. To the best of her
knowledge, Mr. Jackson was never at Neverland when Azja was. Mrs. Arvizo never came to
Neverland when Azja was there. (RT 809-811.)

Azja lestified thal she did not remember seeing Mrs. Arvizo again afier the interview with
DCFS, though they have spoken on the telephone three times since then. Azja was under the
impression that the Arvizo children were staying at Neverland when she drove them there after
the DCFS interview. Azja did not know where Mrs. Arvizo went after the interview, but
believes that Mrs. Arvizo left with an unknown “Jackson cmployce.”™ (RT 813-814.)

Azja testified that she did not recognize the individual shown in Exhibit 66, nor identify
the photographs marked as Exhibits 67 and 54. The person in Exhibit 56 looked familiar, but she
did not know where from. Azja recognized Exhibit 41 es being a picture of someone that
Azja believed was an employee of Mr. Jackson, but did not recognize the person in Exhibit 39 at
all. (RT 813-815.)

It was in the two o'clock hour that Azja arrived at Neverland Ranch with the
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Arvizo children after the DCFES intervicw. Azja’s son never stayed with the Arvizo children at
Weverland Ranch. (RT 820-822.)

Mrs. Arvizo testificd that, at some point in time, Brad Miller handed her the phonc and
dialed the number for Vicki. Al some later point, Brad Miller made a tape recording on which he
mentioned that her and her children were in the room and he did not mention the fact that Jay
Jackson was in the room. Frank told her this was because they could kill Jay. At the point she
did the taped intervicw, she didn’t know what was going on. She was confused. No onc ever
answered the question of who wanted Lo kill her children. Mr. Miller handed her the picee of
paper (Exhibil 74) as he handed her a cell phone. Vicki Podberesky told her that she wa:; a
lawycr [or Mr. Jackson and Mr. Geragos. Ms. Podberesky told her that she worked in Mr.
Gerages’ officc. Ms. Podberesky stated that she needed to be present at the child welfare
interview and that Mrs. Arvizo should not say anything during the interview because “she has
scen children ripped from their mother's arms.” (RT 1074-1078.)

Mrs. Arvizo lestified that she was instructed by Frank that she was going lo go to
Neverland with Azja and the children. She was to be informed as to whelher she had stuck to the
script during the interview. She was ultimately informed of this at Jay Jackson’s apartment by
Vinnie [ollowing the inlerview with child welfare. Vinnic told her that she did not do a good
cnough job following the script. Vinnie said that she mentioned God and Child Welfare
Services, and that shie “was not on target™ about what she had 1o say aboul Gavin’s cancer. He
told her she wes going to Brazil. The date on the applications is the 20%. (RT 1078-1084.)

Mrs. Arvizo testificd that prior to the interview with the three CPS ladies, Azja and Asaf
were present. No one clsc from “the Jackson camp™ were present. No one said anything about a
tape recorder when she arrived for the interview., The tape recorder came up when CPS asked
Asaf and Azja to leave. Asaftold her to tape record. She turned ofT the Lape recorder and put it
in the closet. She told the social worlcers she wanted Asal and Axja in the room and that the
children could not be interviewed individually, because she was instructed to do so by Ms,

Podberesky. When Asal gave her the tape recorder, he told her to turn it on. Asaf told her there
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was another Lape recorder in the room. She played a DVD of Gavin and Mr. Jackson that she had
possessed since (he trip to Flonda. (RT 1084-1101.)

Mrs. Arvizo testified thal, following the interview with the social workers, the children
retumed to Neverland with Azja. She was with Vinnie and he told her they needed (o get
passports and visas to go to Brazil. Al some point she met with Karen Walker, one of the social
workers, she was whispering to Ms. Walker “what they were actually doing” and Vinnie turned
around and looked at her. She stood quict. Frank had threatened to kill her parents before she
did the rebuttal video. (RT 1101-1104.)

Mrs. Arvizo testified that they left Neverland with Jesus on February 12, 2003. She
returned to Neverland on February 16" and left minutes later. She was contacted by the
Department of Child and Family Services on February 17*. The filming at Hamid Moslchi’s
house was done on February 19" and 20", The CPS interview occurred on February 20", She
went to Norwalk with Vinnic to get birth certificates on February 20", She met with Karen
Walker, with Vinnie, on February 21, (RT 1151-1163.)

G. THE ARVIZO’S MEET WITH WILLIAM DICKERMAN

Davellin testified that Vinnie drove them to sec Jamic Masada at the Laugh Factory. Mrs.
Arvizo hed told Vinnie that Mr. Masada wanted 1o sce Gavin. They were all going to go see him
but Vinnic told her and Star 1o stay in the car. Vinnie slood outside the cer. Mrs. Arvizo and
Gavin went inside [or about an hour. She doesn’t know if anyone else was inside at that poinL.
At some point, she went in the Laugh Factory, becausc Vinnic told her to go in to get her mom,
and Bill Dickerman was there. He is a lawyer. (RT 272-274.)

Mr. Masada testificd that, sometime alter the Bashir tape aired, he advised Janet Arvizo
to consult with Bill Dickerman. He went with Mrs. Arvizo (o visit Mr. Dickerman. The first
tﬁne he inlroduced Mrs. Arvizo to Bill Dickerman was ot Mr. Dickerman’s West Los Angeles
officc. Gavin and Star were present [or that meeling and he isn’t sure if Davellin was prcscnt..
This mecting occurred onc and a hall weeks prior to the mecting at the Laugh Factory. (RT 306-
309.)
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Mr. Masada testified that Star, Gavin and Mrs. Arvizo came inside the Laugh Factory to
mcel with Mr, Dickerman. Davellin was with them, but went to the car lo keep the “bodyguard
or security person” company. (RT 309.)

Mr. Masada testified that he received phone calls from Janet Arvizo, following the airing
ol “Living with Michael Jackson™ and her first two meetings with Mr, Dickerman. She was
upsel. (RT 309-311.)

Gavin testified that there was a time when he visited the Laugh Factory to se¢ Jamic
Masada, with Mrs. Arvizo. He and Mrs. Arvizo went inside the Laugh Factory. He mct Bill
Dickerman and Jamic Masada inside. Vinnie drove them there. Star and Davellin were in the
car with mec This accurred alter he met with the social worker ladies. (RT 441-442.)

William Dickcrman, an attorney, testified that he has represented Jamic Masada since
1991. e became acquainted with the Arvizo family through Mr. Masada. The first time he met
them was Fcbruary 21, 2003 in the conference room in his officc. The next time he met with
them was Februury 25, 2003, at the Laugh Factory. Mr. Masada sel up that meeting, There were
two meetings at the Laugh factory. All of the Arvizo children were present at the first Laugh
Factory meeling. Davellin was only present at the cnd of the mecting. He begun sending a series
ol letters and communications on behalf of Mrs. Arvizo and her [amily to Mark Geragos, an
attorney represenling Mr. Jackson, in March of 2003. Hc bad disenssions with individuals ata
law firm called Hale Lane in Las Vegas. (RT 607-617.)

Mr. Dickerman testified that he was representing Mrs. Arvizo at the point he sent the
March 26" Jetter to Mr. Geragos. There were at least five different areas that he addressed in the
letter. People associated with Mr. Jackson were paying unwanted allention to the Arvizo family.
The second paragraph of the letter is concerned with the return of passports, visas, and
supporting documentation, such as birth certificates that had spparenlly been taken from the
Arvizos anc not rcturncd. There was also a concern that furniture and other materials had beecn
taken out of the Arvizo apartment and that nobody knew, except in the Jackson camp, where

those materials were stored. They also wanted 1o gel back cerlain clothing, belonging to Gavin,
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that had not been returned.  The second page contained a list of the items that he wanted
returned. It was his understanding that video and audio tapes were made of the family and that
there were documents signed purporting to give conscnt or waivers by the [amily members. He
wanted to find out what they were and to get them back so they couldn’t be used. He had reason
to believe that there was no conscat [or Gavin 1o participate in the “Living with Michael
Jackson™ pragram and wanled 1o know ilin facl there had been any consent or release signed.
Hc was concerned thal the children did not get displayed on television or in the media 2gain. (RT
617- 622. ‘

Mr. Dickcrman testificd that he indicated he would seek a civil restraining order. The
March 26" letter accurately represents the areas of concern for the Arvizo family. The letter
asked Mr. Geragos (o deliver the items by March 26". Mr. Geragos called Mr. Dickerman in
response (o the letter. He asked for three to five additional days to get the stuff together. It
sounded like Mr, Geragos didn't know anything about the passports or Brazil. Mr. Geragos
never telerred Lo the passports, birth certificates or other things and did not make any indication
that he had asked for them in his responses. He wrote the April 8" letter to Mr. Geragos after it
was clear lo him that Mr. Geragos was putting barriers in the way of getting “thesc things.” The
April 9" letter was “yet another reitcration of the demand to get thesc things.” It was clear to him
that there was not a desire to cooperate. The April 11" letter reflects a desire that certain items
be returned and certain action be taken. He had not received anything from Mr. Geragos in
response Lo his letters by April 22", The April 22™ letter reflccts another attempt to get those
items delivered. The letters through April 22™ do not reflect his clicnt’s desire to suc Mr.
Jackson for child molestation. Up until that poirt, his cZfort was to have the items relumed,
prevent the family from being displayed on intcrnational media, and prevent harassment and
intimidation. (RT 622-629.)

Mr. Dickerman testified that on Junc 2™, Mr. Geragos faxcd him a letter saying that he
would forward the information related to the storage lockers. On Junc 12", he received that

information from Brad Miller. e doesn’t know if anything was rccovered from the storage
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locker and he never received passports, visas or other documentation that he requested from Mr.
Geragos. e has not written a lelter lo Mr. Geragos, or anybody rcprescating Mr. Jackson, on
behalf of his clients for anything involving child molestation. Ile was involved in a scrics of
correspondences with David LeGrand, an attorney representing Mr. Jackson, regarding the Bashir
maticr. The July 7% letter from Mr. LeGrand regards a complaint filed by Mr. Jackson with the
Broadcast Standards Commission that eventually included the Arvizos as complainants. This
complaint was fled before he ever met the Arvizos. Janct Arvizo did not want to cooperale with
Mr. LeGrand. (RT 629-634.)

Mr. Dickerman testified that he saw a watch but never had possession ol it. He contacted
Larry Feldman. He had never donc busincss with Mr. Feldman but knew of his involvement with
the 1993 case. He tried to rctfer another case to Mr. Feldmun on one other occasion. (RT 635-
636.)

Mrs. Arvizo testified that she did not mect with William Dickerman on February 21%.
She had no meeting al all with Mr. Dickerman in which Jamie Masada was present. She met
with Mr. Dickerman and Mr. Masada on February 25", She remembers that it was on February
25" because they were on the way to the holel from being on Sunset Boulevard. (RT 1104.)

Mrs. Arvizo testified that she did not meet with William Dickerman on February 21,
2003. She has seen Mr. Dickerman write and feels he must be mistaken ebout meeting on
February 21, because she “knows the way Bill writes™ and that Mr. Dickerman “must have
mistaken a two for a three.™ (1163-1164.)
H. THE ARVIZOS LEAVE NEVERLAND

Star testified thay, when the left the ranch for good, Mrs. Arvizo made up an excuse thal
Gavin had to sce the doctor. Afler they left the ranch, they staycd at the St. Andrews apariment.
They went to John Burroughs school and for a while they were taken out of school by Frank and
Vinnie. They were out for a couple of weeks and then Mrs. Arvizo enrolled them at John
Burroughs. Other kids would tease Gavin by saying that something sexual happencd to him.
(RT 178-182.)
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Davellin testificd that Vinnie taok Mrs. Arvizo and Gavin to a doctors appointment.
Gavin has mandatory appoiniments every week. Gavin had called Mrs. Arvizo and told her he
was drinking and was afraid to turn in 2 bottle of his urinc to the doctor. Mrs. Arvizo called her
and told her to go get Gavin. She knocked an no onc answercd. Mrs. Arvizo and Gavin lefl with
Vinnic the next morning, They lefl the ranch permancntly the next day. (RT 276-277.)

Davellin testified that she was part of the plan to get off the ranch. Mrs. Arvizo called her
the night they went to the doctor and told her “vagucly™ that her grandparents were sick and that
they needed lo go sec them. She told Frank. They lcll the next day. She packed the belongings
of Mrs. Arvizo, Star and Gavin, along with her own belongings. Frank told her to leave Gavin's
suitcase. She left Gavin's stuff. (RT 277-278.)

Davellin testified that they went to her grandmother’s house when they lefl Neverland and
she wenl back to school the next day. Qnc day, when she was walking home, a car pulled up.
Someone in the car was videotaping her. Someone threw rocks ul her grandmother's house that
night. Since leaving Neverland she has noticed “a very big change” in Gavin. Ilc docsn't want
1o be touched. He would not wanl to talk, He is mostly not that way today. (RT 275-283.)

Gavin testified that he had to collect his urine in a large can to take to the hospital for
testing. Vinnie drove him to the hospital. They stopped and Mrs. Arvizo used the restroom,
while Le was outside. When she came back from (he restroomn the can wes empty. Prior to this,
he told Mr. Jackson aboul the urine test and he claimed Mr. Jackson told him not to take it. He
called Mrs. Arvizo [rom Mr. Jackson's room and told her that he drank some winc. Mrs. Arvizo
was confused about him dnnking, (RT 443-448))

J éy Jackson testified (hat, al some point, he reccived a phone call from Mrs. Arvizo while
she was at a beauty parlor. Mrs, Arvizo lold him that she was there with Gavin ad that “'she
wantcd me to come over.” Mrs, Arvizo and Gavin had been at Neverland beforce this ime, and
Mrs, Arvizo’s calls were “very suspect.” When Jay arrived at the beauty parlor, Mrs. Arvizo was
sitting on a couch. Mrs. Arvizo told Jay that she wanted to “'go home now."” Jay said that Mrs.

Arvizo “sccmed (o be under, you know, some duress.” (RT 867-8G8.)
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Tay testified that Gavin then walked in from Lhe back entrance with a young man who
may have introduced himself as Vinnic. Gavin and “Vinnie” appeared surprised to scc Jay. Jay,
who was in uniform, told Vinnie that “*Janct’s going to go home with me.” Vinnie and Gavin
went outside and Vinnie got on his cell phone. Jﬁy followed Vinnie and asked if there was 2
problem. Vinnie said that there was no problem with it. Vinnie told Jay, “you can all go.”
Gavin was abnormally cocky that day and went back into the beauty parlor. Gavin told Mrs.
Arvizo, “Mom, you'rc screwing up cverything, ... You're messing up the plan.” Gavin was
abnormally cocky and defiant that day. Gavin relurned to Neveland with Vinnic to join Star and
Davellin who were still there. (RT 8§68-872.)

Juy testified that at some point he and Mrs. Arvizo camie up with a plan to get the children
out of Neverland. Mrs. Arvizo came up with the idea to call Frank or Vinnic and tell them that
Mrs. Arvizo’s father was “deathly ill, and that he's requesting all of his children come home
immediately.” Mrs. Arvizo made that phone call; it seemcd to have worked. The children
arrived at their grandparenis thereafler, and Jay and Mrs. Arvizo went to pick them up. The
children were very upsct and to scc Jay and Mrs. Arvizo again. The children scemed very
different at that time than the way that Jay knew them. It was several months before they were
“back to their normal selves.” (RT 8§74-876; 878.) Jay testificd that he had a couple of fuce-to-
[ace encounters with someone that identified as “Jonnic.” On the [rst occasion, Mrs. Arvizo
called Jay at work and told him that *Johnnie is banging on the doors and screaming through the
door.” Altcr Jay returned homie, Johnnic arrived. Jay openced the door and slammed it behind
him, confronting Johnnie and telling him to "'get off the property and don’t cver come back.” A
couplc of days luler, Mrs. Arvizo called Jay again to say that “Johnnic’s in the agrea again.”™ Jay
rcturned home (o find someone hiding behind a car. Jay could not identify the man as Johnnie,
bul Jay chased him away nonthcless. (RT 881-883.)

Jay lestified that the children were having some issues with other children “saying
statcments to them™ afler the Arvizo children returned to school. (RT §76.) Jay and Mrs. Arvizo

picked the children up from school because Mrs. Arvizo was afraid that “they had their passporls
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so they could snalch them up and send them overscas somcwhere.” Jay was waiting [or the
children to leave the school when Mrs. Arvizo “comes running to the thing and says, ‘Johnnie’s
out here.”™ Jay run up lo the indicated car with a camera that he had forgotten to turn on. Jay
pretended to take pictures of & person that he recogaized as “Johnnie™ while “Johnnie™ Iried to
turn his car around. Jay approached a school counselor nearby and told him thal there was a man
that is “stalking Gavin and Star.” Jay immecdiately reported the incident to Mr. Daﬁvy’s. RT
884-885.)

Jay was unable to identify the persons pictures in Exhibits 67 or 54. Jay identified the
man in Exhibit 39 as Dicter, but he “only [knew] that by TV."” Jay indicated that Brad Miller had
comc to his apartment “early on” asking Mrs. Arvizo and the children about their contact with
Michacl Jackson. Jay watched the interview in its entirety and did not see anything suggesting
prompting as 10 what do say or what types of answers to give. (RT 887-889.)

Yolanda Lazalde testified that she manages an apartment building that Janet Arvizo, and
her children, lived at in 2003, Their tenancy terminated in February or March of 2003. She
received a call from Junet Arvizo indicating that she wanted to end her tenancy prior to that time.
There is u receipt, dated March 4% that says she will be paid $850, the outstanding balancc,
because Mrs. Arvizo wanted to completely pay her bill. She reccived moncy from a kid who
weant to pick up the things. She was given the letter by that person, along with the keys, and she
signed the letter on March 5%, The things in the apartment were moved out on March 4th. Mrs.
Arvizo called her lo see if the apartment was clean, following the move. (RT 1018-1031.)

Maria Ventura, Janct Arvizo’s mother, testificd that there was a conversalion in which
she informed her grandchildren that she was sick. The children camc 10 her home afler that call.
The children were “aggressive” when they arrived. Jay Jackson and Janct Arvizo arrived hours
later. She received phone calls for the children at her home. On two or three occasions, she
received phone calls from “Frank”™, as indicated on the caller ID. She saw someonc outside of
her home on one occasion. She never had a conversation with her grandchildren about

masturbation. (RT 1032-1053.)
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Mrs. Arvizo testified that she stayed at Neverland unlil March 10%, At4 am. on Mearch
10", she received a call from Gavin, who told her that Mr. Jackson wanted him to reschiedule his
doclor’s appointment to prevent the test ol his urine from occurring so that the doctor would not
discover the presence of alcohol. Gavin told her that Mr. Jackson had given him wine. At 6
am. she lold one of the security personnel that she needed Gavin to Luke him (o his appointment.
Vinnie drove them to Kaiser in Los Angeles. Gavin was in a deep sleep in the back of the car.
Prior to their arrival, they stopped at 2 Denny’s because she needed to use the restroom. When
she returned fom the restroom, Lhe car was gone. Then the car showed up again. She noticed
the jug that contained Gavin‘s urine had beert moved from the place where she Ieft it. She picked
it up and it was almost cmpty. The top was not screwed on tightly. She believes that Vinnic
spilled the urinc. When they arrived at the laborzlory, Vinnie and Gavin went inside with her.
She pleaded with someone at the laboratory to cenduct the test but was told they nceded more
urine. She lefl the urine there and later was informed via mail that there was insuffcient urine
for testing, They then went to the ultrasound wherce a CT scan was done. (RT 1121-1132.)

Mrs. Arvizo testified that she told Vinnic that she nceded to get something ffom the
apartment. She wenl lo the apartment while Gavin staycd with Vinnic. She called Jay Jackson
and asked him to meet her at the nail shop by his work. She also called him from the nail shop.
Vinnie came in the shop and then left. She called Jay at that point. Jay arrived and she told him
to “play along.” Vinnic turncd red when Jay arrived. Vinnie called Frank. Guvin spoke with
Frank. Gavin and Vinnic went back to Neverland and she stayed wilh Jay. She had a family
cour! date on March 11™. She expressed to Vinnic that the children needed to be at that court
date. Vinnie did not show up with the children. She called Neverland and spoke with Davellin,
She told Davellin that her parents were sick. Jay called her parents and told them o say they
were sick if someonc called. Fraok agreed to let the children come to see the grandparents for
two days. The children amived that day. (RT 1132-1143.)

Mrs. Arvizo testificd that the children arrived at her parents house before she armived.

When she and Jay armived the children did not want to scc Jay. She received calls fom Frank.
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Johnnie came by the house. She received a note asking her to call Frank or Vinnie. She saw
Johnnie when the note was dropped off. At this point, shc had moved out of the East Los
Angeles apartment, which was done without her approval. She had secretly called Yolanda and
told her that she did not want to move. She did not know where her things were until Bill
Dickerman became invelved. She went to Mr. Dickerman and said she wanted he things back.
She also talked to him about the issuc of the Bashir tape.(RT 1143-1148.)

Mrs. Arvizo testificd that she did not sign and did not sce the lefters (Exhibils 73 A, B,
C). She told Yolanda that she was moving out. Whencver she could “sncak and eall™ she told
Yolanda not to listen to *“them.” Yolanda could have been under the belicl that gave her
permission for the move. She told Yolanda that she had not signed anything and asked that the '
letters be mailed to her mother’s home. (RT 1148-1151.)

Michacl Davy was the exlended learning coordinator as Hollywood High School since
July 1, 2003. Prior to July 1, he was a grade level counselor at John Burroughs Middle School
for four years, and the administrator in charge of attendance since Spring o[ 2002. Mr. Davy wus
the counselor for Gavin and Star for six months while Mr. Davy worked at John Burroughs
Middle School. (RT §94-895.)

Mr. Davy lestified that it came to his attention in February 2003 that Gavin and Star were
not altending school. Mr. Davy was unable to contact Mrs. Arvizo, so he sent a pupil services
and atiendance counselor (Stephen Coffman) to their house. Neither Mr, Davy nor Mr. Coffman
were ablc to contact Mrs. Arvizo. Mrs. Arvizo had been very responsive to prior contact with
Mr. Davy. (RT 895-897.)

Mr. Davy testified that Mrs. Arvizo called at somc point thercafter. Mrs. Arvizo told him
that the children could not come into school right away. Mr. Davy said that the issuc needed to
be resolved: either the children needed to return to school or they needed to be checked out. Mrs.
Arvizo repeated that the children could not return, so Mr. Davy suggested that they check Star
and Gavin out of school. (RT §97-898.)

Mr. Davy testified that Mrs. Arvizo tald him that the children would be continuing school
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in Phoenix, Arizona. (RT 906.) He later indicated that he had no record of Phoenix, Arizona
except for the paperwork turned in by Mr, Amen. (RT 913-914.) Mrs. Arvizo did not Lell Mr.
Davy why the children were leaving school. (RT 908.)

Mr. Davy testified that he explained the procedure [or checking a child out of school,
preferably that it be donce in person Lo allow for the retum of books and scttle accounts. Mrs.
Arvizo told Mr. Davy that she was unable to do that, but that shc would scnd someone else. She
also indicated that she wanted (o keep the textbooks that Gavin and Star had checked out. Mr.
Davy explained that 2 non-relative would need aa avthorization with Mrs. Arvizo's signature,
including her driver’s license. On March 6, 2003, someone came to check Star and Gavin Arvizo
out of John Burroughs Middle School. (RT §98-899; 905.)

Mr. Davy estified that he was ablc to ideatify Exhibits 69-A through G and testificd as to
the requitements for their admission as business records. Mr. Davy identified these documents
as a series of notes and letters documenting the children’s removal from John Burroughs Middle
Schoe! by Vinnie Amcn on March 6, 2003. Tn addition to completing the ncccssary paperwork,
Mr. Amen epparently paid for textbooks thal Lhe children either lost or wanted to keep. The
paperwork was signed by Mr. Amen and Mrs. Arvizo as necessary. (RT 899-902.)

Mr. Davy testified that Star and Gavin relurned to John Burroughs Middle School on
March 17, 2003. Mr. Davy was an administralor at the schoo! at that time, and no longer
counseling for Star or Gavin. Shorlly afier the children returned to school, Jay approached Mr.
Davy looking very agitated. Mr. Davy was on supervision for the children’s daily dismissal from
school. Jay told Mr. Davy that “there’s a guy in a car down there videotaping the kads.™ Mr.
Davy walked down to the car and 1old the driver that “You can't vidcotape school children.” The
driver put the camera down, but was not able to leave in a quick manncr because the tralfic was
very backed up. The driver appeared (o be ending his vidcotaping as Mr. Davy approached.
Gavin was in the vicinity during this event. (RT 903-905.) Mr. Davy rcported the incident to the
police. (RT 910.)

Mr. Davy testified that the car appeared lo be a “kind of a pear] white, low slung
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car, like a 300ZX, or that type.” He recognized it as a Nissan in unexceptional condition. (RT
912-913.) '
I. LARRY FELDMAN’S REFERRAL TO DR. STAN KATZ AND ALLLEGATIONS

OF MISCONDUCT

Larry Feldman, a Los Angcles based attomney, lestified that he represented Jordi Chandler
in a 1993 lawsuit against Michael Jackson. (RT 63:23-27.) He said that case ssttlec for “mulu-
multi-multimillions of dollars.” (RT 64:19.) This is extremely prejudicial and highly
inadmissible under California Evidence Code Section 1152 which prohibits cvidence of
scttlcment to prove liability.

He then testificd based on hearsay.  Janel Arvizo was referred to his office by William
Dickcrman. He spoke with her and her children several times, in April 2003 through Jurnc 2003.
(RT 64:24-65:15.) Purt of the subject of the conversations was the Bashir tape. (RT 66:2-5.)
They also discussed that allegedly Michael Jackson or his stallf had her belongings stored
someplace. There were also * very, very vague™ discussions about how “maybc somcthing
happened.” (RT 66:18-20.)

Mr. Feldman testified that he was told there was a concern that Mr. Bashir had gotten the
consenl (o do the taping by reason of talking to Mrs. Arvizo’s parcnts, and that Mrs. Arvizo’s
parents didn’t speak English. (RT 67:1-7.) He was told that Mr. Jackson called [or the boys lo
come up there without tclling them that a vidcotape was poing to be done that day. (RT 67:8-15.)
Mrs. Arvizo was upset about her son being on television without her consent. (RT 67:13-15.)
Gawvin was upsel about teasing he was receiving as a result of the videotape. (RT 67:18-20.) Mrs.
Arvizo was concerned that Mr. Jacksor had allegedly hired lawycrs for her without her consent
to pursue a claim against the BBC in England. (RT 67:19-28.) She did not wan, or consent, (o
the lawyers handling it for her. (RT 67:19-18.) He said that the focus of their discussions wes
not Michael Jackson at thet point and that their focus was “clearly about this unauthorized taping
of Gavin in this special.” (RT 68:6-9.)

Mr. Feldman testified that he decided to send the whole family to scc Dr. Katz. (RT
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68:14-15.) He had hired Dr. Katz for the Jordi Chandler case but said he never uscd him. (RT
69:10-70:1.) Hc sent them to Dr. Kalz because “for my own selfish reasons | didn’t want to get
involved in a Michac] Jackson casc IL knowing what was in store, withoul gelting an honest view
of what was really going on with the kid.” (RT 70:2-11.) He had a “sixth sense” thal he wasn't
rcally hearing what happened and he wanted a doctor that could give him an objective viewpoint
ol whether what was rexlly happening with the family. (RT 70:12-17.) I

Mr. Feldman lestified to hearsay from Dr. Katz. According to Mr. Feldman, Dr. Katz
belicved that he had sufficient information lo trigger the requirement that he report the abuse to
some agency. (RT 71:1-6.) He wanted to prevent the press from finding about the story so he
wenl to the head of the Department of Children's Sarvices in Los Angeles. (RT 71:7-26.) He and
Dr. Katz met with the head of the organization and two investigators. (RT 72:6-8.) The only
question they asked was whethcer the child was in imminent danger and Dr. Katz said the child
was not. (RT 72:9-17.)

Mr. Feldman offered his opinions about the reaction of the Department of Children’s
Services' refusal to act on his attempt to cause them to investigate Michacl J ackson. Mr.
Feldman volunteered his opinions about the adequacy of inquiry by the investigators. He
couldn’t belicve what was happening. (RT 73:4-5.) It was clear to him that the investigators
were playing games. (RT 73:6-8.) Hc testified that he didn’t know what their motivations were.
(RT 73:10-11.)

Mr. Feldman testified that he figurcd that they better make a report to Santa Barbara, (RT
73:26-27.) He called District Attorncy Tom Sneddon and said, “Guess who’s here with another
Michac] Jackson case?” (RT 73:28-74:1.) He testified thal from that moment on, he handed it 1o
Mr. Sneddon. (RT 74:11-14.) He lestified (hat Mr. Sneddon asked him if he envisioned filing a
civil suit at some point and he told him that they were not going to file a civil suit. (RT 74:13-
20.)

Mr. Fcldman testificd that he had another contact with the Department of Child Family

Scrvices in Los Angeles. (RT 75:3-7.) He again oflfered his opinion as to the Department’s
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reaction. He said he was astounded that they had leaked a report alter he went to the troublc of
keeping it a secrel. (RT 75:11-13.) He testified that the report was created after Michacl Jackson
was arrested and that il lefl out the fact that Dr. Katz was there, making a report that he had a
reasonable suspicion of child abuse. (RT 75:15-19.) It was “the most ourageous thing that he
had ever heard of from an agency that was supposed to be protecting children and asking pcople
to report.” (RT 75:9-22.) Hc testified that “nobody’s donc a dam thing™ about the leak. (RT
75:23-25))

Mr. Feldman testified to his opinion regarding the contention that his client, Janct
Arvizo, is grecdy and is afier Mr. Jackson’s moncy is a “bald facc lic.” (RT 77:2-5.) Hcsaid it
is “the most ridiculous statcment in this matter.” (RT 77:2-5.) He testificd that il he “wanted to
scttlc this lawsuit for money™, or il Mrs. Arvizo or “the kid” wanted to do that, all he had 1o do
was pick up the phone and tell “them” what he had. (RT 78:1-4.) There is no queslion in his
view that he could have “settled this lawsuit™ any time he wanled lo “settle the lawsuil.” (RT
78:4-7)

Mr. Feldman testified that the one thing he wouldn’t do il he wanted to “‘give Janet a
chance for money wus o do what happened hiere, that is (o turn it over lo a Dislrict Altorney.”
(RT 78:10-12.) He testified that he wants to be in control and call the shots. (RT 78:13-16.) He
doesn’t want to rely on the District attorney to call the shots. (RT 78:13-16.) He testified that he
waould have “gone my own wuy” if it was about money. (RT 78:17-18.) There was “no time in
this case (hat either this young boy or his molher ever suggested to me that they wanled money.”
(RT 78:17-20.) Tfthey did want money, “this would be the worst way in the world to go.” (RT
78:20-21.) e testified that it is “‘understandable that the defense makes this charge™, but it is
Just “absolutely ridiculous to make that allegation in this case.” (RT 78:17-24.)

Dr. Katz testified that he is 2 forensic psychologist, who focuses on issues regarding law
and psychology. He is “probably most known™ for his “specialty in child sexual abuse.” He has
been appointed by courts to do evaluations and has served as an expert witness in criminal and

civil proceedings. (RT 85-86.)
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Dr. Kalz lestified that Larry Feldman asked him to conduct interviews with Star Arvizo
(“Star”) and Gavin Arvizo (“Gavin™). The first lime he saw Star and Gavin was on May 25",
2003 and he saw them again on Junc 11, 2003. Hc interviewed each child separalely with no
one else in the room. Fle took rotes of the interviews. Gavin was in the wailing room with Mrs.
Arvizo and Davellin Arvizo (“Deavellin™), while he interviewed Star. (RT §87-85.)

Dr. Katz testified that he began the intervicw by talking about the purposes of the
interview. The purposc was to detcrmine if anything had happened to either Star, his brother or
his sister. Therc was a possibility thal a lawsuit might be filed. e wanted Star and Gavin to
know that, should a lawsuit be fled, their anonymity may not be maintained. te wanted the
children to know that “this may not be privale forever.” Star was fine with that. (RT 89.)

Dr. Katz testificd that he didn’t begin the interview by discussing Mr. Jackson, but that
they “certainly proceeded into that territory.” Al first, he “just talked about the lawsuit and the
allegations without naming Mr. Jackson.” Ile testified that Star told him that Star had beea to
Neverland on 4 number of occasions. The first time Star was there, Star stated that he and Gavin
slepl on Mr. Jackson’s bed while Mr. Jackson slept on the floor. Star said that Mr. Jackson said
he had a surprise and then showed them pictures of naked women on the computer. Star said that
Mr. Jackson commienled as one of the women came on the screen with large breasts, “want
milk?” Star said that Mr. Jackson told them to tell their mother that they were watching “The
Simpsons.” Star did not allege that “anything happened” that night. (RT §9-91.)

Dr. Katz testificd that thc‘ncxt time Star “alleped that anything inappropriate happened™
was while in Florida following the airing in Europe of the television program where Gavin was
on the couch with Mr. Jackson. Star alleged that Gavin was scting *“*very funny™ and that he
smelled of alcohol. Star also told him that on the way back in Mr. Jackson’s planc that he

witnessed Mr. Jackson lick Gavin on the side ol the head above the ear. Star told him that Mr.

* By this time, two agencies, including the Santa Barbara Counly Sheriff's Department,
investipated whether Mr. Jackson mistreated these children. Both concluded such an allegation
is not founded. (RT 790-791; 1497-1499.) '
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Jackson was drunk and that Mr. Jackson offered Star red wine in a Coke can. (RT 91)

Dr. Katz testified that Star told him that when they returned to Neverland for an
“extended period of time™, Mr, Jackson gave them some form of alcohol, including red wine and
vodka, every night they were there. Star told him that Gavin would fezl and look drunk, and that
Star felt dizzy. Dr. Katz testified that Star told him that Mr. Jackson would make sexual
comments such as saying the word “clitoris” and that he asked them if they had “jacked off” and
if “white stuff came out of their penises.” Star told himn that Mr. Juckson asked them if they
wanted to learn how to *jack off" and they both replied no. Star told him that Mr. Jackson told
them that there was a "*hole in the dressing room where ke would see pussy” and that Mr. Jackson
said he “saw a child jacking o{l'and humping a dog.” Star reported that he saw Mr. Jackson |
“hump a girl manncquin.™ (RT 91-92.)

Dr. Katz testificd that onc night aftcr Gavin was “passed out from alcohol™ lying on the
bed with Mr. Jackson, Star saw Mr. Jackson's hand down his pants and his “left hand on Gavin's
crotch.”™ Star told him that “approximatcly a week later”, Mr. Jackson and Gavin were “in bed
again” and that he saw Mr. Jackson “rubbing his penis against Gavin’s buttocks.” Star told him
that he also witnessed Mr. Jackson kissing Gavin on the check and “touching his buttocks.”™ Star
told him that he was offered red wine, which Mr. Jackson called “Jesus juice,” on a daily basis
and that Mr. Jackson touched Star ““on his butt.,” Star told Dr. Katz that Mr. Jackson put his hand
ncar Star’s penis while they were in a golfcart onc time. Star also rcported that he saw
magazines that contained pictures of naked women in a black suitcase in Mr. Jackson’s room and
that he saw the titles “Hustler” and “Playboy” on the covers. (RT 92-93.)

Dr. Katz testified that, in the June 11" interview, Star told him that his mother was in a
collage “during these episodes.” He said that his mother was “pul in a cotlage” and was “kept in
her room™ and that they were told not Lo tell her they were sleeping in Mr. Jackson’s room. Star
also said that he “smelled marijuana” although Dr. Katz asked him if he had scen it and he said
no. Dr. Kalz testified that Star (old him thal someone on Mr. Jackson's stall named Frank told

Star that “if he ever told anybody that Mr. Jackson had given them alcohol, that [Frank] would
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kill bis grandparents.,™ (RT 93.)

Dr. Katz testified that he attempted to discuss issucs of masturbation with Mr. Jackson,
with Gavin Arvizo during his intcrvicw. He said that Gavin told him that Mr. Jackson had told
him ol a boy who “had to masturbate or he’d go crazy.” Gavin said that Mr. Jackson asked him
“iChe touched himsell” and asked him S white stuff came out.” Gavin said that Mr. Jackson
offered to teach Gavin how to masturbate. Dr. Kalz testified that he asked Gavin il Mr. Jackson
dcmonstrated or taught Gavin how 1o masturbate and Gavin cowered, began Lo tear up, and
looked “cxtremely fragile at the moment.” Dr. Katz said Gavin told him that he didn’t want 1o
talk about it. (RT 95.)

Dr. Katz offered opinion testimony. He testified that children who are molested by
someone they know have ambivalent feelings as 2 molestation occurs. He said that children who
are molested venture out to tell someone something and then recant when they se¢ a reaction and
hear about the consequences. They will reveal what happened in gradual steps. He testified that
it is “fairly normal for a child wlo has been abused sexually to not divulge everything at'one
time.” He thinks it would be “more normal™ for Gavin not to divulge cverything at one ime.
(RT 93-97.)

Dr. Katz testified that he brought up the possibility of a civil lawsui with Gavin because
he wanted him to understand that there might be consequences of making disclosures to him. He
testified that he told Gavin that one consequence would be money and that there were other
conscquences, like the discomfort of trial and the loss of his anonymity. (RT 100-101.)

J. MR. JACKSON’S SUPPOSED TIES TO AN ALLEGED CONSPIRACY

M. Salas testificd that Frank Tyson was a regular visitor to Neverland. Mr. Tyson was
trying 1o become part of Mr. Jackson’s busincss, or trying to run his business or his traveling
tours. Dicter lived in onc of the gucst houses during the time Mrs. Arvizo asked to leave
Neverland. Mr. Tyson was living in the video library room. Mr. Tyson lived at Neverland for
six months prior to Mrs. Arvizo asking to lcave, and continucd 1o live there after she Ieft. Dieter

continucd to live there after she lef. (RT 324-326.)
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Christian Robinson testificd that he has visited and lalked to Mr. Jackson, regarding
business, len or fifieen times. e was introduccd to Mr. Jackson by Marc Schaffel, a
businessman. Neverland Valley Entcrtainment is a business that March Schaffel set up. He
worked with Mr. Schaffcl on a majority of the occasions. He did work for Mr. Jacksen but was
sometimes booked by Evvy, Mr. Jackson's secrelary. He worked with Mr. Schaffel on the video
for “What Morc Can I Give?” Mr. Jackson did rot contact them to do the video. Mr. Schaffel
contacted him to do the video, (RT 495-504.)

Mr. Carter testificd that he owned a T-Mobile cell phone during the time he worked for
Mr. Jackson and was provided with a Nextel phone, paid for by the Michael Jackson production
company, when his T-Mobile service ended. The Nextel service began in February or March of
2003. Mr. Jackson did not typically c@ a cell phone and used his phones. Mr. Jackson used
his ccll phonc “on and ofT withing every hour” over a 24 hour period. The reception on his T-
Mobile phonc was “very, very weak” al Neverland. The Nextel phone did not function at all at
Ncverland. The T-Mobile and the Nextel phione both worked great in Solvang, Santa Maria and
Sanla Barbara. He had occasion to go off of the ranch with Mr. Jackson during February and
March of 2003. They went right around the ranch, to Toys R Us, Subway and antique slores in
Solvang. They would go off of the ranch “maybe three times a week.” There were periods when
they were nol at the Ranch during that ime. They were in Miami three or four times in February
and March. The phone worked fine in Florida at the Tumberry location. The rcccpﬁon between
the Ranch and the Santa Barbara airport was okay. The reception between the ranch and the Los
Angeles atrport was okay. (RT 1611-1618.)

Mr. Carter testificd that Mr. Jackson also used the phones of Mike Lapurook, Danny
Crawford, Marie Nicole and Dominic Casio. Mr. Jackson [requently used Marie Nicole's phone.
(RT 1618-1619.)

Mr. Carter testified that he never personally called Dr. Farshchian. He made and received
calls to Dr. Farshchian for Mr. Jackson. When Frank Tyson called he would pass the phone to

Mr. Jackson. llc has no recollections of specilic conversations between Mr. Tyson and Mr.,
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Jackson. He would make calls to Evvy Tavasci, Mr. Jackson’s main assistant, quite often. Mr.
Jackson would make or receive cells from Ms. Tavasci quitc often. He made or received calls
Trom Mr. Moslehi once or twice, for Mr. Jackson. (RT 1619-1623.)

Mr. Carter lestified that if someonc wanted to reach Mr. Jackson at Neverland security
would most likely answer the phone. Most o[ the time they would not palch the call through and
would take a message and give it to Mr. Jackson. Ifit was an important call it would to Mr.
Jackson's room upstairs or downstairs, or to his olfice. (RT 1623.)

M. Carter testified that Roneld Konitzer and Dicter Weizner were business associales of
Mr. Jackson. He would not have reason to call or receive calls from Mr, Konitzer or Mr.
Weizner, other than for Mr. Jackson. He doesn’t know who Jerry Bady is and would pot have
reason ta receive calls from him, other than for Mr. Jackson. Mr. Malnick is a lawyer from
Florida who is a fricnd and a busincss associale of Mr. Jackson. Tf there were phone calls to or
from Mr. Malnick it would be for Mr. Jackson. In February and March of 2003 Mr. Jackson and
Mr. Tyson converscd with onc another using his cell phone quite a bit. (RT 1623-1625.)

Mr. Carter testificd that Mr. Jackson and Mr. Tyson were friends. e doesn’t know what
Mr. Tyson did business-wise. Tf there was something small that concerned Mr. Jackson or his
cmployment, he would call Mr. Tyson first. 1f it were something pertaining to Mr. Jackson’s
wecllarc he would call Mr. Jackson first. He would call Mr. Tyson about small details becausc he
didn't want to bother Mr, Jackson. (RT 1625-1627.)

Mr. Carter testified that Gavin, Star, Davellin, Alde, Frank, Marie Nicole, Mike
Laparook, Grace, Patricia Chavez aud Danny Crawford werc around in the February and March
time period in which the Miami trips occurred. (RT 1629-1630.)

Mr, Carter testified that during February and March of 2003 he reccived calls from Mr.
Tyson. Mr. Konitzer called for Mr. Jackson a few times. Dicter Weizrer called for Mr. Jackson.
Frank is always more upbeat. Mr, Konitzer und Mr. Weizner were normal when they called. He
docsn’t know i[ any conference calls were made by Mr. Jackson on his phone. (RT 1630-1631.)

Mr. Carter testified that he owned a T-Mobile cell phonc during the time he worked for
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Mr. Jackson and was provided with a Nextel phone, paid for by the Michael Jackson production
company, when his T-Mobile scrvice ended. The Nextel service began in February or March of
2003. Mr. Jackson did not typically carry a cell phone and used his phones. Mr. Jackson used
his ccll phone “on and ofl withing every hour” over a 24 hour period. The reception on his T-
Mobile phone was “very, very weak” at Neverland. The Nextel phone did not function at all at
Neverland. The T-Mobile and the Nextel phone both worked great in Solvang, Santa Maria and
Santa Barbara. He had occasion (o go off of the ranch with Mr. Jackson during February and
March 0£2003. They went right around the ranch, to Toys R Us, Subway and antique stores in
Solvang. They would go off of the ranch “maybe three times a week.” There were periods when
they were niot at the Ranch during that time. They were in Miami three or [our times in February
and March. The phone worked finc in Florida at the Turnberry location. The reccption between
the Ranch and the Santa Barbara airport was okay. The reception between the ranch and the Los
Angeles airport was ckay. (RT 1611-1618.)

Mr. Carter {estified fhat Mr. Jackson also used the phones of Mike Laparook, Danny
Crawford, Marie Nicole and Dominic Casio. Mr. Jackson frequently used Marie Nicole’s phone.
(RT 1618-1619.)

Mr. Carter testificd that he never personally called Dr. Farshehian. He made and received
cells to Dr. Farshchian for Mr. Jackson. When Frank Tyson called he would pass the phone to
Mr. Jackson. Lle has no recollections of specilic conversations between Mr. Tyson and Mr.
Jackson. He would make calls to Evvy Tavasci, Mr. Jackson’s main assistant, quite oflen. Mr,
Jackson would make or receive calls rom Ms, Tavasci quite oflen. He made or received calls
[rom Mr. Moslchi once or lwice, for Mr. Jackson. (RT 1619-1623.)

Mr. Bonner teslified that he participated in the search of Marc Schatel’s home on
January 31, 2004. Hc found an cmail [rom David LeGrand 1o Ann Gabriel wilh 2 cc lo Marc in
L.A. He seized a list of phonc numbers including numbers for Mark Geragos, Gavin Arvizo,
Ronald Koaitzer, Vinnic Black and Vinnic Tyson Playboy. He seized a 12 page document thal

has an invoice for $3136 to Vincent Amen [fom Neverland Valley Entertainment. The next page
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appcars to indicatc a pelty cash disbursement of $2500 to Mrs. Arvizo. There is a cash receipt
from Vinnie Amen for $500 for visa and pictures from Mr. Schaffel dated February 27, 2003. It
appears lo be a Quicken printout. The next pege appears to be a check receipt to the U.S.
Depurtment of Stule for passports dated February 25, 2003 from Fred Schaffel Productions.
There is zmdher check receipt from Neverland Valley Entertainment to Frank Casio for $5000
datcd February 26, 2003. There is a receipt from Frank Casio from Marc Schaffel for $1000 for
“vacation” expenses. A Country Inn and Suites reccipt was in the book. Therc is an itcmization
of expenses, it appears, for “Living with Michacl Jackson, Take Two’ that shows 2 number of
expenses, including $4550 to Mrs. Arvizo. The total expense is $139,000. (RT 1411-1423.)

Mr. Bonner testificd that Exhibit 96 is a memorandum of acknowledgment between Marc
Schaffel and MJJ Productions that is unsigacd. Exhibit 97 is a photo of a phone list with names
sucl as Mark Geragos, Brad Pl, Dicter Wcizncer, Gavin Arvizo, Hamid, Jack Susman, Karen
Fayc, Ronald Konitzer, Vinnic Black and Frank Tyson Playboy. There is also an additional nume
at the bottom saying, *“Christian Robinson will do anything you want.” The first page of Exhibit
98 is a photo of a phone shecl. The names are Mark Geragos, criminal lawyer, Brad P, Dicter
Weizner, Gavin Arvizo, Hamid, Ronald Konitzer, Vinnie Black, Jack Susmun and Frank Tyson
Playboy. The next page appears to be an email to Marc in L.A. from Ronald. (RT 1423-1426)

Mr. Bonner testified that Exhibil 99 is a six page document selected from an address
book with over one hundred pages. The first page mentions “Vinnie Amen (Black).” The next
pae indicates numbers for Brad Miller, Joe Marquez, Asaf and Al Malnick. The next page
indicales a meeting with Mark Geragos at 12:30 pm in El Monte. There is a lined piece of paper
that says “Janel and Gavin, PT Brud Miller” and it says “recorder for phone™, which he found in
the address folder. Mr. Bonner testified that Exhibit 10, “Hawaii identification. Work agreement
Neverlund” appears to be a work agreement with Neverland Valley Entertainment and Marc
Schaffel. (RT 1426-1434.)

Mr. Bonner testified that Exhibit 101 is a photograph taken by him of a document titled
“Approved Statement By Janel Venture Arvizo.” (RT 1448-1449.)
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Mr. Bonner testified that Exhibit 108 is a document he prepared that is an analysis of the
tclephone toll record abtained by Mr. Zelis. He made a list that shows the frequency of calls that
were made on speeilic dates by specific individuals to other specific individuals.

Mr. Zelis testificd that he obtained recards for Chris Carter’s T-Mobile cell phone from
February 2 to February 25, 2003. The records show phone calls to Frank Tyson, either Dieter
Weizncr or Ronald Konitzer, Marie Nicole, Neverland, Mr. Farshchian, Jerry Bady, Evvy
Tavasci, Rebecea Paced, Hamid, Malnick, and Gary Hearne. (RT 1639-1647.)

M. Zelis testified thal he obtained Verison Wireless records for Frank Casio from the
beginning of February through the end of February. Chris Carter's records and Frank Casio’s
rccords show a phone call between (he two phones. There is a call from one of Mr. Casio's cell
phonc to another one of his cell phones. There are calls with B.M. Steller, Vincent Amen,
Ronald Konitzer, Marc Schaffel, Neverland, Evvy Tavasci, a Skytel pager, Brad Buxcr, Mr.
Geragos, Christian Robinson, Janet Arvizo's parcnts, Brad Miller, Jay Jackson’s [ormer
residence, Asaf Valchyk, Washington Mutual and Frankic Bluc. (RT 1647-1658.)

Mr. Zelis testified that he obtained Vinecent Amen’s T-Mobile phone records. Thercisa
czll with Neverland Valley Entertainment, run by Marc Schaffel out of the Calabasas arca. There
are calls with the Hilton Garden lnn, Hamid Moslchi, Gary Hearne, Jay Jackson’s former
residezce, Jay Jackson's work, the Country Inn and Suites, Yolanda Lazalde, Brad Miller, Rudy
Provencio, Mark Geragos, Marc Schaflcl and Maric Nicole. (RT 1659-1667.)

Mr. Zclis testified that he obtained phone records from Jay Jackson’s Talk America
phone. The records show calls with Frank Tyson’s ccll and home phoncs, Chris Carter, Vinnic,
and some Neverland pumbers. (RT 1712-1725.)

J. INVESTIGATION BY SANTA BARBARA COUNTY

Terry Flaa, a former Sheri[[s Depurtment detective and current Santa Maria police
officcr, testificd that he received a referral fom the Department of Child and Family Services in
Los Angcles on February 20, 2003, conccrning the Arvizo family. Hc was assigned to cvaluate

whether a criminal investigation should be launched as a result of that referral. An investigation
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was starled but it was not classified as a crime at that time. Jeff Klapakis, 2 licutcpant, contacted
Child Welfare Services and asked them to intervicw the children. Mr. Klapakis madc the
decision to make that request. CPS read him their report but said that they could not release it for
confidenuality reasons. He lold them he was recording the conversation. Based on the
intcrviews they conducted, CPS delermined that neither Arvizo sibling had disclosed any form of
sexual abuse. The decision was made not to open an investigation. (RT 1438-1445.)

Jeffery Klapakis, a licutcnant with the Sherifl’s Department, testified that he received 2
referrals related to the Bashir film from a principal of a school and [rom a Los Angeles atlorney.
There was po indication that any inappropriatc behavior had occurred. He contacted CPS in '
Lompoc to obtain telephone numbers for DFCS so that they could cxplore some of the referrals.
Based on the DCFS report read to Terry Flaa, he did not Initiate an investigation. (RT 1497-
1499.)

Mr. Klapakis testified thal an investigation began in July of 2003. He assigned Paul Zelis
and Steve Robel to work on the investigation. The invesligalion began when he received a phone
call {rom Larry Feldman who indicated the child had been interviewed by Dr. Kate, (RT 1499-
1502.)

Jefl Klapakis testified that he was a lieutenant with the sherifl"s depariment in'charge of a
criminal investigations division. Lt. Klapukis had been involved in the investigation of the case
People versus Michas] Jackson since the investigation's inception. Lt. Klapakis was also
“involved in, as part of [his] responsibilities, with maintaining security [at the Grand Jury Room]
and [or the witnesses.” (RT 824-825.)

Lt. Klapakis testified that, prior lo giving leslimony, e reviewed a time line that had been
collectively assembled by a number of different people. He was not personally familiar with all
of the entnes of the timeline.

Lt. Klapakis testified that hie was personally familiar with the following dates and their

evenls based on the records that he had examined or witnesses that he spoke with:
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Junc, 2000
August, 2000
2001

Scptember, 2002
Fcbruary, 2003
February 4 or 5, 2003

February 5, 2003
February 6, 2003
February 7,2003
February 11, 2003

February 12-13, 2003

February 15, 2003

February 19-20, 2003
February 20, 2003
February 20-21, 2003
February 21, 2003
February 21-25, 2003
February 25 -

March 22, 2003

March 1, 2003

Gavin diagnoscd with canccr.
Arvizo family’s Grst visit to Ncverland.
No visits ta Ncverland

Arvizo children speat onc night at Neverland at Mr.
Jackson’s invitation. Bashir documcatary being
filmed.

Bashir documentary aircd in England.

Mr. Jackson called Mrs. Arvizo and asked the Arvizos
to travel to Florida.

Arvizos fly to Flerida, arranged by Chris Tucker.
Bashir documentary aired in the United States.
Arvizos returned to Neverland from Florida

Jay called Santa Barbara Police Department and
sheriff's department. Mrs. Arvizo and children stll at
Ncverland.

Mrs. Arvizo and Arvizo children “escape” Neverland
and driven back (o Los Angeles. Sergeant with
sheri[T's department called Jay lo learn that Mrs.
Arvizo and children were back with Jay.

Arvizos returned to Neverland becausce Frank Tyson
Casio promised that Dicter and Ronald were not there.
Mrs. Arvizo leaves without her children on the same
day. :

Vinnie drives Mrs. Arvizo to Hamid’s home. Arvizo
children driven by Hamid.

DCEFS interview at Jey's apartru&m in Los Angeles.
Azja returns the Arvizo children to Neverland.

Mrs. Arvizo taken to Norwalk by Asaf to get birth
certificates for passports and visas.

Vinnie and Mrs. Arvizo met with Ms. Walker to sign
paperwork based on February 20 interview. Vinnie
took Mrs. Arvizo back to Neverland.

“Arvizos all stayed at Neverland™

Arvizos and “several of Mr. Jackson's entourage”
stayed at Country Inn and Suitcs in Calabasas to get
passports and visas for the family.

Brad Miller placed Arvizo posscssions in storage after
moving them out of their apartment.
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March 2, 2003 “All” returned to Neverland
Muarch 6, 2003 Amen withdraws Gavin and Star from school.

March 10, 2003 Viinie drove Mrs. Arvizo and Gavin to Gavin's
doctor's appointment. Gavin's urine sample spilled
enroute. Later, Mrs. Arvizo, Gavin, and Vinnie were
laken to a beauty parlor where Mrs. Arvizo called Jay
and Jay mel them there. Vinnie and Gavin returned (o
Neverland while Mrs. Arvizo stayed in Los Angeles
with Jay.

March 11,2003 Mrs. Arvizo has a court hearing regarding child
custody. Vinric showed up but did not bring the

, Arvizo children with him,

* March 12, 2003 Mrs. Arvizo aad Jay had Mrs. Arvizo’s [ather call

Neverland pretending to be sick.
(RT 825-832.)

Lt. Klapakis testificd that some of the dates were approximations and that he was not surc
who accompanicd Mrs. Arvizo alter her meceting with the DCFS. (RT 832-§33.)

Timothy SutclilTe, a detective in the Sherif"s forensics bureaw, lestified that, during the
scarch of Neverland, the police found some books in 2 nylon bag in 2 closel. They seized those
items because there was a manila [older ineluded with these articles that had the name Gavin on
it. ke did some fingerprinting on bottles including a whiskey bottle and a wine bottlc and did not
[ind any prints that matched Gavin’s prints. (RT 1240-1251.)

Michael Kuhbander, a Sheriff's deleclive, testified that he was assigned o conduct
interviews and then assist with the search, on the day the search at Neverland was execuled. He
found the computer (Exhibil 83) in Mr. Jackson's quariers. (RT 1252-1260.)

Steve Robel, a sergeant wilh the Sheri[T's Departmenlt, lestified that he was invelved in
the secarch of Neverland Ranch on November 18, 2003. (RT 1261-1269.)

Rod Forney, a detsctive with the Sheriff's Department, Lestified that he participated in the
search of Bradley Miller’s office. (RT 1270-1272.)

Victor Alvarez, a detective with the Sheriff's Department, testified that he went to the
Country Inn in Calabasus to acquire records. (RT 1273-1274.)

Je[fery Ellis, an investigator for the District Attorney, testified that he interviewed George
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Irwin, a representative of Dino's Storage, and Mr. Irwin provided him with records. The records
indicate thal Brad Miller ordered the pickup and storage of the goods. (RT 1275-1292.)

Craig Bonner, a delective with the Sheriff's Department, testified that he assisted in the
scarch of Mr. Jackson’s home on November 18, 2003. He searched the “lower floor, personal
bedroom area” of the main house. (RT 1293-1322.)

Karen Shepherd, a detective with the Sherifs Department, testificd that she assisted in
the search of Mr. Jackson's home and was assigncd to the main portion of the house.

Courtney Williams, a detective with the Sherill’s Department, testified that he
participaled in the search of Hamid Moslehi's home. He scized scven beta tapes. (RT 1333-
1336.)

Paul Zelis, a detective with the Sheriff’s Department, testified that he participated in the
search of Mr. Jackson’s home and was assigned Lo the “personal bedroom arew.” He was (he
affiant or the scarch warrant and was assigned o the case on June 13, 2003. He has done more
work than anyonc clse on this case. He obtained information about 2 black suitcase containing
pormography from Star Arvizo. He obtained a note and a gold colored watch rom Larry
Feldman who reccived them from Janct Arvizo. He obtained a black jacket from Tom Sneddon.
He interviewed Stan Katz. He was not present when Janel Arvizo was told that her son had been
molested. (RT 1347-1360.)

Mr. Kiapakis lestified Lhat he was in charge of the search of Neverland Ranch. The
scarch warrant limited the scope of where they could search. They could search the main house,
sccurity shack and the arcade. The rest of the [acility was nol included in the search warrant. He
assigncd people to videotape the search. There were people there to take photographs. The
search team itself had 25 to 30 people. They were there for 18 hours. They also scarched Brad
Miller's office and Hamid Moslehi's home. There were 2 team of detectives at Neverland Ranch
who were conduct interviews while they were at Neverland. They obtained two “spinoff”
warrants to scize the mattress and the bedspread while they were al the ranch. They did not have

a night cadorsement so it had to go between 7:00 am. and 10:00 p.m. (RT 1502-1511.)
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L. THE PERFUNCTORY PRESENTATION OF DEFENSE MATERIAL PROVIDED

TO THE PROSECUTION

The District Allorney introduced exculpatory materials, provided by defense counsel, (o
the grund jury in a perfunclory manner that undermined the grand jury's obligation to
independently evaluated those matenals.

Mr. Zonen compared the prescrtation of thosc materials to a “'grade school™ assignment.
(RT 835:12016.) lle went on to inform the jurors that the statements of Mr. Jackson's counsel
“Wwere made by them in their role as partisan advocates for the accused, not as witnesses.” (RT
837:7-9.) He commented to the grand jurors that “[m)uch of the material in the 61 exhibits
contain hearsay statements, or refer to cvents that have already becen testified to before the Grand
Jury in this proceeding.” (RT §37:22-25.) Alter commenting on the materials, he stated, “[t]hc
District Attorncy submits the materials presented b)} the defense without commenting on its
character, weight, importance, relevance, or materiality. (RT 838:11-16.) Aftcr claiming that the
District Attorncy would not comment on the defense cvidence, Mr. Zoncn stated, “[i]t is for you
to decide what weight or significance, if any, should be given to thosc unsworn statcments in
determining whether additional witnesses or evidence should be produced.” 838:17-20.) He
stated “IyJou are advised thal the malerials in the exhibils portion of the binder contain
stalements and information that were not made under oulh.” (RT 841:13-16.)

The Dislricl Altorney’s improper commentary prevented the grand jurors fom viewing
the exculpatory evidence independently. Pointing out that staiements are “‘unsworn” and
“hearsay” lo a grand jury made up of luypersons had the effect of usking the grand jury lo
discount exculpatory evidence as less valuable than the handpicked evidence presented by the
prosecution. ‘

The District Attorney encouraged the grand jurors to read through the material al a fast
pace and belittled the value of the evidence by stlating that it could be “Agured out.” In response
lo a question from a grand juror regarding whether the prosecution wanted them to *read the

whole thing today™, Mr. Zonen stated, “[y]ou’ll fgure this out fairly rapidly.” (RT 843:24-844:4.)
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Furthcrmore the District Allorney removed 9 of the 60 exhibits and obscured portions of
10 other exhibits. (RT 838:2-5.) So much of the evidence presented to the grand jurors was
“blacked out™ that il prompted one of the grand jurors to ask the prosecutors, “[d]id you guys get
any sleep this weekend.” (RT 839:15-16.)
ARGUMENT
I
THE GRAND JURY PROCESS IS DESIGNED TQ PROTELCT THE ACCUSED FROM
UNWARRANTED PROSECUTION

The grand jury process in Califorria is a real, not perfunctory, salcguard to a person
accused. In Johnson v. Superior Court (1975) 15 Cal. 3d 248, 253-254, the Supreme Court
cmphasized the importance of the grand jury in our system o[ justice:

The grand jury's historic rolc as a protective bulwark standing solidly between the

ordinary citizen and an overzealous prosccutor is as well-cstablished in California

as it is in the federal system.

The Supreme Court has cnumecrated {our components to the grand jury process:

First, the ﬁrosccutor must not abuse his or her trust in the secret grand jury room. The
prosccutor has a duty to present the case fairly both as to the facts and the law. (Jolhnson v.
Superior Court (1975) 15 Cal. 3d 248; Cummiskey v. Superior Court (1992) 3 Cal. 4" 1018.)

Sccond, the grand jury must deliberate in a fair and impartial fashion, untainted by bius,
prejudice, public opinion or inflammatory cvidence. (People v. Backus (1979) 23 Cal. 3d 360.)

Third, the grand jury must delermine il “a man of ordinary caution or prudence could
enlertain a strong suspicion of guill of the accused, and if sorue rational ground exists for an
assumption of guilt the indictment will not be set aside.” (People v. Backus (1979) 23 Cal. 3d
360, 387.)

Fourth, the matter is then submilled Lo the trial courl which must determine under Penal
Codc Scction 995 whether or not the defendant has been indicted wilhout probuble cause. (Penal
Code § 995; Greenberg v. Superior Court (1942) 19 Cal. 2d 319.)

In the cuse of this indictment, the first three protections failed and it is now up to the
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Court to protect Mr. Jackson against an ovcrzealous prosecutor and an improperly rcturncd
indictment. As argued below, the prosccutors abused the grand jury process. They bullicd
witnesses, they allowed extremely prejudicial material to freely come before the grand jurors,
they gave short shrift to the law, they vouched fer their version of facts over that of swom
witnesses, they argucd improper inferences and the grand jurors succumbed to their influence.
Onc has only to think about how these proceedings would have been different if the
accused’s attorney were there to aobject or il a judge had heard the proceeding in open court.
How much of what went on to influence and prejudice this jury would have been admissible over
objcction at trial? Thal legal question pursuant to Pcnal Code Section 939.6 must now be
answecred by this courl. The court then must not only cxcisc the inadmissible material but must
also dctermine whether or not the prejudicial effect of the inadmissible material and the conduct

of the prosccutors causcd prejudice Lo the grand juror's ultimate decision

1L
THE TRIAL COURT THAT MUST DETERMINE UNDER PENAT. CODE SECTION
995 WHETHER OR NOT T JURY ABUSED ITS POWER IN RET N
ICTMENT

Penal Code Section 995 provides that an in indictment must be sel aside when:

(a) Subject (o subdivision (b) of Section 9934, the indictment or informalion shall
be sel aside by the court in which the deferdant is arraigned, upon his or her
molion, in ¢ither of the following cascs:

(1) If it is an indictment:

(A) Where it is not found, cadorsed, and presenled as prescribed in this codc.

(B) That the defendant has been indicted without reasonable or probable cause.

The court in People v. Boehm, (1969) 270 Cal.App. 2d 13, stated that the trial court, in
reviewing the indictment, must look to the quality of the evidence as well as the correctness of
the procedures |eading up to the indictment:

The law gives an indicted defendant protection against abuse of a grand jury's

power. The superior court is cmpowered to sel aside an indictment when it s not

based upon the required quality of evidence, or is otherwise not found, endorsed

or prescated as required by law,

Under People v. Morris (1988) 46 Cal.3d 1, a inding of fact must “be an inference drawn
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from cvidence rather than . . . a mere speculation as to probabilitics without evidence” (ibid.) =
and must logically low [rom other facts established in the action. (/d., at 21; Evidence Code, §
600, subd. (b).) While a count “may speculate about any numbecr of scenarios that may have
occurred,” a reasonable inference “may not be based on suspicion alone, or on imagination,
spcculation, supposilion, surmise, conjecture, or gucss work.” (People v. Morris, supra, 46 Cal.3d
at2l1.)

A grand jury transcripl must contain some evidence to support cach clement of the
charged olfense or clause. (Garabedian v. Superior Court (1963) 55 Cal. 2d 124; Barber v.
Superior Court (1991) Cal.App. 4" 793, 795.)

The inferences drawn from the evidence must be reasonable. If they are “'speculative,” it
is the reviewing judges’s duty to discard those inferences that “derive their substance from
puesswork, speculation, or conjecture.” (Birt v. Superior Court (1973) 34 Cal.App. 3d 934, 938.)
The Court has the duty to “resolve the issuc in light of the whole record™ and “may not limit [its]
appraisal to isolated bits of cvidencc™ selected by Lhe prosecution. (People v. Johnson (1980) 26
Cal. 3d 557.577.)

As will be arpued below, Lhis indiclment is not supported by evidencc or rcasonable
inferences. It must be sct aside, particularly the conspiracy count with regard to which there is no
proof of the elements of conspiracy.

As will also be shown below, the prosecution abused its power and violated its duty to go
into the grand jury room and present the evidence fairly and accurately. They offered and allowed
cvidence extremely prejudicial to Mr. Jackson which would have never been allowed over
objection at trial. In fact, much of the most prejudicial prosecutorial conduct and cvideace
probably would have been excluded by a trial judge sua sponte. Had a trial jury heard cven
portions of it, a mistrial would have been the only remedy. [Here the only remedy now is to sct

asidc the indictment.
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1.
THE ADMISSTBLE EVIDENCE IS INSUFFICIENT TO ESTABLISH A STRONG

SUSPICION OF THE ELEMENTS NECESSARY TO SHOW MR. JACKSON WAS

P NSP CY
Although this indictment must be set aside duc to the prejudicial effecl of the misconduct of
the prosecution, it is also the case that the elements of the crimes charged arc not supported by
the cvidence which was presented which would have been admissible over objection at trial
(Penal Code Section 939.6.) The clements of conspiracy arc specific and require proof that the
accused, himself, is actually guilty. In this case, there was innuendo, guilt by association and a
wemendous amount of inflammatory and prejudicial malerial. There is no way for this court to
guess how the grand jurors might have reacted overall il they had been properly presented with
just the evidence. Mowever, for the purposc of this analysis, it is clear that there was no rational
basis to find that Mr. Jackson was a conspirator based on the law of conspiracy itself.
CALJIC 6.10 dcfines conspiracy as:

A conspiracy is un agreement entered inio between two or more persons with the
specific intenl Lo agree (o commit a crime and with the further specific intent to
commit that crime, [ollowed by an overt act committed in this state by one [or
morc] of the parties for the purpose of accomplishing the object of the agreement.
Conspiracy is a crime.

In order to find a defendant guilty of conspiracy, in addition to proof of the
unlawful agrecment and specifie intent, there must be proof of the commission of
at lcast onc of the acts alleged in the indictment to bc‘gzan] overt act{s] and that the
act committed was an overt acL. Tt is not necessary to the guilt of any particular
defendan! that defendant personally committed the overt act, if he was onc of the
conspiralors when the alleged overt act was committed.

The term "overt act” means any step taken or act committed by onc [or more] of
the conspirators which goes beyond mere planning or agreement to commit a
crime and which step or act is done in furtherance of the accomplishment of the
objcct of the conspirucy.

To be an "overt act”, the step taken or act committed nieed not, in and of itself,
constitute the crime or even an attempt to commit thie crime which is the ultimate
object of the conspirucy. Nor is it required that the step or act, in and of itsclf, bca
criminal or an unlawful act.
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Conspiracy is a specific inlent crime, with the intect divided into two clements: (2) the
intent to agree or conspire, and (b) the intent to commit the offense which is the object of the
conspiracy. (People v. Backus (1979) 23 Cal.3d 360, 390.) Accordingly, to prove a particular
pcrson committed a particular o[Tense, the prosecution must show not only that thal person
intcnded to agree with his co-conspirators bul also that he and they intended to commit the
elements of that offense. (People v. Horn (1974),12 Cal.3d 290, 296.)

A_ Proof of Intent to Agree or Conspire

Therz is simply no evidence that Mr. Jackson had the specific intent to agree or conspire
with anyone about anything. The prosecution called witnesses who lacked personal knowledge
as Lo the nalure of Mr. Jackson’s relationships with the alleged co-conspirators. In particular,
Christian Robinson, Christopher Carter and Jesus Salas were asked to testify regarding Mr.
Jacksan's personal and business affairs. Despitce their lack ol personal knowledge, these
witnesses were ellowed to speculate regarding Mr. Jackson’s involvement with the people named
as co-conspirators in the indictment. Furthermore, nonc of this cvidence cstablished probable
cause to believe that Mr. Jackson had the specific intent to agree or to conspire with the alleged
co-conspirators,

B. Proof of Specific Intent to Commit Specific Crimes

The indictment must be sel aside because the grand jury was not presented with
admissible cvidence that established Mr. Jackson had the specific inlent to commit the particular
crimes that arc alleged as the object of the conspiracy. The prosccution prescated the grand jury
with speculation and innucndo to suggest that Mr. Jackson was involved in a criminal
conspiracy. Nothing presented to the grand jury established that Mr. Jackson had the specific
intent to commil the elements of the alleged conspiracy’s three largel crimes of false
imprisonmen, child abduclion and extortion.

CALJIC 9.70 states that a conviction for child abduction requires proof of the following .
clements: A person took, cnticed away, kept, withheld, or conccaled a child;

That person did not havce a right of custody of the child;
That person acted maliciously; and

Wi
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4, With the specific intent to detain or conceal the child from a law(ul
custodian.

No evidence was presented to establish that Mr. Jackson intcnded to commit any of the
clements of child abduction. Tn particular, no evidence was prescated that would cstablish that
he specifically intended to act maliciously or Lhal he specifically intended to scparate the Arvizo
children from Janct Arvizo, their lawful custodian.

The testimony of Star Arvizo (RT 156-157), and other witnesses, that Mr. Jackson was
awarc of the planned trip to Brazil was inadmissible over objeclion at trial because it was utterly
lacking in foundation. There was no admissible evidence Lhal Mr. Jackson had any personal
lmowledge of such an alleged crime and certainly o evidence that he had the specific intent that
such a crime be committed.

CALIJIC 16.135 states that a conviction [or falsc imprisonment requires proof of the
following elements:

4

A person intentionally and unlawtully restroined, confined or detained
another person, compelling him or her to stay or go somewhere;
2. The other person did not consent to this restraint, confinement or
detention.
No evidence was presented that Mr. Jackson had any knowledge that anyone intended 1o

confince or detain the Arvizos. Furlher, no evidence was prescnted that established that Mr.

Jackson himself specifically inlended to restrain, confine or detain the Arvizos.

CALJIC 14.70 states that a conviction for extortion requires proof of the following

elements:
1. A person obtained property from the alleged victim;
2, The property was oblained with the consent of the alleged victim;
3. The alleged victim's consent was induced by the wrongful usc of forcc or
fear; and
4. The person who wrongfully used force or [ear did so with the specific

intent to induce the alleged victim to consent to the giving up of his or her
property.

There was no cvidence that anyonc intended to commit extortion and no evidence was

presented to show that Mr. Jackson specifically intended to commit any of the elements of that
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TV.
MERE ASSQCTIATION WITH THE PERPETRATOR OF A CRIME IS NOT

SURFICIENT EVIDENCE TO ESTABLISH PARTICIPATION TN A CRTMTNAL,

CONSPTRACY

(S)o many prosccutors scck to sweep within the drag-net of consplmcy all those
who have been associated in any degree whatever with the main offenders. That
there arc opportunities of greal oppression in such a doctrine is very plain, and it
is only by circumscribing the scope of such all comprehensive indictments that
they can be avoided.

(Krulwitch v. United States (1949) 336 U.S. 440, Justice Jackson concurring.)

Mr. Jackson is the only alleged co-conspirator who has been indicted despite the fact thet,
cven under the proseculion’s version of facts, based on inadmissible evidence, he was the least
involved in the conspiracy of any of the alleged co-conspirators. While the government may
consider Mr. Juckson to be the most attractive target of their investigation, it is notable that the
cvidence linking him to an alleged conspiracy is inadmissible innucndo and speculation that he
participated ir a conspiracy bascd on his association with the alleged co-conspirators.

Mere association with the perpetrator of a crime is not suificicnt to prove a criminal
conspiracy and there must be evidence of some participation in the commission of the offense.
(People v. Manson (1976) 61 Cal.App. 3d 102, 126; Dong fHaw v. Superior Court (1947) 81
Cal.App.2d 153, 158.) Indced, “*[c]onspiracics cannot be cstablished by suspicions.” (Dong Huw
at 158.) Evidencc of an act which furthered another’s illegal purposc is not, in itsell, sulficient o
prove the person doing the act was a member of a conspiracy to accomplish the illepal purpose.
(People v. Samarjian (1966) 240 Cal.App.2d 13, 17; People v. Villa (1957) 156 Cal.App.2d 128,
134; see CALJIC No. 6.18.)

The prosecution attempted 1o cstablish Mr. Jackson’s participation in 2 conspiracy by

showing his association with the alleged co-conspirators. Jesus Salas gucssed as 1o the nature of

Mr. Jackson’s rclationship with Frank Tyson. (RT 324:1-9.) Mr. Salas was asked 1o speculate on
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Mr. Jackson’s association with others, as well. The following is an example of Mr. Salas’
testimony regarding Mr. Jackson’s rclationship with Dieter Weizner which would not have been
admissible at trial over objection that a sulficient foundation was not established and that his
answer is speculative:

325:22-38 -

Q Okay. And whal is his position at Neverland?

A Honcstly I’'m not sure what his position was. Tmean, [ know that he would just
comec to the place, I mean, Neverland Valley. And he was also, T guess, trying to
become part of Mr. Jackson’s business, or trying to run his business or his ’
traveling towrs, that kind of stw(T. That’sall T know. Tmean -

Christian Robinson lestified to Mr. Juckson's business relationship with Mr. Schaffel and
others. (RT 495-504.) The following arec examples of Mr. Robinson’s inadmissiblc testimony

used by the District Attorney to link Mr. Jackson to a conspiracy:

502:3-12

Q Whal is Neverland Valley Enterlainment?

A A business that Marc sel up to produce Michael Jackson projects, [ assume.
Q Okay. Who are the principals in that business?

A Il there's any principal other than Marc Schaffel, then I'm not aware of It.

Q Do you know if Michael Jackson is involved in that company?

A Twould assume he would have besn. Absolutely. But —

533:12-22

A T think Dieter worked with Michacl, from what I undcrstand. I don't think he
was paid --

Q They were partmers in something?

A Yeah, exactly.

Q Purtners in what?

A Tdon't know exactly. Let me think about that. Dieter and Michael — Dicter has a
merchandising contract with Michael that [ don't think he's done much with. But 1
think that's one thing they were developing. And | think he was sort of an advisor
to Michael.

Chris Carter testificd regarding Mr. Jackson’s business and personal relationships with
some of the alleged co-conspirators, and to the fact that Mr. Jackson may have used Mr. Carter’s
cell phone to speak with some of theses people at various points in time. (RT 1611-1631.) Much
of Lhis testimony was based on speculation and lacked any foundation.

Mr. Salas, Mr. Robinson and Mr. Carter had little pcrsonal knowledge of Mr. Jackson’s

association with the supposcd co-conspirators, yct the prosccution allowed them to speculate as
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to the nature of those relationships. None of the witnesses presented the grand jury with
admissible testimony that Mr. Jackson had any involvement in a criminal conspiracy. Thc
prosccution argued that Mr. Jackson must have participated in the allcged conspiracy becausc he
was the reason the other alleged co-conspirators knew each other. (RT 1836.) This is precisely
the kind of unreasonable inference that is insufficient to support a finding of probable cause. As
argued above, conspiracy is o specific intent crime that requires not only the intent to agree but
also the specific intent to commit the clements of the target offenses. The fact that Mr. Jackson
has somc typc ol relationship with most of the alleged co-conspirators is not cvidence that he had
the nceessary intent to participate in a conspiracy.

V.

THE EVIDE A J v
CONSPIRACY IS INADMISSTBLE OVER OBJECTION AT TRIAL

Al “An Indictment Based Solely On Hearsay Or Otherwise Tncompetent Evidence Ts
Unauthorized And Must Be Sct Aside On A Motion Undcer Penal Code Section 995,
(People v. Backus (1979) 23 Cal. 3d 360, 387.)

The cvidence presented to the grand jury that allegedly links Mr. Jackson to a supposcd
criminal conspiracy to commit child abduction, false imprisonment and extortion is was not
admissible at trial over the objection of counsel. As discussed above, conspiracy is a specific

intent crime, with the intent divided into two ¢lements: (a) the intent to agree or conspirs, and

{| ®) the intent to commit the offense which is the object of the conspiracy. (Penple v. Backus

(1979) 23 Cal.3d 360, 390.) Nonc of the admissible evidence presented to the grand jury
eslablished (hat Mr. Jackson had eilher the intent to agree or the intent lo commit the offense
which is the object of the conspirecy.

The Pcnal Code states:
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Except as provided in subdivision (c)’, the grand jury shall not reccive any
cvidence except that which would be admissible over objcction at the trial o[ 2
criminal action, but the fact that evidence that would have been excluded at trial
was received does not render the indictment void where sufficicnt competent
evidence to support the indictment was reecived by the grand jury.

(California Penal Code section 939.6(3)(b).)

Furthermore, illegally obtained evidence as sole basis ol indictment or information does nol
constitule reasonable or probable cause. (People v Valenti (1957) 49 Cal 2d 199, 316 P2d 633.)
The Court of Appeal held, in People v. Byars (1961) Cal.App. 2d 794, 795-796, that:

While all that is required by way of cvidence to support an indictment is a
reasonable probability of defendant’s guilt, the cvidence upon which it is found
must be competent and admissible; thus, when the only evidence produced against
a defendant s incompctent and inadmissible, there exisls no reasonable or
probable causc to hold him. The proof which will authorize a magistrale in
holcing an accuscd for trial must consist of legal, competent evidence. No other
type of evidence may be considered by the mauistrale. The rules of evidence
require the production of legal cvidence and the exclusion of whatever is not
legal. The same applics to cvidence received before the grand jury Lo support the
indictment and if the competencey of the evidence is challenged, then it becomes a
rémttcr revicwzble an a motion to sct aside the indictment under section 995, Penal
ode.

B. The Overt Acts, Listed In The Indictment, Arc Not Supportcd By The Admissible

Evidence.

Thc District Attorney presented inadmissible evidence in an attempt to show that Mr.
Jackson participated in overt acts that supposedly furlhered a conspiracy. For example, the first
overt act was supported only by an alleged phone call for which there was no adequate
foundation.

Overl Act Number 1 states:

On or ubout February 4, 2003, MICHAEL JOE JACKSON told Jane Doc that the

lives of her children, John, James and Judy Doe, were in danger due to the recent

broadcast on Brilish (elevision of the documentary Living with Michael Jackson,
in which John Doe appears with MICHAEL JOE JACKSON. MICHAEL JOE

? Penal Code section 939.6(3)(c) allows for certain hearsay statements to be admirted at a grand
jury proceeding upon the “sworn testimony of 2 law enforcement officer relating the statemecat of
a declarant made out of court and offered for the truth of the matter asserted.” Such statcmments
are admissible only when the officer has “cither five years of law caforcement expericoce or have
completed a training course certified by the Commussion of Pecacc Officer Standards and Training
that includes training in the investigation and reparting of cases and testifying at preliminary
hearings.” (Penal Code section 939.6(3)(c).)
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JACKSON did tell June Doe that she and her three children would be flown to
Miami to parlicipale in a press conference, which press conference never took
place.

The only evidence of this was the disjointed testimany of Junel Arvizo. Her lestimony
aboul the telephone call, however, was not admissible over objection at trial because there was
no foundation to establish that she was speaking with Mr. Jackson on the telephone. Without
that foundation, the evidence has to be excised and there is no basis for this particular Overt Act.

Admissible evidence of the identity of @ person answering the telephone arises under the
following circumstances: the person’s number, as listed in the telephone book, is dialed, the
person listed is asked for, and the person who answered identifies himself as the person sought.
(Sce Union Const. Co. V. Western Union Tel, Co. (1912) 163 Cal. 298, 30S; People v. Ilorace
(1954) 127 Cal.App. 2d 366, 369.)

Mr. Zoncn attcmptcd to lay the foundation to cstablish that the person Mrs. Arvizo claims
to have talked with was Mr. Jackson, but Ms. Arvizo’s answers to his questions were non-
responsive and vague. They failed to cstablish the foundation necessary for the edmission of this
testimony:

951:15-957:11

Q ¢1 some point in time did you get a personal call [rom Michael Jackson?

A Ycah.

Q Did Michacl Jackson talk to you on a regular basis or was this a uniquc cvent?
A This was a uniquc event.

Q Had you cver spoken with him prior to that?

A Huh-uh

Q Not rcally?

A No.

Q You'd mel him?

A Yup.

Q And you had seen him--

A On that time initially.

Q The very first time?

A Yeah.

Q You never spoke with him since then?

A Uh-huh. Because I felt as long as I stayed an outsider, I could sce clear. Thesc
were my [eelings.

Q All righl. Martin Bashir. When Michael Jackson called you and had this
conversution with you, what was the subject maltter of the conversation? What did
he say to you?
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A The majority that stood out was that Gavin was in danger. And that they bad to
do a press conference.

Q Okay

A Because there was--

Q Did he say in danger from whom?

A Becausc there were people who wanted to kill um.

Q Why? Did he say why?

A | don't know why either.

Q Now, he called you and he said Gavin is in danger. Did he say anybody clsc
was in danger?

A No.

Q But he said Gavin was?

A Yecs.

Q And did he tell you specifically who the people were?

A Huh-uh. That he’s received death threats on Gavin's life.

Q Okay.

A And that is a quote.

Q All right. Okay. And he told you that specifically?

AYecs.

Q All right. Do you remember where this phone call was reccived? Where were
you at the time? Wecre you at home? Were you with your parcats? Where were
you at the time?

A Well, he had lel messages with my mom’s house. At the time Tdidn’Lhave a
phone in my East L.A. apartment, but Jay did have a phone. My phone had been
disconnected.

And so [ told= told him that [ would return—- my mom gave me a phone number
that they had given her.

Q Okay.

A And so T called that number, and that was Evvy’s phonie number.

Q Okay. Evvyis Evelyn?

ATdon’tknow. Tdon't know. AllTknow, Evvy.

Q You don’t know her lust name?

A Tavasci.

Q Do thal one more time more slowly, the name?

AT know because I've- when I returned the computer I put her last name. T-a-v-
a-s-c-L

Q Tavasci, something like that?

A I've heard her~ I've heard it said.

Q Llave you ever met her before?

A Never met her.

Q But you've talked with her?

A Many times.

Q She works for whom?

A Michael. She says she was Michael's secretary.

Q Allright. Allright. And you had this conversation with Michaz]. It was how
long a conversation?

A With Evvy?

Q No, with Michacl. The onc you finally had with Michacl.

A Oh, well, as long as it took to convinee mc to say yes to the press conference.
Q Okay. Give mec a scnsc of it? Was it tcn minutcs, an hour—

A Oh, you know—
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Q - soniething in between?

ATldon’t know. I don’t know. Tdon't know.

Q Hard to remember at this point?

A (Nods head up and down.)

Q All right. What did Michael Jackson want you to do, or what did he want

Gavin to do?

A For Gavin to [y to Florida by himself.

Q By himself? \ )

A By himself. And Isaid no. If there's death threats on him, me and the kads are

coming.

Q All right. Did you agree to do that?

A Yes.

No evidenice was presented that Mrs, Arvizo called Mr. Jackson's phone number. No
evidence was presented that the person she spoke with identified himself as Mr. Jackson. No
evidence was presented that when she called Evvy Tavasci that she asked for or taliced to Mr.
Jackson. At certain points in Mrs. Arvizo’s testimony she implics that it was Ms. Tavasci that
she actually spoke with about the trip to Miami, Florida. (RT 956:4-7; 957:16-18.) No
foundation was established that Mrs. Arvizo was ablc to identify the voice on the telephone as
Mr. Jackson's by voice or other circumstances that would give risc to a stroag inference that Mr.
Jackson was on the other cnd of the tclephone. Nothing that was allegedly said would
satisfactorily indicate that the identity of the person on the other end of the line was Mr. Jackson.
No cvidence was presenied thal Mrs. Arvizo had heard Mr. Jackson speak on any occasion, in
person or on the telephone.

There was no foundation to belicve that Mrs. Arvizo actually spoke to Mr. Jackson on the
tclephonc. This testimony is inadmissible. Mrs. Arvizo’s testimony, regarding the phone call,
would ncver have been allowed to be presented at trial, over the objection of delense counscl.
Thus, her lestimony regarding Lhe call must be excised.

C. Once The Inadmissible Evidence Ts Praperly Excised, There Is Nothing That

Connects Mr. Jackson To The Overt Acts Or To The Conspiracy Itself.

Thc admissible cvidence preseated to the grand jury docs not permit a rational inference
that Mr. Jackson participated in any overt act that furthered a criminal conspiracy. The

infcrences drawn from the admissible cvidence must be reasonable. I they are “speculative,” it
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is the revicwing judges’s duty to discard those inferences that “derive Lheir substance from
gucsswork, speculation, or conjecture.” (Birt v. Superior Court (1973) 34 Cal.App. 3d 934, 938.)
The Court has the duty to “resolve the issue in light of the whole record™ and “may not limit [its]
appraisal to isolated bits of evidence” selected by the prosccution. (People v. Johnson (1980) 26
Cal. 3d 557, 577.) Once the innuendo, speculation and Lestimony lacking foundation is removed
from the grand jury transcripts, the admissible evidence does not support a finding o[ prabable
cause,
VL
MANY OF THE OVERT ACTS THAT MR JACKSON IS ALLEGED TO HAVE

PARTICIPATED IN PERSONALLY DO NOT HAVE ANY RATTONAL CONNECTION

TO A CONSPIRACY TO COMMIT CHILD ABDUCTION, FALSE TMPRISONMENT

D EX N

The Overt Acts that Mr. Jackson is alleged to have personally participated in are not acls
truditionally assaciated with [urthering 2 conspiracy to comumit false imprisonment, child
abduction and cxtortion.

The first Overt Act alleges that Mr. Jackson told Janet Arviso thal her son was in danger.
Even ifil were a facl that Janet Arviso had a telephone call with Michael Jackson and he said her
son was in danger, this act did not further any conspiracy. This Overt Act is irrelevant to
committing child abduction, false imprisonmert, and cxtortion. Janct Arviso voluntarily got on
an airplane and, with her children, traveled to a luxury hotel Florida where they received their
own room and enjoyed massages, before returning home on @ private jet.

M. Juckson is accused of personally preventing the Arvizos from viewing a television
program during their stey at a luxury resort in Miami, Florida (Overt Act Number 2), providing
an alcoholic beverage and a valuable watch (o & minor (Overt Act Number 3) and bringing the
Arviso family, by limousine, to stay as guests at his home (Overt Act Number 4). Mr. Jackson is
accused of having Gavin Arviso slecp in his bedroom and his bed (Overt Act Number 19),

providing guest accommodations to Mrs. Arvizo and Devellin Arviso (Overt Act Number 20),
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showing sexually explicit materials to Gavin and Star Arviso (Overt Act Number 21), drinking

alcoholic beverages in the presence of and providing alcoholic beverages to Gavin and Star

Arviso (Overt Act 22), and telling Gavin Arviso to cancel a doctor’s appointment (Overt Act 26).
Thesc supposéd overt acls cannot be rationally inferred to have furthered 2 conspiracy to

commit child abduction, false imprisonment and extortion.

V1L
THE INDICTMENT T BE ISTRICT ATTORNEY
PRESENTED THE G J T
IRRELEVANT EVIDENGE THAT IT WOULD BE UNREASQNABLE TO EXPECT
THAT. TITE GRAND JURY NSI TION TQ THE

ADMISSIBLE, RELEVANT EVIDENCE

Al The Prosecution Presented The Grand Jury With A Tremendous Amount Of

Inadmissible And Irrelevant Evidence.

A sclection of cvidence which would not be admissible over objection al trial is attached
hereto as Appendix A. The sheer quantity of inadmissible evidence is overwhelming. The
pfosccutors uscd littlc or no discipline in regulating whit was lo come before the grand jury. Ttis
Lmpossible to excise this material afler the fucl and conclude that the grand jurors would have
come lo the same conclusion,

The fact thal the prosecutors introduced inadmissible evidence, bullied wimesses, allowed
cxtremely prejudicial material to come in, gave short shrifl to the law, vouched for their version
of [acts over that of sworn witnesses, and argued improper inferences, among other things, is an
additional basis o set aside the indictment in this case. The extent of this inadmissible evidence
was such that it would have been impossible for the grand jury to limit its considcration to
admissible and relevant evidence, despite any instructions or advice by the prosccution. The
Supreme Court of California, in People v. Backus (1979) 23 Cal. 3d 360, 393, held:

If the grand jury cannot fulfll its obligation (o acl independently and to protect

citizens from unfounded obligations (/n re Tyler (1884) 64 Cal. 434, 437 [1 P.
8§84]) when not advised of relevant exculpatory evidence, neither can it do so if it
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is inviled {o indict on the basis of incompctent and irrelevanl evidence. 1t follows

therefore that when the extent of incompctent and irrelevant evidence before the

grand jury is such that, under the instructions and advice given by the prosecutor,

it is unrcasonable (o expect that the grand jury could limit its consideration Lo the

admissible, relevant evidence (see People v. Arandu (1965) 63 Cal.2d 518, 528-

529 [47 Cal.Rptr. 353, 407 P.2d 265)), the defendants have been denied due

Sg%cgss and Lhe indictment must be dismisscd notwithstanding Penal Code section
1. Poisoning thc Well with the Larry Feldman and Dr. Katz.

The District Attorney called many witnesses whose Lestimony would not have been
allowed over obiection at trial. The District Attorney climinated any chance that the grand jury
could limit ils consideration to admissible and relevant evidence when he chose to call Larry
Feldman and Stan Katz as witncsses on the first day of (esimony. Both witzesses proceeded to
testify to a large amount of incompetent and irrelevant evidence that poisoncd the entire
procceding with highly inflammatory and prejudicial testimony that was inadmissible over
objection at trial,

The District Attorney [ocused Mr. Feldman's testimony on inflammatory and irrclevant
arcas from the very beginning. Mr. Sneddon asked Mr. Feldman about the 1993 lawsuit against
Mr. Jackson and prompted Mr. Feldman to inform the grand jury that the lawsuit resulled in a
settlement for “[m]ulti-multi-millions of dollars.” (RT 63:23-64:19.) Mr. Sneddon asked Mr.
Fcldman if “Johnnie Cochran of the O.J. Simpson fame™ represented Mr. Jackson in that lawsuit.
(RT 64:5-13.) These types of questions and answers violated Mr. J a;:lcson’s right to duc process
from the moment the grand jury began to hear testimony and guaranteed that the grand jury
wauld not be able to function as an independent bedy with the obligation to protect cilizens from
unfounded allegations. Any limiting instructions later provided by the prosecution (RT 227)
could not uaring the bell. By the time the jurors heard these inslructions it was too late. This is
demonstrated that the grand jurors continucd to ask about the 1993 cuse afler they had heard the
instrucﬁons. (RT 492.)

Additional examples of inadmissible and irrelevant evidence that was heard by the grand

jury as a result of Mr. Feldman’s testimony includes, but is not limited to the lollowing:
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66:11-20 Hearsay

Q And at least in the initial stages when you were contacted, the - the subject
under consideration were all the arcas involving in that Bashir tape?

A Tt was - it was the Bashir tape, and it was that allegedly Michael Jackson had
nol, him or his staff had her belongings stored some place. They wouldn't give her
back her stuff. And the Bashir tape. And, you know, there were vague things. But
very vague about, maybe something happened. But very, very vague.

70:28-71:6  Hcarsay

Q All right. And what did you decide?

A 1decided — well, we had a problem, that is that Dr. Katz believed that he had
sufficient information to inform what is called a reasonable suspicion of child
abuse. And that he as a mandatory reporter under the law had to report that abuse
lo some agency.

72:9-27 Hcarsay

And they ~ Dr. Kalz started Lo make the report. And the question -- the
only qucstion they asked us in this whole thing was, "Do you belicve the child was
in imminent danger at the present ime?" And Dr. Katz said, "No, I don'l, because
the child's with the mother. And he's removed from Michacl Jackson. And Tdon't
think there's any risk that he'll be involved with Michacl Jackson again.” And they
said, "Then what are you doing here?"

And cither he or I T can't remember who, spake up and said, "Wc arc
making the report. I'm a mandatory child reporter. 1 need to make a report. I'm
making thc report.”

And the question is, again, what -- "Do you belicve he's — the child is in
any imminent danger?" And, again, the aoswer was, "No. I just told you this, We
don't think the child's in imminent danger beeause he's with his mother, We're
making (he report. You do what you waat to do with this report.”

73:24-25 Leading
Q Okay. So at some point after all of that, just — you conlacted someone, nght?

74:10 Leading
Q And that's what happened, correct?

75:3-7 Leading
Q Eventually you had another contact with the Department of Child Family
Services in Los Angeles as a result of their [ailure Lo incorporutz some

informaton to a report that was leaked fo the media, correct?
A Yes.

75:8-76:6 Non-responsive

Q And did you express — in other wards, the information that was leaked did not
include the fact that you had tricd to contact them und report this case?

A Well, T was astoundcd, number onc, that the department leaked anything after |
went to the trouble that | went to to keep this scerel. And then to leak a report like
they did that was created after Michacl Jackson was arrested. This report 1sn't
some report where they took notcs, but rather was created afier Michael Jackson
was arrested, and then leave out the fact thal Dr, Katz was there making a report
and telling thcm that he had a reasonable suspicion of child abuse, was thc most
outragcous thing that I had ever heard of from an agency that was supposcd to be
protecting children and asking people (o report.
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And | asked, and I still ask, and nobody's done a darn thing about it to this
point, for a criminal investigation of this agency for leaking this rcport.

And it turns out that the woman who wrole he report, I didn't realize this
at the time, was indeed the samc woman who was sitting in the room with me
when we made the report. So it was unbelievable to me.

Q What's her neme?

A Aside from Michacl Jackson, that an agency in Los Angcles that is designed to
protect kids could leak a report, and then leak half a report. It's just unbelievable
to me thet that took place.

76:7-12 Assumes Facts not in Evidence, Leading

Q Let me conclude with this question to you. Since the charges have been filed
against Mr. Jackson back in Naovember, or December, actually, of 2002, there's
been extensive media coverage. And some of that coverage is focused upon your
cient, Janet and the family, correct?

76:14-19 Assumes Facts not in Evidence

Q And you've heard mediu reports, and especially from Mr. Geragos who

represents Michael Jackson, making statements to the public that the mother,

Janet , is greedy and is afler Mr. Jackson's moncy. I want lo ask you a question.

A All right,

78:1-9 Speculation

I I wanted Lo settle this lawsuit for monpcy, if Janct wanted to do that, or

the kid wanted 1o do that, all T had to do was pick up a phone and tell them what T

had. And I could have done this secretly, nobody would have known. We could

bave — I don't know what he would have donc, and what Michael Jackson would

have done, T can't lell you that. But therc's no question, in my view, I could bave

scitled this lawsuit apy time [ wanted to scttle the lawsuit.

The testimony of Dr. Katz regarding the alleged statements of Gavin and Star was
inadmissible hearsay that was not admissible over objection al trial. The hearsay exception in
Evidenee Code Section 1360 does not apply because the alleged victim is over 12 years of age.
Furthermore, much of Dr. Katz's testimony regarding was also irrelevant to the matter before the
grand jury. The District Attorney’s presentation of Dr. Katz's inadmissible testimony poisoncd
the well with incompctent and irrclevant evidence.

2. Bullying Witnesses and Vouching by the District Attorncey

Still early on in the procecdings, The District Attorney called certain witnesses and

attacked Lhem in front of the grand jury in a way thal would never be permitted in court. During

this formative period in the relationship of the prosecutor lo the grand jurors, Mr. Sneddon made
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it clear that he was to be personally believed and that the witnesses were not.” His behavior was
outrageous.

These witnesscs included Henry Russell Halpern, the lawyer for David , and David . Mr.
Sneddon made it very clear that these witnesses would be treated as hostile from the moment
they reached the witness chair. He resorled to personal attacks and outrageous tactics in an
attempt to discredit their testimony. The grand jury transcripts demonstrate that he subjected Mr.
Halpem and Mr. Arvizo to bullying tactics and to improper cross-cxamination style questioning,
while [avored proseculion witnesses such as Mr. F cldmﬁn, Mr. Dickerman, and Dr. Katz were
rreated with a “kid gloves™ approuch?, designed to bolster their credibility in [ront of the jurors.

The District Atlorney’s examination of David Arvizo and [lenry Russell Halperm was
improper and resulled in a large amount of inadmissible and irrclevant evidence being put in
front of the grand jury. Furthermore, the substance and tone of the questions directed al Mr.
Arvizo, Mr. Halpern was confrontational and hestile fom the start of their appezrances in front
of the grand jury. The vast majority of the evidence presented in the form of Lheir testimony was
whally irrelevant to the grand jury proceeding znd scrved no purpose other than to put

inNammatory and prejudicial material in front of the grand jury, distracting them from their role

‘Mr. Sneddon's motivation for his behavior and that of his depulies is not relevant. Any
experienced prosecutor, were he thinking clearly, would have known that his behavior was
inappropriate. This Court will ncver know what caused this behavior: the fact that this is a career
opportunity to indict a famous cclebrity, the fact that Mr. Sneddon had been boastful in the media
months earlier, the fact that Mr. Sncddon had been embarrassed by criticism of his prior conduct
in the media by people like Gloria Allred for not getting an indictment in 1993, Lhe fact that some
ol the witnesses before this grand jury, like Mr. Halpem, had also gonc on television Lo crilicize
the investigation — it is not within the purview of 2 995 motion to so dctermine. The [acl is that
there is o case of which the undersigned is awarc in which a prosccutor has been allowed lo
conduct himself in anything approaching this fashion before a grand jury.

* For example, Mr. Sneddon bolstered Mr. Dickerman's testimony by asking him about his
educational background. (RT 608.) Mr. Dickerman stated that he received an undergraduate
degree from UC Berkeley and attended low school at USC, where he served on law review. (RT
608.) Mr. Sneddon joked that law review is “where all the smart people got to be on™ and asked
him to “[j]ust tell us you were in the top ten percent.” The next witness, Vicki Podberesky also
rcccived an undergraduate degree from UC Berkeley and attended law school at USC, yet, she
was ncvcr asked to tell the grand jury aboul her educational background. We respectfully request
that the Court take judicial notice of Ms. Podberesky’s official information listed on the State Bar
wcbsite. (www.calbar.ca.gov.)
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as an independent body charged with the responsibilily to protect citizens fom unfounded
obligations.

It is almost incomprehensible that an cxperienced prosecutor would get into a personal
argument with a witness and, without being sworn, “testify” Lo his version of events contrary to
that of the witness. Not only would this not be admissiblc over objeclion at trial but would have
resulted in a mistrial had it occurred in the preseace of a judge and trial jury.

Q That is a total — that is not the way (hat conversation went and you know it.

A You know it taa.

Q | expleined to you why at that time we couldn't tel] who the victim was.
Because nobody knew the family at that ime, did T not?

A No, you didn't.

Q And then you said, “Wouldn’t you as the father want to know if the child was
sick?” And 1 said to you, “Okay. I'm going (o tell you.” And 1 did tell you the
child was finc, did I not?

ATl tell you, I remember the conversation specifically becausc I took notes.

QSodol
(RT 715:19-716:25.)

Remember that this occurred early on in the proceedings and helped set the tone for the
grand jurars. The only pcople in the room who were symbols of authority, the District Attorneys,
madc it clear that they were running the show and that their version of cvents was the one o be
followed. Afer this display with Mr. Falpern, how could any grand jury be expected to be
dctached and neutral?

3. Bullying and Improper Questions

The District Altorney engaged in bullying and improper questioning that compromised
the grand jury’s abilily to function independently. ln a grand jury procceding, like any olher
courtroom selling, prosecutors are required to balance their personal desire Lo win their cases
with the interests of justice. The California Supreme Court, in People v. Hill (1998) 17 Cal. 4
$00, 819-820, heid:

Prosccutors, however, are held to an clevated standard of conduct. It is the duty of
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cvery member of the bar to maintain the respeet duc to lhe courts and to abstain
from all offensive personality. A prosccutor is held to a standard higher than that
imposcd on other attorneys because of the unique function he or she performs in
representing the interests, und in exercising the sovercign power, ol the state. As
the United States Supreme Court has explained, the prosccutor represenls a
sovereignty whose obligalion to govern impartially is as compclling as its
obligation to povern at all; and whose interest, therefore, in 2 criminal prosccution
is not that it shall win a case, but that justice shall be donc. Prosccutors who
cngage in rude or intemperale behavior, even in response to provocation by
opposing counsel, greaLFydcmcan the office they hold and the People in whose
name they serve.

Given the non-adversarial nalure of a grand jury proceeding, it is cven more imperative
that prosccutors resist the templalion lo engage in rude or intempcratc behavior when their own
witnesses are answering questions in a manner that displeases them. This type of behavior not
only demeans the officc of the District Atlorney, but in 2 grand jury sctting, makcs it impossible
for grand jurors to remain impartial and perfonu their duty as an indcpendent body.
Representative examiples of questions asked of Mr. Arvizo that would not be admissible over

objection at trial are viot limited to but include the following:

673:22-24 Argumentative

Q That's not the question, Mr. Arvizo. This is going lo be a long afternoon unless
you listen to what [ have to say and answer my questions.

675:20-28  Argumcntative

Q During the course of dinncr on cither the first or second evening, did the subject
matier of the boys spending the night with Michael Jackson in their bedroom
come up?

A Idon't know i1t was at dinner.

Q All right. Did 1t come up at any (ime?

A Not a sleepover, no. Gavin was -- had 2 -

Q Just — ['m asking you a spceific question. And I'm going to ask you -~

677:27-678:6 Leading, Relevance

Q Mr. Arvizo, during - you were at some point in time charged with a domestic
violcnce incident for wife beating, for beating your wife, carrect?

A Yeah, correct. I pleaded -- yeah. T was charged with that.

QT'll get to what you did. 1'll give you a fair chance to say what you want (o say
about it, okay.
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A Uh-huh.

678:14-19  Leading, Argumecntative

Q And in fact, it ended up being two criminal cases, one involving you and your
wile [or child - for wifc beating, and then a -- another charge later was added
involving your daughter Davellin on an incidenl that occurred at school?

A Correct.

679:4-10 Leading, Argumecntative

Q Wasn't the knife — didn't you just watch a horror movie, and she was doing the
dishes, and she

turned around and just raised the knifc in jest?

A Absolutely not. She was attacking me at that time.
Q With a knife?

A Yes.

679:14-17 Leading, Argumentative, Lack of Foundation, Relevance
Q Did you strike her?

A No. Of course not. T never struck my wiic.

Q You've never struck your wife?

A No.

Q All right. So that's what the pholo's all about? She came after you with a knife.
Did you give that photo to your lawyer, Mr. Halpern?

679:25-680: Lcading, Argumentative, Relevance, Hearsay
A Yes. | presented it to the District Altorney in LA
Q And the DA wasn't impressed by it?

A No. Janet said shc posed [or it. She was (here acting. And | also had another
picture of her coming at me with a stick with different clothes. And he asked her,
"Well, the same day?" And she said "Yes.” Not on the stand. And she said, "Yes.
We were acting." And he said, "Wy are you wearing two diffcrent clothes?" And
she said, "Well, I chanpged.”

680:7-28 Leading, Argumentative, Lack of Foundation, Relevance, 352
Q You gave thosc photos 1o Mr. Halpern?

A Yes, sir.
Q And those photos -- werc you responsible for selling them to The Globe?
A No. [ didn't sell any photas.

Q Did you authorize them to be sold to The Globe?
A No. Idid not.
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Q Do you have any idea how The Globe got them?

A Thaveno idea. The Globe says it was given by a family friend or family
acquaintance or —

Q And when The Globe put it in the paper they blacked cverything out and just
showed her with the knife; isn't that correct?

A Iscen it once, you know. And I pretty much staycd away from cverything because it's pretty
upsetting.

Q Mr. Arvizg, the question was, The Globe took the picturc and they blacked
everything out and simply showed her with the knifc, correct?

A Idon't remember.

Q Did you authorizc your attorncy, Mr. Halpern, to sell those photographs to The
Globe?

681:20- Leading, Argumentative, Relevance, Hearsay

Q Do you kniow that he alleged on TV you gave him transcripts ol questions and
answers that she had written, she meaning Janct, for your children to usc when
they were going to testify?

Alwasn'l -

Q Is that true or false?

A | didn't want him to take any interviews. And [ wasn'l paying allention --
Q Mr. Arvizo, is that true or is that falsc?

A Ttold him aboul how she did the case.

Q Did you produce him -- listen to the question again. Did you producc -- Mr.
Halpern, listen to me now. I'm not trying to be untair.

683:20-27  Leading, Argumentative

Q It was what you wrotc?

A T was what [ wrote with, you know, misspellings corrected and ~
Q Yeah, I understand. Bul the essence of it was you not her?

A Yecs.

Q That was truc of all the others, you assumed?

A Ycah, I don't know. I assume, yes.

684:8-11 Argumentative, Relevance

Q All right. That's fine. Now, with regard to the incident that caused your wife 1o
be smart enough to tell you all Lo sit down and write what happened the day it
happened, okay, were you in the store with the boys?
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A Yecs. And since then, when T've tried to ask for -- you know, they've been
interrupted by your letters for, you suggesting that | don't sce them.

687:2-20 Arpgumcatative, Leading, Bullying, Relevance
Q Does it say my name on it? Have you rcad the letler?

A Ididn't get through the letter.

Q Did you read the letier?

A No. T didn't get to read it.

Q So you don't have any idca what the letter says, do you?

A T'm nol arguing with you.

Q So you don't know that that lctter simply says that Gavin is in good health when
you were questioning --

A Because thal's Lthe first time [ was able to find out officially how he was.

Q All right. So - so before you say things, you ought to stop and think about it as
1o what was recally in the letler, okay. Now —

A T'm not upset, it's just -- you xoow.
Q Tt's okay. But I'm just telling you, let's just answer the question.

687:27-688:3 Attorney-Client Privilege

Q -- correct? And you had reconciled yourself to that to be the situation until this
whole thing with Michael Jackson occurred, right? When the allegations against
Michacl Jackson occurred Mr. Halpern contacted you and said he wanted to usc
this as leverage?

689:3-1] Argumentative, Leading, Bullying, Relevance

Q You mean the $24,000 in arrcars that you currently have [rom not supporting
your kids?

A No. T've always supported my kids. You don't understand. I raised them by
myself, They're always with mec.

Q Okay. Now, you didn't answer my question. So I'm going to ask it again. We'll
just stay here 'til you answer it, okay. It's a simple question. I'm going to get an
answer,

690:3-26 Argumcntative, Leading, Attomey-Client Privilege

Q Tdidn't ask you whether you wanted to sce them. I asked you, did you o to
court and file any documents?

A Tcouldn't.
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692:5-696:24 Argumcatative, Relevance, Bullying, 352
Q You missed a lot of work, right?
ATdid

Q Yecs, she did. And the judge said he believed her.
A Poor thing.

699:5-16 Argumenlative, Relevance, Bullying

Mr. Sneddon: You can talk to your altorney if it's in the course of something he
needs to represent you about. But your altorney, whose coming in next, I'll take
care of the next part of it, cannot disclose it lo anybody.

The Witness: So forget it. [ won’t talk to him aboul nothing. Can’( trust him=
Mr. Sneddon: Maybe you can tell him how | was so mcan-

The Witness: You weren’t mean. Tjust-it's ongoing for three years, sir. And,
you knaw, T just miss my kids.

Representative examples of questions asked of Mr. Halpern that would naot be admissible

over objectior; at trial arc not limited to but include the following:

703:4-9 Compound, Attorcey-Clicnt Privilege

Q Berween the time of December of 2001 and November of 2003, before the
Michael Jackson investigation, did Mr. Arvizo approach you with the purpose of
trying to modify his domestic stay-away order [rom his children and allege that
you still owed him money from the prior casc to finance it?

703:27-704:6 Argumenlative, Relevance, Attorney-Client Privilege, 352

Q All right. Well, you got half the question. Tt's not bad. That'll get you in the hall
of fame in bascball.

A Tdon't play baseball. Racquetball.

Q What T asked you was, between December of 2001 and November of 2003, did
Mr. Arvizo come to you and ask you to do somcthing about his domestic case in
order to change the fact he couldn't scc his kids?

704:20-23 Attorney-Client Privilege

Q Ycah. Did Mr. Arvizo come 1o you or any member of your firm and ask you to
change those orders during that twa-year period, afier they'd been put in place, not
while they're put in placc?
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705:14-19 Argumentative, Leading, Relevance, Attorney-Clicat Privilege

Q First of all, I'm not confusing anything. Tt's a very clear question. Very simple,
Mr. Halpern. At a certain point in time you indicaled to the ladies and gentlemen
of the Grand Jury, at 2000, somebody who used to be associated with you stopped
representing Mr. Arvizo; is that correet?

706:14-24  Argumentative

Q Yeah. Tt aniswers my question to the extent that | was right the first time. So let
me (ry again.

From the point in 2002 when your wife stopped represcnting Mr. Arvizo,
okay -

A (Nods head up and down.)

Q You got that part of it?

A Well, you --

Q As a beginning point?

A Okay. And 2002 is riow the new beginning point?
Q Itis. It was the beginning poinl from the beginning.

706:26-707:2 Attorncy-Client Privilege

Q ln 2002 when your wifc stopped represeating Mr. Arvizo, lo the ime in
November, prior to the Michacl Jackson casc going public, did Mr. Arvizo cver
approach you, you, to represeat him in changing his inability to scc his children?

708:2-709:4  Attorney-Client Privilege

A Idon't belicve I can discuss what I -- what arrangemenls we had, or what our
discussions between he and T, and what Treceived or did not receive from him due
lo the atlorney-clienl privilege.

Q Well, Mr. Halpern, your client already told us about it.

Q Now, the fact that you may have showed those pholographs (o the allomey
would waive whatever privilege whatever was there, wouldn't it? Because now it's
no longer a confidential communication.

709:13-18  Argumcntative

Q You don't know? Your client knew about it. The fact that they were in The
Globe. You never spoke ~

A Pardon me?
Q Your client knew about it. You didn" know that thosc photographs were in The
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Globe?

709:26-27  Attorney-Client Privilege
Q So as far as you know, they're still in your file in your officc?

710:9-10 Threatening the Witness for Asserting the Attorney-Client
Prvilege

Q All right. We'll have you come back in front of the Judge and have that
litigated.

710:28-711:3 Argumentative, Attorncy-Clicnt Prvilege

A You know, come to (hink of it, if | did say something of that nature, it conld
have been a waiver of Lhe client - attorney-client privilege.

Q Yeah. 1t really could, couldn't it?

712:15-20 Atlorney-Client Privilege

A ... So at this time I'm actually not surc whether I actually had them in my hand
or whether Ijust was told of them. But I definitely was told of the scripls.

Q By your client Mr. Arvizo?
A Yes. And also by -- T think other people, family members.

713:17-22  lmproper Question, Argumcntative, Relevance
QIlintimidaled him into an answer?

A Pardon me?

Q l intimidated him into an answer?

A Arc we arguing? Is --

Q I'm asking you a question. Do you [eel T inlimidated him into an answer?

714:13-25  Argumentative, Leading, Bullying, Vouching, Relcvance

Q Now, your client, Mr. Arvizo, one of the things that he was very forthcoming
in, described what occurred. And he said simply that his wife was smart cnough
when they came home the day of the incident to sit down and esk everybady to
writc down their recollections. And that is the only thing that he's ever scen her
prepare [or that lawsuil. Would that surprise you?

A No.

Q And that's not consistent with the script, is it? You say questions and answers,
four or five pages of questions and answers. Those don't seem to be consistent?

715:19-24 Argumentative, Bullying, Relevance
Q Did you at the time that you heard that these serious charges had been leveled
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against a worldwide known entertainer, cver come to the DA's office and say,
"Hey, Mr. Sneddon, I've got these scripts,” or, "I heard about these scripts,” or,
"You might want to know this." Did you cver do that before you went on national
TV?

716:12-719:20: Argumentative, Bullying, DA Testifying, Relevance, Calls
for Legal Conclusion

Q That is a total -- that is not the way that conversation went and you know it.

Q So we now have two imprudent things that you may have said.

722:6-723:20 Argumentative, Relevance, 352
Q Wcll, I have a transeripl, so T don't have to rely on your recollection, okay.

Q Yes. "If | go to jail I'm going to quit my job. I'm going to kill your -- Tcould
have your mom killed if I want to. I could have your mom killed." Do you recall
that?

730:1-11 DA Testifying, Vouching
Q You mcan he?

A lle be placed in custody. I belicve that they - Lhe city atlormney was altempling
to have his bail rcvoked at that point and have him placed in cuslody, if my
rccollection is correct.

Q 1 think you'rc correct.
A Pardon me?
Q I think you're correct.

737:13-16  Rclevance, D.A. Testifying

Q You said that you were going on TV because you were a sole practitioner and
you needed all the publicity you could gel.

A That’s an absolute lic sir.

The prosecutor’s examination of Christian Robinson was improper and presented a large
amount of incompetent and irrelevant evidence to the jury. As discussed above, the prosccution

askcd aim to speculatc about matters of which he had no personal knowledge and asked him
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improper questions about Mr. Jackson's business and personal rclationships that lacked
[oundation. At the conclusion of Mr. Robinson’s testimany he was admonished by the
forcperson. (RT 556:1 8-557:3.) Mr. Robinson asked if he could consult with an attorney or
speak with the altorneys for Mr., Jackson. (RT 557:5-7.) Mr. Auchincloss told Mr. Robinson
that it would be illegal to discuss the substance of his testimony. (RT 557:8-9.) Mr. Sncddon
asked Mr. Robinson if anyone had contacted him regarding his testimony before the grand jury.
(RT 557:13-17.) Mr. Robinson informed Mr. Sncdden that he talked to defense investigator Eric
Mason and that Mr. Mason wantcd to further talk with him. (RT 557:18-558:4.) Mr. Rabinson
stated that Mr. Mason wanted to go to lunch with him and Mr. Sncddon responded, “T bet he
does.™ (RT 558:2-5.) Mr. Robinson asked if it would be legal for him to make a statment that
*“MJ is innocent.” (RT 558:16-17.) Mr. Sncddon informed him that such a statement would
violate the gag order. (RT 558:18-19.) Rcprescntative examples of questions asked of Mr.

Robinson that would not be admissible over objeclion at Lrial are not limited to but include the

Tollowing;:
505:4-9 Hearsay
Q Did you talk at all about the fact that you were going to be testifying in this
case?

A Tasked him ifhe hud been contacted. Yeah, he knows that — he knows --
Q So the answer lo Lhat would be?
A Ycs,

515:7-8 Calls for Speculation

Q So what would have happened if the Arvizos didn't say something good about
Mr. Jackson?

¢ The District Attorney improperly asked witnesses before the grand jury if they had spoken with

defense investigator Eric Mason. (RT 557-558; 589:32-590:6.) The District Attorney’s questions

dispareged the defense function by suggesting that Mr. Mason’s rolc as a defensc investigator

was improper and illegal. This tactic apparently succceded in convincing the grand jurors that it

wus mAppmpnatc for Mr. Mason to have contact with witnesses, because it prompted grand

Jsusrgors lg submit queslions (o witnesses regarding their contacts with Mr. Mason. (RT 668:22-
:14.
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515:12-15 Leading

Q Okay. But wasn't it planned that the Arvizos — was't it perceived or
understood between you and Mr. Schaffel thal Lhe Arvizos were going to say
positive things about Michacl Jackson? Yes or no?

516:8-9 Calls for Speculation
Q Was that Marc's perceplion, Lhal they wanted to say something positive?

516:10-12  Argumentative, Tmproper Question

Q Okay. That's an cxample, just so you know, that's an example of an answer to 2
question | didn't ask, okay. '

A Well, | feel like 1 need to cxplain myscll instead of saying yes or no somelimes.

Q Well, bul that’s - lel me interrupt you. As the attorney in the case 1 am allowed to
control the examination.

518:2-5 Calls for Legal Conclusion

Q Okay. And if you lic ~ tcll a lie 10 a tabloid about Michae! Jackson, wouldn't
you be at risk [or 2 major lawsui(?

530:19-20 Llearsay
A T'd heard, you know. T'd heard. Like | say, | don't know how.

546:8-12 Relevance, Hearsay
Q How did you know he had tax documcnts that he nceded to have access (0?

A Because he told me. He told me. | said, "Arc you worricd about your house
getting searched?" you know.

546:13-14  Leading

Q Okay. And so it was your idea to pul these documents in a safe deposit box; is
that ripht?

548:5.26 Leading, Relevance, Llearsay

Q And did they specifically tell you that you could get in trouble for abstruction of
justice?

A They actually mentioned that when they arrived to my apartment. So, they said
thal was part of the reason they were at my apartment.

Q Did they tell you that?

A Did they tell me that 1 could get in trouble for obstruction of justice?

Q Yes.
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A II'T~ ifThad done anything wrong. I doa't know.
Q !'m just asking you a question.
A Tdon'l know.

Q Did they tell you you could get in trouble [or obstruction of justice if you
tampcered with witnesses or cvidence, or anything of that naturc?

A Ycah They warned me o[ that.

Q All right. And did you tcll them that theee were documents that you had
conecaled for Mr. Schallel in a sale deposit box under your name? Did you tell
them that?

A ltold them.

550:8-9 Calls for Speculation; Vague
Q Okay. As [ar as the vidco gocs, at the end of the day did the Arvizos perform zs

antcipated?
4. The District Attorney Allowed Witnesses to Prejudice the Grand Jury.

Thc grand jury is the worst nightmare of a person facing unfounded allegations and an
overzealous prosccution. Accusations are made in secret. The person accused has only the
prosecutors’ willingness to follow the rules to protect him. Flere, unfortunately, the prosecutors
not only willfully violated the rules of cvidence and grand jury decorum but also allowed

witnesses 1o try lo persuade the jurors with impassioned and prejudicial remarks.

For instance, the District Attomeys allowed Janct Arvizo to call Mr. Jackson “the Devil.”
The prosccutor stated that “[p]erhaps the biggest and most vicious accusation is the one that you
have made this all up.” She stated that she didn't want to take “the devil’s money.” The
prosccutor asked if she was “clear about that.” She stated that Mr. Jackson is “the Devil.” The
District Attorncy made no cffort to stop or limit the harmful impact of this inadmissible
testimony. (RT 1152.)

At the same time the prosccution allowed witnesses to disparage Mr. Jockson and his
associates, they allowed witnesses to bolster their testimony by making improper obsequious
remarks to the grand jury. The District Atlorney allowed JTanel Arvizo (o state that “this room is

filled with good, honest, decent people, because my children have communicated that to me.”
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(RT 1016.)

Witnesses whose credibility would not withstand cven the most gentle cross-cxamination
were allowed lo make self-serving statements to bolster their testimony. Janct Arvizo was
allowed to testify to a highly improbable version of cveats in regard to her lawsuit against J.C.
Penny. She stated that sccurity guards gave Star a concussion that resulted in a “cyst on his
brain™ and that her then grade school age sons helped “put her breasts back in [her] bra.” (RT
1191-1192)

Furthermore, the District Attorney allowed Janet Arvizo to prejudice the grand jury with
wild tales of “killers™ (i.c. RT 1139; 1148) and sccret conversations in “codc™ (RT 1133) despite

a total lack of support for this version of cvents by other witnesscs, including her own family.

Other witnesscs, such as Dr. Katz and Maria Veatura, were called whose testimony

conpsisted almost entirely of hecarsay.
S. The District Attorncy Ran the Grand Jury.

Throughout the proceedings, the District Attorneys made it clear that they were runnice
the grand jury. They did not show respect or defercnce to the foreperson. They did not ask or
suggest but, instead, told the grand jurors when breaks would occur, when o give admonitions
and what to do. They deprecated the scrious function of the forcperson with remarks trivializing

her admonitions.

The grand jury was discouruged from exercising their power (o conduct an independent
investigation. The grand jury wanted to ask Ms. Bell if she had observed otler children drinking
alcohol on the flight. (RT 466.) Mr. Auchincloss informed the grand jurors that “the issuc of Mr.
Jackson and other children is not before you.” (RT 490.) The grand jurors requested that the
prosecutors call back certain witnesses and Mr. Auchincloss stated that in order to call witnesses

they must first submit a wrilten request for the approval of the prosecution. (RT 1250:23-

1251:41)
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Mr. Auchincloss and Mr. Zonen instructed Mr. Davy (o review the school records so that

he could be recalled to testify to what he reveiwed. (RT 913-914.)

Mr. Sneddon directed the jurors (o take 2 luncl.1 break, arranged for sandwiches Lo be
brought to the grand jurors, and told them what time they should come back from lunch. (RT 80.)
M. Zonen told the grand jurors lo “stay in place™ while the district attorncy stepped outside for a
moment. (RT 94.) The prosecutors decided when the grand jury would take breaks and when it
would adjourn without asking the foreperson. (RT157-158; 220; 298; 398; 833; 84G; §91; 986.)
The grand jurors believed that they had to ask the prosecutors [or permission lo use the restroom.

(RT $44:8-10.)

The foreperson asked Mr. Sneddon whelher she had to admonish cveryone. (RT 158.)
Mr. Sncddon told the forcperson that she did ot have to take roll call. (RT 338.) Mr. Sneddon
gave the grand jury two choices of how 1o proceed and told them of his preferred choice. (RT
450.)

The grand jury was utterly dependent on the prosecution in every way. The gracd jury
never had a chance of being independent because prosccutors trained the grand jurors to [ollow

their lead by demonstrating their control over the grand jury from the start of the proccedings.
6. The Grand Jury was Sequestcred and Under Control of the Lead Detective

Tt was not possible for the grund jury to remain independent because the lead detective
investigating the case against Mr., Jackson was also responsiblc [or the safety of the grand jurors
during the grand jury proceeding. The District Atlornsy went oul of his way to explain that Lt.
Klapatkis was not only the leud detective for the Sheriff’s Department in this case but that he was
responsible for the grand jury's security. The prosecutor commented to Lt. Klapatkis that “we
have poticed you in the vicinity of this tcmporary courthouse since the beginning of the Grand
Jury.” (RT $24:28-825:2) L. Klapatkis was asked if he was “involved in, as part of your

respousibilitics, with meaintaining security here and for the witnesses as well.” (RT 825.)

NOTICE OF MOTION AND MOTION TO SET ASIDE THE INDICTMENT
(Penal Codce § 995)
120




tn (VY] N +

w ™ ~5 O

1l
12
13

i5
L6

i8
139
20
21
22
23
24
25
26
27

28

B. The Appearance Of Bias In And Of Itsclf, Requires That The Entire Indictment Be
Set Aside.

As argued above, the District Attorncy conducted himself in @ manner that would never
have been allowed over the objection of defensc counsel at trial in front of any judge. The
District Attorncy bullied witnesses and gave his own unsworn testimony to rebut the swom
testimony of witnesses. The District Attorney’s conduct in the grand jury proceeding created, at
the very least, the appearance of bias. Under People v. Fubanks (1996) 14 Cal. 4™ 580, 592 n.4,
the Supreme Court of California Icfl open the issue of whether [or the purposes of sctting asidc
an indictment under Penal Code Scction 995 the mere appearance of impropriety may be

sufficient.

The District Attorney's flagrant misconduct before this grand jury certainly created the
appearance of bias and, in and ol itself, that i sufficicat to sct aside the indictment. Of course,

here the bias and misconduct go far beyond mere eppcarance.

C. The Individual Instances Of Misconduct Discussed Above Are Enough To Require
That The Indictment Be Set Aside and, When Taken As A Whole, The Cumulative
Effect is Overwhelming.

Should the Court determinc that the individual instances of misconduct are not sufficicnt
grounds [or overturning the indictment, Mr. Jackson submits that the cumulative effect of these
instances o[ misconduct sebotaged the grand jury's ability to perform its [unction as a bulwark

protecting an ordinary citizen against the actions of an overzealous prosccution.
VTTI.

SHOULD THE COURT GRANT MR. JACKSON'S CONCURRENTIL.Y FILED

MOTION TO TRAVERSE, QUASH, AND SUPPRESS IS GRANTED, MR, JACKSON

MUST IVE A NEW DETE TION OF PROBARLE CAUSE WITH THE
TLLEGALLY OBTAINED EVIDENCE EXCISED FROM THE EVIDENCE
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PRESENTED TQ THE GRAND JURY

Mr. Jackson is concurrently filing 2 motion to motion to traverse the afﬁduvils; quash the
scarch warrants and suppress tlie illegally obtained cvidence. Should the Court grant this motion
is granted, Mr. Jackson “‘rmust have an opportunity to rcccive a delermination whether the
indictment rests upon compelent legally obtained evidence.” (People v. Sherwin (2000) 82
Cal.App. 4" 1404, 1409.) In Sherwin, the Court of Appeal held that the suppression of evidence,
as a result of the defendants’ motions to suppress, resulted in a sufficient change of

circumslances to warrant renewal of the motions under section 995. (Sherwin at 1411.)

As argued elsewhere, the Court must also consider the prejudicial effect ol Lhe
presentation of the illegally obtained evidence. The indictment must be set aside il the extent of
the incompetent and irrelevant evidence is such that the grand jury cannot fulfill its obligation to
protect citizens from unfounded allegations. (People v. Buckus (1979) 23 Cal. 3d 360.) Here,
the amount of illegally obtained cvidence, including physical evidence and the lestimony of
officers who participated in the scarch, was so extensive Lhat il necessarily tainted and prejudiced

the grand jurors to the point where they could no longer act independently.

Xl

KSON WAS DENTED HIS RI

JURY PROCEEDING DUE 'TQ IMPROPRIETIES IN GRAND JURY PROCEDURE

In Johnson v. Superior Court (1975) 15 Cal. 3d 248, 253-254, Justice Clark said that the

grand jury is a real, not perfunctory, safeguard to a person accused:

The grand jury’s historic role as a prolective bulwark standing solidly between the
ordinary citizen and an overzealous proseculor is as well-established in California
as it is in the [ederal system. If exculpatory evidence exists, and the grand jury
have rcason to believe that it is within their reach, they may request it to be
produced, and (or that purpose may order thie district attorney to issuc process for
the witnesses, to the end that the citizen may be protected from the trouble,
cxpense, and disgrace of being arraigned and tried in public on a criminal charge
for which there is no sufficient couse. A grand jury should never forget that it sits
as the great inquest between the State and the citizen, to make accusations only
upon sufficicnt evidence of guilt, and to protect the citizen against unfoundced
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accusalion, whether ffom the governmenl, from partisan passion, or private
malice.

Mr. Jackson will be sccking other relicf regarding the unlaimess of the procceding and
the effect of the District Attorncey [ailing to provide cxculpatory information. However, the
failure to follow the procedurc as demonstrated by the record is a violation of due process and the

riglft to a fair prand jury.

MISSTATED THE ILAW OF CONSPIRACY WHEN INSTRUCTING THE GCRAND

JURORS AND THE MISSTATEMENT QOF LAW CAUSED THE GRAND JURY TO
RETURN AN INDICTMENT ON T.ESS THAN REASONABLE OR PROBABLE CAUSE

Grand jurors must be properly insiructed on the law. (Cummiskey v. Superior Court,
supra, 3 Cal.4th 101§, 1022, fn.1.) Grand jurors must decide based on evidence of each element
ol the charged crime. (Penal Code § 939.8; Williams v. Superior Court (1969) 71 Cal.2d. 1144;
Peoplc v. Fisk (1975) 50 Cal.App.3d 64.) Grund jurors must decide based on cvidence of each
element of the charged crime. (Penal Code § 939.8. Williams v. Superior Court (1969) 71
Cal.App.2d 1144))

Although a proseculor does not have the same duty to instruct a grand jury as a
trizl judge docs a pelil jury (e.g., there is no duty to instruct sua sponte on lesscr
included offenscs), an indictment may be se! aside under Penal Code section 995,
subdmswn (2)(1)(B) based on the nature and extent of the evidence and the
manner in which the proceedings were conducted by the districl attorney,
including instructional error likely to have caused the grand jury to return an
indictment on less than reasonable or probable causc.

(People v. Gnass (2002) 101 Cal.App. 4" 1271, 1313.)

...the Supreme Court's opinions in Backus and Cummiskey acknowledge
that an indicted defendant is entitled to bring a motion to dismiss the indictmeat
under section 995 for lack of probable cause, not only on the basis of the
testimony received but also based on the manncr in which the district attorney has
conducted the proceedings, including asserted crror regarding adviscments or
jnstructions given or withheld.
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(People v. Superior Court (Mouchaourub) (2000) 78 Cal.App. 4" 403, 429.)

A ‘The Prosecution Misstated The Law Regurding The Required Elements Of

Conspiracy.

Mr. Auchincloss failed to instruct the grand jury that a conviction of conspiracy requircs
not only the specific intert to commit an oflcnse, but also the specific intent to agree or conspire.
“A conviction of conspiracy requires proof that the defendant and another person had the specific
intent to agree or conspire to commit an offensce, as well as the specific intent to commit the
elements of that offense, togcther with proof of the commission of an overt act "by one or morc
of the parties to such agrcement” in furthcrance of the conspiracy.” (People v. Morante (1999)
Cal. 4" 403, 416.) "Conspirucy is a 'specific intent’ crime. . . . The specific intenl required
divides logically into two clements: (2) the intent to agree, or conspire, and (b) the intent to
comumit thc offense which is the object of the conspiracy. . . . To sustain 2 conviction for
conspiracy lo commit a particular offensc, the prosecution must show not only that the
conspirators intended to agree but also that they intended to commit the elements of that offense.”

(People v. Swain (1996) 12 Cal. 4" 593, 600.)

Even if the defendant knowingly and voluntarily commils an act which [urthers the
purposc of a conspiracy the defendant is nol guilty of conspiracy absent a spccific intent to cnter
irto an agreement with the other conspirators and a specific intent to commit the crime which is

the objccl of the conspiracy. (People v. Horn (1574) 12 Cal. 3d 290, 296.)

Mr. Auchincloss instructed the jury that there arc only three ¢lements required to show a

criminal conspiracy. (RT 1823:6.) Ilc stated that a conspiracy requires:

An agreement to cammil a crime. Two or more people. Very simple term or
clement. Specific intent to commit that crime. Therc has to be an intent among
thosc two people, or more, lo commit the erime that is the object of the
conspiracy. And threc, an overt act in furtherance of that crime.

(RT 1823:10-16.)

Mr. Auchincloss failed to instruct the jury that a conviction for conspiracy requires proof
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that the defendant and another person had the specific intent to agree or conspire to commit an
offcnse. Mr. Jackson was prejudiced because the grand jury never considered an cssential
clement of conspiracy when determining that a strong suspicion of conspirac& cxisted. The grand
Jury returned the indictment oa less than reasonable or probable canse becausc they were never

instructed to consider this essential element.

B. The Misstatement Of Law Was Prejudicial Because The Grand Jury Was NotIn A

Position To Correct The District Attorney’s Misstatement Of Law.

The grand jurors, as laypersons, would have no reason to consider the essential element of
“specific intent to agree or conspirc™ unless the prosecution chosc to inform them of such an
clement. Tn Gnass, the Court of Appeal held, *But, as we discusscd above in conncction with the
Supreme Court's decision in Johinson, the jury cannot be expected to have asked for an
instruction on a part of the law about which they knew nothing.™ (People v. Gnass (2002) 101

Cal.App. 4™ 1271, 1313.)

It seems to follow that a proseculor, at lcast il he or she undertakes to instruct the
grand jury on the clements ol the offensc to be charged, must instruct on all the
clements. Each is akin to an exculpatory dcfense in that there can be no criminal
liability unless all have been proven.

(People v. Gnass (2002) 101 Cal.App. 4" 1271, 1312))

It canrot be inferred that the grund jurors found probable cause that a specific intent to
agree or conspire occurrcd because they were never instructed to consider whether the evidence
supportcd a strong suspicion that a specific inlent to agree or conspire existed. The indictment

must be sct aside becausc it was returned on less than reasonable or probable cause.

C. The Trial Judge Cannot Correct Instructional Error By Attempting To Make Its
Own Determination Of Sufficicncy Of The Evidence.

“Unless so informed by the district attorney, the grand jury ordinarily has no “rcason lo
believe that other evidence within its reach will explain away the charge.” (Johnson v. Superior

Court (1975) 15 Cal. 3d 248, 254.)
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The view that it is up to the trial judge who bears the Penal Code section 995 motion to
determine whether the cviderice was sufficient to support the indictment has been rcjccted by the
California Supreme Court in Cummiskey. (People v. Gnass (2002) 101 Cal.App. 4" 1271, 1314.)
In Cummiskey, the California Supreme Court considered the petitioner’s claims of instructional
crror “although the transcript of the lestimony belore the grand jury, on which the indictment was
bascd, contains substantial evidenee supporting 2 finding of probable cause that petitioner

committed the crimes as charged against her.” (Cummiskey, supra, at p.1022.

Cummiskey demonstrates that the trial court cannol correct instructional error by
attcmpting to make its own determination of the sulficiency of the cvidence, Such an attempt

would render the grand jury mcaningless and perfunctory.
XI.

"CONCLUSION

For the reasons statcd above, Defendant’s molion to sct aside the indictment must be

granted.
Dated: June 29, 2004

COLLINS, MESEREAU, REDDOCK & YU

Thomas A. Mesereau, Jr.

Susan C. Yu

KATTEN MUCHIN ZAVIS ROSENMAN

Steve Cochran

Staccy McKee Knight

SANGER & SWYSEN

Rabert-M, Sanger
W\l

D

By\,%'Z T 7.

G—
“Rbert M. Sanper ‘
Altorneys for
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APP IX A

64:5-19 Reievance, Prejudice, 352 and 1152

Q And during the course of thal litigation that you were involved in, who represcated Mr.
Jackson?

A Well, it started off with Burt Fields and Howard Wcitzman, and then ultimately it'was Howard
Weitzman and Johnnie Cochran.

Q Johnnic Cochran of the O.]. Simpson fame?
A Yes,

Q As the prosecutor we put it?

A Yes. That Johnnie Cochran.

Q And eventually did the matter which you had filed the lawsuit against Mr. Jackson result in a
substantial civil settlement in your favor?

Altdid
Q Mult-multimillion dollar settlement?
A Multi-multi-multimillions o[ dollars.

66:11-20 Hearsay

Q And at least in the initial stages when you were contacled, the -- the subject under
consideration were all the areas involving in that Bashir tape?

A It was - it was the Bashir tape, and it was that allegedly Michuel Jackson had not, him or his
stall had her belongings stored some place. They wouldn't give her back her stuff. And the Bashir
tape. And, you know, there were vague things. But very vague about, maybe something
happened. But very, very vague.

70:28-71:6  Hearsay in rcsponse
Q All right. And what did you dccide?

A Tdecided — well, we had a problem, that is that Dr. Katz believed that he had sufficient
inforration to inform what is called a reasonable suspicion of child abuse. And thathc as a
mandatory rcporter under the law had to report that abuse o some agency.

72:9-27 Hearsay

And they -- Dr. Kalz, started to make the report. And the question -- the only question they asked
us in this wholc thing was, "Do you believe the child was in imminent danger at the present
time?" And Dr. Katz, said, "No. I don't, because the child's with the mother. And he's removed
[rom Michael Jackson. And I don't think there's any risk that he'll be involved with Michacl
Jackson agein." And they said, "Then what arc you doing here?"

And cither he or |, | can't remember who, spoke up and said, "We arc making the reporl. I'm a
mandatory child veporter. I need to make a report. I'm making the report.”

NOTICE OF MOTION AND MOTION TO SET ASIDE THE INDICTMENT
(Penal Cade § 995)
127




(&) w o

wm

And the question is, again, what -- "Do you believe he's - the child is in any imminent danger?”
And, again, the answer was, "No, | just told you this. We don't think the child’s in imminent
danger because he's with his mother. We're making the report. You do what you want to do with
this report.”

73:24-25 Leading
Q Okay. So at some point aftcr all of that, just — you contacted someone, right?

74:10 Leading
Q And that's what happened, correct?

75:3-7 Lcading

Q Evenlually you had another contact with the Department of Child Family Services in Los
Angeles as e result of their failure 10 incorporate some information 1o 2 report that was leaked to
the media, correct?

A Yes.

75:8-76:6 Non-responsive

Q And did you express — in other words, the information that was leaked did not include the fact
that you had tricd to contact them and report this cass?

A Well, T was astounded, numbcr one, that the department leaked anything after [ went to the
trouble that 1 went to to keep this secrel. And then 1o leak a report like they did that was created
after Michae] Jackson was arrested. This report isn't some report where they took notes, but
ralhier was created after Michael Jackson was arrested, and then leave out the fact that Dr. Katz
was there making a report and telling them that he had a reasonable suspicion of child abuse, was
the most outrageous thing that T had ever heard 'of from an agency that was supposed to be
protecting children and asking people to report.

And I asked, and 1 still ask, and nobody's done a darn thing about it to this poinl, for a
criminal investigation of this agency for leaking this report.

_ And it turns out thal the woman who wrote the report, T didn't realize this at the time, was
indeed the same woman who was sitting in the room with me when we made the report. So 1t was
unbclievable to me.

Q What's her name?

A Asidc from Michacl Jackson, that an agency in Los Angeles that is designed to proteet kids
could lcak a report, and then leak half a report. It's just unbelievable to me that that tock place.

76:7-12 Assumes Facts not in Evidence, Leading

Q Lct me conclude with this question to you. Since the charges have been filed against Mr.
Jackson back in November, or December, actually, of 2002, there's been extensive media .
coverage. And some of that coverage is [ocused upon your client, Janct Arvizo and the family,
corrcet?

76:14-19 Assumes Facts niot In Evidence
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Q And you've heard media reports, and especially from Mr. Geragos who represents Michael
Jackson, making stalements to the public that the mother, Janct Arvizo, is gresdy and is aller Mr.
Jackson's moncy. I want to ask you a question.

A Allright.

78:1-9 Speculation

IFT wanted to scttle this lawsuit for moncy, il Janel wanted to do that, or the kid wanted to
do that, all T had to do was pick up a phone and tcll them what T had. And [ could have done this
scerctly, nobody would have known. We could have -- I don't know what he would have dorte,
and what Michael Jackson would have done, [ can't tell you thal. But there's no qucstion, in my
view, 1 could have settled this lawsuit any time | wanted to settle the lawsuit.

93:23-26 Hearsay

He indicated also thut one of Mr. Jackson's staff named Frank said that if he ever told anybody
that Mr. Jackson had given them alcohol, that he would kill his grandparents.

99:23.24 Improper Question
Q You look younger.
A Well, thank you.

99:25-28 DA Testifying

Q All right. Do you know from your notes, and I know that you checked this because we had
talked about it, do your notes shed light on the question of which of the two children were
interviewed first?

106:23-107:2 Relevance

Q What's your grandpa do for a living?

A He drives a truck since he was 17.

Q Since he was 17?

A Yes,

Q He drives those big trucks?

A Ycah. 18-wheelers.

Q And your grandmother, she's a houscwife?
A Yes,

107:5-6 Leading
Q But your grandfather does?
A Yes. He is fluent.
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107:17-23 Compound

Q And when your brother was diagnosed with cancer, what did -- what happcned? What did he
do? Wherc did be go? Was he able to go back to school or did he have to drop out of school?

A He had to drop oul of school because he had stage four terminal cancer. So it was - so, yes, he
had (o leave school for that.

107:28 Leading
Q That's where you went to visit him a lot, huh?

108:7-12 Compound; Relevance

Q In - how meny rooms, bedrooms in the apariment have? Was it an apartment?
A Yes.

Q Okay. How many rooms did it have? I{ow many bedrooms?

A Nonc. It was a studio aparzment.

109:1-3 Leading, Relevance
Q So, in other words, the three children, the mother and the father in the studio apartment?
A Yes.

109:9-14 Leading

Q Yeah. | mcan, at somne point -- lct me go back & sccond. You and your brother and sister
altended a summer laugh academy?

A Oh.
Q Laugh Faclory academy?
A It was like a comedy camp.

110:12-14 Assumes Facts not in Evidence

Q Now, were you ever present in the room when Michael Jackson called your brother in the
hospital?

A Yes,

110:17-19 Assumes Facts not in Evidence
Q Were you cver presenl when, on other occasions when Michacl Jackson called your brother?
A When he was living at my grandmother's.

110:20-25  Leading
Q So there were times that he would be in and out of the hospilal?
A Yes.
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Q And so when he was oul, he was living al your grandmother's?
A Yes,

115:9-10 Leading
Q And, okay. So at some point that night you guys all went up to Michael's room?

118:27-119:1 Leading

Q You're going to have to talk up now, come on. I know it's not somcthing you want {o say, but
you're going to have to say it. Whose idea was it to ~

122:23-123:6 Calls for Narrative, Relevarnce

Q Now, do you remember the day that your dad [eft?
A I remember the moming.

Q Okay. I'll setlle for that. What happened?

A Mg, my sisler and my brother was al my grandma's house. And me and my sister wanled to go
play basketball at the park. And we tried to wake him up. And it was probably around 10 o'clock.
And he got up and put on his shoes and he put on his jackel and he left. That's all.

Q Ncver came back?
A No.

123:12-22 Relevance

Q Now, during the time that you were living at homc with your mother and your [ather, did your
father strike your mother? Hit her?

A Yecs.

Q Oftcn?

A Often. Yes.

Q Did he physically abuse - did he hit you?

A Yes. Yes.

Q Many times?

A Couplc times. But he hit my sister and hil nmy brother also.

124:21-22  Lcading
Q So il was through your brother when your brother was ill?

125:4-8 Relevance, Vouching

Q What time did I tel] you to get to bed?
A Like ten.

Q You didn't, did you?

NOTICE OF MOTION AND MOTION TO SET ASIDE THE INDICTMENT
(Penal Code § 995)

131




1=

~} [¢) w o [PV) [

o

17
18
1S
2C
21

23
24
25
26
27
28

A No.
Q No. Just like my kids.

125:12-15 Assumes Facts not in Evidence, Calls for Narrative

Q Now, do you remember an occasion where you werce at the ranch and there was some filming
going on?

A Uh-huh.
Q Tell us about it?

125:27 Calls for Narrative
Q Tell us about the filming?

127:28-128:4 Speculation

Q Do you know when he 1ci?

A When he 1efi? Probably late at night. Probably late al night.
Q You didn't see him leave?

A No.

128:25- Non-responsive, Relevance, Narralive, Hearsay

A When wc were living with Jay Daniel Jackson at a new apartment. This time it was a onc
bedroom apartmenl. Aud wc were -- we're already dressed o go to school and Michael called and
startcd — he starled — started talking to Gavin. Ard then Michael wanted Gavin to fly down to
Miami [or a press corference. And then my brother asked for me, then asked for my sister, then
asked for my mom. And we all — they're thinking about flying us in commercial. But then Chris
said that he was going to go lo Florida.

129:11 Leading
Q And how did you get there? On a privale jet?

130:5-9 Leading, Misstates the Record
Q Okay. Not until then?

A Yes.

130:10 Vague

Q Did you have anybody come before you went to Miami?

132:10-11 Vouching, Calls for Narrative
Q You sleep like-my kids, too. All right. You gel up, what do you do?
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132:12-19  Spcculation

A We go get Chris and then we all walk over to Michael's room. And I think he rented out the
whole floor.

Q Say that again?

A T think he rented oul the whole floor, becuuse there's sceurity all over the floor. And then we
knocked on Michael's door, and then he opened it. And --

135:1-2 Leading
Q So she just didn't come up with you originally
but she cume in later?

135:10-14  Leading
Q Was there anybedy - just Michael and Gavin?

A Yes.

Q lato what room?

A His room.

Q Llis bedroom?

135:22 Leading
Q So not very long?

137:4-5 Vague

Q Okay. So it wasn't this night but it was another night?

137:7-9 Leading

Q All right. But on this night you didn't sce him go into any other room with Michael Jackson,
your brother?

138:11-12  Leading, Compound, Calls for Speculation
Q So she left and they went downt to get hier and brought her back to the room?

138:17-18  Leading
Q You thought thers was going to be a press conference?

138:22-23  Lcading

Q Were you ever allowed to go out on your own and do anything, or was therc always somebody
with you?
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139:13 Calls for Narrative
Q All right. Tell us about it?

139:19-26 Hearsay

A -- up and down the hallway. Didn't really mattcr. Then later that night Gavin walked out with a
can ol it looked like a can ol soda, but inside of'it was wine. And Gavin was acting a littlc funny.
And when T asked him what was — what was he drinking, he said wine. It wasa 7-Up can. I
think. T don't remember what can he was drinking it out of. But that's what he was doing.

141:10-18 Hearsay

A Yezh That was in the — there's a presidential — it was like this huge suite that he was in, and 2
connecting room ol another suite that had two beds inside. And Marie Nicolc's inside there, Tt
was -- | looked in the refrigerator and all, like the liquor bottles were drank, were gone. T was
like, "So who drank all these?" "Oh, it was" — Marie Nicole said, "Tt was me and Michael
drinking the ~" there was likc a bunch of little bottles like that. They were all cmpty.

146:10 Speculation
A Tt was — | think it was a §75,000 watch.

148:26 Speculation
A Probably wine and Skyy vodka.

146:22.23 Lack of Foundation

A Because they're the one thal lold us to lic in front of the cameras and stufl like that. They're
like Michael's PR people.

150:8-16 No Question Pending

At first it started out with Dieter wanted to take the watch back, because he wanted to put it in
storage -- well, store il in a safe box so when he's 18 he could take it out. Then he went — then
the subject switched to what to say on the rebutlal. Well, actually, no. It was mostly about the
watch, but then when - no, that was a different occasion. Whet he took us in the guest room was
lo talk about the walch and putting it in a safe box.

150:27-28  Calls for conclusion
Q Did you — was your mother having problems with Ronald and Dicter?

151:8-9 Calls for Speculation
Q She felt threatencd?
A Yes. Right.

151:15-18  Calls lor Speculation
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Q Did your brother want lo leave?

A No.

Q Your sister want (o leave?
A No.

151:23 Leading

Q You weren't in school, right?

153:27-154:6 Non-Responsive
Q Was there another occasion after that that you saw anything happen?

A There was another occasion where it was like, T was going up there to talk to Gavin. And it
was just — well, things that I heard, and | went up there to talk to Gavin, the same situation was
happcning, but my brother was laying -- this time he was -- he wasn'l curled up in a ball, he was
[acing to the right and he was laying down like {his, with the pillow like that. It's kind of hard to
explain really.

1547 Vouching
Q You're doing fine. Go ahead.

155:20 Lack of Foundation
A Vinnie was another person working for Michael.

156:17-18  Lack of Foundation; Calis for Spcculation
Q Whosc idea was it for you guys lo go to Brazil?
A Frank's and Michael's.

157:22-23 Leading, Vague
Q Were you -- were you and your family free to go any time you wanted?

157:25-26  Lcading
Q They wouldn't let you go anywherc withoul them; is that right?

159:27 Lcading, Calls for Speculation
Q So she spent most of the time in the room?

165:3-7 Improper Question

Q After the Glming - you manaped to make It through that whole thing without yawning, didn't
you, at the film? Not here. [t's amazing. You're a night animal, T guess that's it. We should hold
this at onc o'clock in the morning, you'd be on your --
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165:19-28 Lack of Foundation; Heursay

A That moming the - the social workers come to — because all the stuff that was happening with
the "Living with Michael Jackson." So the social workers come to our apartment. And Michacl
has one of his bodyguards, I think, comne to our zpartment. And whilc the ladies came into our
house, onc of the bodyguards tried lo give my mom a tape recorder. And Lhe lady said, "No, she
doesn't nced thal." He's like, "No, she needs 1t." And he tried to give my morn a tape rccorder.

167:12 Leading
Q So hc was waiting for you when you got donc?

167:28 Opinion, Relevance
Q And do you think it was a good idea?

168:2-4 Lcading

Q Did they - now, when you came back from Miami, were you -- you went home for just a
couplc of days when Jesus took you home, right?

181:13-21 Lcading

Q BY MR. SNEDDON: Star, I'm poing to hand you an cxhibit that's been marked as People's
No. 4 -- Grand Jury Exhibit No. 4. All right. See what that exhibit is? The time line?

A Yes,

Q And it basically is a recap of your tcstimony in terms of the grades during which the evenls
occurred; 15 that correct?

201:1-7 Relevance

Q Yeah. Who arc the people in that photograph?

A JFK, Michacl, Lincoln, and Einstein, and can't — Charlic Chaplin. Can't sec the other ones.
Q Where is Micheel in that picture?

A In the center.

Q Surrounded by all thosc other people?

A Yecs.

209:12-14  Lack of Foundation, Calls [or Speculation
Q And so who was the person thal look care of it all?
A Vinnic.

212:20-23  Improper Opinion

A He slurted getting more violent and started being, yeab, like protecied his masculinity. Like -
like he — like he was, like he was — he was like, didn't like being made [un of. And —
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214:23-25  Leading

Q Now, from the time thal you got back from Miami till the time that you eventually left the
ranch [or the last time, you didn't go to school?

215:1-8 Lack of Foundation

A Afler 2 time of missing school, aboul 2 month, Vinnie went to our school and forged my
mom's signature and got us out of John Burroughs.

Q And did what?

A Forged my mom's signature. Because ~ and he gave the excuse that he was going to put us in
another school. But we never went to another school, we jusl never weat.

234:19 Lcading, Speculation
Q So he wanted it to be a privale conversation?

237:25-28  Cutting off Witness
A Yes. After Gavin talked to the therapist, Gavin lold me that ~-
Q Well, just ~ you had & conversation with your brother about it?

238:2-6 Hearsay

Q He told you whose idea it was?

A He told me that Mr. --

Q Don't tell me what hic said, just say whether or not -- was it his idea or somcbody else's?
A Tt was somebody ¢lse's.

239:16-240  Rclevanee, 352
Q I'm sorry. Big words are no good. How did your dad lcave?

A My mom — becausc it was already rcally late in the afternoon and we were bored, and my
mom was asking my dad o take us out to play basketball, And he was sleeping, and my mom
was asking him. And then he just got up, he said, "I can't take (his no more," and he walked out
the door. And that was iL

Q And it's a lot of physical activity involved there as well as acudemics?

A Ycah. We had to -- in the morning we run two miles at least, And do then — do sil-ups and
stull. And then we get dressed in our uniforms and go take a class about different criminal stuff,

242:24 Leading, Misslates thc Witness's Testimony
Q So Mr. Jackson had given that vchicle to the family?
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244:2-6 Argumentative, Leading, Calls for Speculation

Q Didn't you know where your brothers were that day?

A With him.

Q So your brothers were with Mr. Jackson, but you were by yoursclf?

254:6-7 Improper Opinion
Q Did you folks watch it?
A No. We weren't allowed to.

2541112 Vapue
Q And what happencd when they found out she'd gons downslairs?

254:11-16 Vague, Speculation
Q And what happened when they [ound out she'd gone downstairs?

A They asked wherc she was at, and 1 told them that she had a headache and she went
downslairs. And then a couple minutes laler somebody went down and got her.

260:24-27  Lack of Foundation
Q ... During that pcriod of time, who were you dealing with in terms of the pcople from the

- ranch? What individuals?

A Dicter, Ronald. That's all I ean remember.

261:9-14 Vouching as to credibility

Q All ight. Well, that ought (o do it. All right. Then, again, I want (o focus on the lime period
when you first got there from Miami and back to the ranch and before you left with Jesus, okay.
What was your mother -- were you around your mother a lot during that period of ime?

266:5-13 Leading

Q And during that filming of that video you got quite emiotional, did you not? .
A Yes.

Q You started crying?

A Yes.

272 Leck of Foundation, Rclevance
Q Did you ever get a chance to use the swimming pool?

275:12-13 Lack of Foundation, Speculation
Q And how did your mother [eel about the trip?
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A She didn't want to go.

275:14-23 Hearsay

Q And did any of thosc pcople say anything to you that you should work on your mother to try to
get her to go on the trip?

A Yeah. They had told me that she's a B.
Q A what?

A A B. It's 2 bad word. B-i-l-c-h.

Q Okay.

A And that -

Q Who said that?

A Franok did.

276:15-20  Hearsay

A Ycs. Because Gavin — because they moanitor his kidney. He has to go pee in a botile for two
deys straight. And — but Gavin called my mom und told her that he was drinking and that he

didn't want to — he said thal he didn't want it (o come out on the lest, that he was afraid to turn 1n
the bottle.

277:25-26  Tmproper Characterization of the Witness's Testimony, Lack of Foundation,
Leading

Q Now. were you part of the plan aboul how to get off the ranch?

278:9-12 Hearsay, Non-Responsive
Q And what did he say?

A He said, "Do you guys rcally need to go? Is this really necessary?” He's just really trying not to
let it happen.

279:9-10 Hearsay
Q All right. What did they tell you about him?
A That he was a fiend of Michael's.

280:7-14 Hearsay

Q How about when you were at your grandparcnts house, did anybody come lo your grandparents
house?

A My grandma had called, said there was a bunch of reporters over there asking for my mom.
Q About the tape?

A Uh-huh.

Q The Bashir tape?
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A Uh-huh

281:6-8 Lack of Foundation

A T always walked to school. And onc day when 1 was walking back home a car pulled up next to
me, and it was one of Michael's bodyguards.

282: Lack of Foundation; Hearsay

A Tput -- it's pretty much sure that it was him, because my grandmother told me -
Q Well, just what you know.

A Ycah. It was, from what T know, I'm prelty much sure it was him.

287:4-8 Relevance (W’s Opinion), Non-Responsive

Q Did you cver see what you considered 1o be any improper touching of Michacl with your
brother Gavin? '

A There was a lot of hugging and u lot of -- he would be kissing Gavin a Jot on the head and just
holding him a lot.

287:22-288:9 Speculation, Hearsay
Q Okay. When did your opinion about Mr. Jackson change?

A When — he didn't want me around. And when people — all the things started gelting rore
awkward with the death threats and with us -- them telling us that they're going to take us to
Brazil, and the way Gavin starled acting totally against me. And that's abnormal for us, because
we're a very, very closc brother and sister because of all the things we've gone through. That's
orly been us. So for him 1o act that way towards me, it just [elt abnormal. And he was the only
onc hc was hanging around with. He would tell him that girls are tattletales, girls are — he
would just say bad comments.

Q Llc meaning who?
A Mr. Jackson.

289:17-18§  Leading
Q It was his room, so I gucss you didn't watch i, did you?

291:12-13 Lack of Foundation, Leading
Q And then after the rebuttal things changed differently, it became very personal?

293:34 Leading
Q So she didn't mention anything about being at Neverland Ranch?

293:8-11 Non-Responsive
Q Did you ever sec any vodka bottles when you saw -- on the occasions that you saw them
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drinking?
A Well, there wis a lot of wine botlles in his room.

298:4-14 Hearsay, Non-Responsive

A It was Star, it was Gavin, and Davellin, All three of them they came in, they were young kids.
And they actually, their teacher, they said they were undernourishment and they didn't have
cnough money to eat. And they recommended, they say 1f you could help them.

And T remember particularly first day they came in that they were really hungry. They
didn't have enough food to eat. We provide them lunch and everything, and cannot — | remember
their, exactly the first time T met them.

300:10-301:16 Relevance

Q How sick was hc at his sickest during the times that you were visiting him? Describe his
condition to us?

A His condition, ke lost a \ol of weight. And the doctor onc point told me that -- that's when I
was heartbreaking. The doctor told me he have three weeks to live. And he had a rare blood. And
his blood 1 belicve was O ncgativc. Somcthing, couple — another initial. And if | think about i, T
give it to you. But couple of mitials behind the O negative.

And we did a blood drive for him from the club. And we said anybody, any customer
come with that rarc blood, if they come to club and they go to donate blood to the Gavin, they get
in free. We take carc of their drinks, we take care of their food. We take care everything, as leng
as they go help the kids.

So we have few pcople thal came in, they — they did it. And then we heard from Red
Cross. Red Cross callcd us, they said, "Jamie, what you beeri doing, a lot of people been coming
in, but the blood we want, we don't have it still." Se at (hat point I tricd to call couple of TV
stations (o see if | can get anybody interested to bring the issue. Maybce somebody out there they
are willing to give morc blood, or they have his blood. Millions af people's are out there. Se
called few stations. And we put on the marquis at one point.

Q Was that broadcast on the television, an appeal for more blood? Did they actually broadcast
that on

television?

A Yes, sir. And I was with the broadeast, 4 couple of them, the broadcast. I was -- I actually
pleaded to the news, ABC. several of them, und pleaded them, i anybody that they know, that
Lhey are -- this

blood they have O negutive, please come in, we need it bad.

305:13-19  Hecarsay

A Yes. Janet Arvizo called me. He was — she was upsel because people — Gavin would have
shown him on ABC documentary, Martin Bashir, show him sleep over. And they have him,
Gavin, put his head on Michacl Jackson's shoulder. And he thought the kids they were teasing
him, and all of the kids that were in the school they were teasing him.

306:25-28  Lack of Foundation, Hearsay, Non-Resporisive
A They were couple of time afler that. But Janct could not go to his officc because Michael
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Jackson pcople, they were watching her and they would not allow her.

308:20-24  Lack of Foundation, Hearsay

A Becausc Junct was afraid, because the bodyguard and the people that were walching her, they
did not wanl her to see any attorney or go (o any place they were watching, and they were driving
her around. They did not want her to see anybody.

310:13-23 Lack of Foundation, Icarsay

A She was in kind of panic. She was kind of like disturbed. She could not talk. She said,
"Everybody walching me. They don'l went to leave me." T dida't know what to do. I did not know
if I could get assistance, police, what shall I do.

But she will call me again and she said, "Jamic, they listening to my voice. 1 can't do
that." And she would hang up. And, you know, Lwo, three limes I got phonc call. She was very
much in 2 panicked statc thal somcbody was walching her or somebody was holding her against
her will. That's the feeling T got. '

311:7-1 Lack of Foundation, Improper Opinion

AT was ~Ttold her, T said, "You want me to call the police or somcthing?" | ncver finished a
conversation with her. Always somebody hang up on her, or somebody cutting the phone, or
something happen. I have no idex It was a strange thing.

317:24-26 Leading, Assuraes Facls not in Evidence, Speculation

Q Okay. And when Mr. Jackson was upset about somcthing would he bave any hesitation in
letting you or that other employec know ebout it?

325:1-3 Lack of Foundation, Speculation
Q Okay. And his rclationship with Mr. Jackson during that time?
AT guess it was just [riends. '

325:22-28 Speeulatdon
Q Okay. And what was his position at Ncverland?

A Honcstly Tm not sure what was his position. | mean, T know that he would just to come to the
place, I meun, to Neverland Valley. And he was also, [ guess, trying to become part of Mr.
Juckson's business, or trying to run his business or his travcling tours, that kind of stuff.
That's all T know. I mean --

328:1-12 Calls for Speculation (as to the knowlcdge of others)

Q Okay. So who, il anybody, other than yourself, would know that hc was drinking?
A The house staff.

Q Okay. How about other individuals?

A Drinling you mean?
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Q Yeah. Who clsc would be around when he wes drinking, in general?
A Genenal? Also be Fraok.

Q Frank?

A And some kids, I would say.

Q All right. That's what you witnessed?

A Right.

331:11 Leading
Q It had to be okay by them?

332:17-21 Non-responsive

Q Do you know how many occusions that you were aware of that they -- that they slept in Mr.
Jackson's room?

A During their time at Neverland Valley that's where they spend most of their time, with Mr.
Jackson.

335:15-17  Improper Opinion (calls for conclusion on ultimate issuc)

Q -- to Neverland? Did it appear to you, based on everything you saw, that the Arvizos were
being held against their will?

341:24-27 Relevance
Q As long as you've known him has he been a truck driver for Ralph's?
A Yeah. Yeah. He's been driving trucks since he was like 17 years old.

342:3-344:16 Relevunce

Q Tell us a little bit about that, how you {ound cut and what happcaed (o you?

A Well, it was over like a week, and T was having pain in my stomach -- well, it was likc here.
Q You're indicating to your right side?

A My lower Icfi torso.

But for me T had to go to the hospital, and they had to put me in a room, and T had to stay there.
And they had lo give me adult dosages of chemotherapy for like a week straight. And then I
would get oul, and then [ would rest for about threc weeks. And they would give me 2 checkup.
And then I'd go back and do it again.

347:5-7 Leading 4
Q And wec cven have a picturc here, just to make sure we're talking about the sams Michacl
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361:23-362:9 Relevance

Q They'd fight a lot?

A Ycah,

Q Did you cver see your father strikc your mother?

A Yecs.

Q Was it just somelhing that happened occasionally, or was it something that was prelly often?
A Tt was prelty often. ‘

Q How about you or your brother or sister?

A llc never really hit me as much as my mother. He hit me on my surgery once.

Q Say that again?

A He didn't really hit mc during my cancer much, but onc time he hit me on my surgery, where
™Y SULgery was.

366:9-10 Speculatior, Improper Opinion
A Well, T pretty much, after my remission Michuel didn't want to lalk to me anymore.

366:18-20  Lcading (ACTUALLY AFFECTED TESTIMONY)
Q So your mother wasn't there?
A T thick my mother was there. L don't know. No, no, she wasn't there.

369:25-26  Relevance, Spcculation
Q Girls get names?
A Tdor't think so.

370:25-372:13

Q Arc you a member of that?

A Ycs.

Q Did you join thal after you got out of remission?

Q And you have a career in some form in the military; is that right?
A Yes.

372:19-21 Leading
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Q So you weren't told that when you talked to Michael Jackson prior to the filming? He didn't tell
you, "Hey, you're gaing to be seen around the world"?

379:13-18 Hearsay (witness’s stalements)

A Hc told us -- told me if | kncw whal Jesus juice was. [ told him, T don't know" — "T don't know
what Jesus juice is." And then he's like, "Oh, wine." And then he's like I should have some
because it will relax me, becausc he said like, oh, I'm stresscd out because all the stuff on the
ncws, and stuf like that.

380:6-7 Non-Responsive, Vague, Hearsay
Q Were you acting kind of weird?
A Thal's what they told me.

386:16-17 Lack of Foundation
Q Do you ever remember Mr. Jackson doing anything to you on the trip at all?

387:19- Improper Opinion, Hearsay

A Wecll, Frank Tyson, and people, they wouldn't let us leave. They always try to — we want to
lcave, they won't let us. But therc was a man named Jesus. He was like the manager of
Neverland, e -- we told Jesus that we wanted to leave, And he told us that it was wrong for us,
thal's not right for us lo be held there, and if we wanl to go. And so he went into a car, put our
stuffin a car, and we drove to my grandfather's house.

387:28-388:4 Hearsay

Q That's what Jesus told you?

A Thal's what we did.

Q Yecah, but he told you that it wasn't right for you to be kept there?
A Uh-huh.

389:8-12 Speculation

Q Was shc upset?

A Yes.

Q Describe - describe to me how she was?

A She like, she wanted to lcave. She was stubborn zbout having o stay there. She was scared.

392:2-3 Leading
Q Okay. So you got pretty used to drinking every night, huh?

392:28- Lack of Foundation, lmproper Opinion
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Q Did you ever - did you ever mention to Mr. Juckson that it wasn't probably a good idea for
you to be drinking? )

A Yes.
Q Tell us about that?

A Well, it wasn't really a good idca for me drinking because T only had onc kidney, I only have
onc kidncy. And so it harms my kidney for I drink that stufl. But he would just say, "It's okay."
And he would just keep on telling me (o drink.

393:23-26 Lack of Foundation

A It was with a man named Hamid. And by that time it was already after we lcft with Jesus and
we came back. And so like the security guards were all, like they wouldn't let us leave cither.

394:6-8 Lack o[ Foundation, Speculation

So we went down o his house. And we did, like I suid, we did like this thing for, I guess
Michacl, T

guess,

395:5-7 Hearsay

A Thcy would tell my mother, my mother would tell me they would tell her there's like death
threats to her.

395:15 Calls for Speculation
Q Why did he say that?

404:17-26  Hearsay

Q And was Michael Jackson mentioned in the planning trips?
A Yes. They told us that he was going to come 2 week later.
Q And mcel you in Brazil?

AYes.

Q Who told you that?

A Dicler.

Q Anybody else?

A Frank would tell us.

407:11-12  Calls for Speculation

Q Did you have clothing there at Neverland? Or why did they buy you clothes? Let's put it that
way.

408:6-7 Calls for Speculation, Improper Opinion (ultimate issuc)
Q Wecre you free to go places by - wherever you wanted to go?
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418:1:-15 Relevance

A On the planc that we're taking off from Miami.
Q Did he teil you how much that walch was worth?
A llc told mie it was worth $75,000.

Q §75,000?

A Yes.

419:23 Leading, Argumentative
Q You just don't remember receiving it?

426:5-6 Argumecntative, Improper Question
Q -- you've got (o talk into the mic, and quit swiveling. You're not in a barber chair.

426:18-28 Lack of Foundation, Hearsay

A Yeah. He would like listen to the sceurity guards talking like to their girl friends and stuff.
Q Any other occasions where he'd listen to conversations that you werc with him?

A No.

Q Did you ever talk to him about whether or nol he was listeniny to any conversations between
your mother and Mr. Jackson, Jay Jackson?

A No. Well, but the person that was listening to them, Frank told me, Frank told me he would
listen 1o the copversations.

428:9-10 Lack of Foundation, Calls for Speculation
Q Do they work very well?
A Yes.

431:11-18  Lcading

Q Docs it mention something that you're going to do with Mr. Jackson? Gavin?
A What do you mean, we're going to do?

Q Is that embarrassing to you, the note?

A No. It doesn't say anything that wc're going to do. Can you point it out to me?
Q How about the second part of it, what does it say?

435:13-436: Relevance

A Okay. I'had it for a while, then it stopped working, So my mom, you know, this was the time
period where they slopped talking to me and my family, and so - but we still had Evvy's phone
number....
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Q And were you able to identify onc that you thought was your computer?
A Yes.

437:26- Lack of Foundation, Relevance
Q So you didn't have thosc pills while you were at the ranch?
A No. And they wouldn't really let us go get them.

439:22-26 Relevance, Lack of Foundation

AT did - yeah. I did some homework. | did — see, we're staying there for a while, so we had to
turnin the homework. T think we did my homework once, and then T think I turned it in, and then
Vinaie checked us oul of our school.

441:7-10 Lack of Foundation, Non-Responsive

And then also like wken we -- when we left - T lold earlicr when I went and saw Hamid, the
secunty guard was like, they always check in every car sce if we were there, They wouldn't let us
Jeave.

444:7-10 Lack of Foundalion, Non-Responsive
Q Thal was the only time you stopped and you and your mom got oul of the car is that onc stop?
A Ycah. And I'm — it's like | think Vinnie was the one thal [ike sabotaged the urine.

446:8-9 Leuding

Q Di;l you, right afler you had thal couversation with her, did you hear somebody banging on the
door

A My door? Or the door that was there?
Q Michael's room. Somebody banging outsidc the door trying to get in?

448:5-18 Lack of Foundaliorn, Relevance, Non-Responsive

Q BY MR. SNEDDON: Gavin, you're currently not in school, are you?
A I'm currently getting home schooled.

Q And who is paying {or the home schooling?

A City of Los Angclcs. It's a public home school program. 1t's becausc I used to have cancer, so |
get to — T qualify for it. So my mother doesn't -- she's scared about me going to school because of
Michael Juckson's pcople and some fans (hat might try to hurt me. So she wants mc to go to
home school. So I'm going to home school.

Q Has it been hard on you being at home all the time and not being ablc ta go to school?
A Yes,
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460:25461:1 Hearsay

A T'had heard from a difTerent Qight attendant that Mr. Jackson drank -- drank whitc wincina
dict Coke can, and that was all he really drank on the aircraft. And to have it placed, or lo give it
to him upon immediate boarding of the aircraft.

463:2-7 Lack of Foundation, Calls for Speculation

Q Would you do that? And if Mr. Jackson didn't inform somcone that therc was wine in the Coke
can, or didn't smell it or drink from it, as far as you know is there any way someonc clsc in the
Light would know that wasn't just dict Coke?

A No. They wouldn't know.

476:9-12 Lack of Foundation, Speculation

And he was -- I mean, he kncw. 1'd instructed everyone that had flown him 1o makc certain to get
eye conlact and say, "Here's your dict Coke, Mr, Jackson.”" So he was aware, you know, of what
was going on.

482:24-28  Calls for Speculation

Q Okay. And is it possible that Mr. Jackson could have given a sip to the individual that was
seated right next lo him when your attention was focused elsewherc?

A TU's possible. It is possible.

502:3-12 Lack of Foundalion, Speculation

Q What is Neverland Valley Entertainment?

A A business that Marc set up to produce Michael Jackson projects, | assume.
Q Okay. Who arc the principals in that business?

A Il therc's any principal other than Marc Schaficl, then I'm not aware of it.

Q Do you kmow if Michacl Jackson is involved in that company?

A [ would assume he would have been. Absolutely. But -

505:4-9 Iearsay

Q Did you talk at all about the fact that you were going to be lestifying in this casc?
A lasked him if he had been contacted. Yeah, he knows that -- he knows --

Q So the answer to that would be? '

A Yes.

515:7-8 Calls for Speculation
Q So what would have happcned if the Arvizos didn't say something good about Mr. Jackson?

515:12-15 Leading
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Q Okay. But wasn't it planned that the Arvizos -- wasn't it perceived or understood between you
and Mr. SchalTel that the Arvizos werc going to say positive things ebout Michael Jackson? Yes
or no?

516:8-9 Calls for Speculation
Q Was that Marc's perception, that they wanted to say somcthing positive?

516:10-12 Argumentalive, Improper Question

Q Okay. That's an examplc, just so you know, that's an cxample of an answer lo a question I
didn't ask, okay.

518:2.5 Calls for Legal Conclusion

Q Okay. And if you lie — tzll a lic to a tabloid about Michacl Jackson, wouldn't you be at risk for
a major lawsuit?

530:19-20 Hearsay
A T'd heard, you know. I'd heard. Like I say, I don't know how.

533:12-22 Lack o[ Founcation

A 1 think Dieter worked with Michacl, [rom what I understand. | don't think he was paid --
Q They were partoers in something?

A Yeah, cxaclly.

Q Partaers in what?

A Tdon't know exactly. Let me think about that. Dieler and Michael — Dicter has a
merchandizing contract with Michael that I don'l think he's done much with. But T think that's
one thing they were developing. And I think he was sort of an advisor to Michael.

546:8-12 Relevance, Hearsay
Q How did you know he had lax documents that he necded to have access to?

A Becausc he told me. Lc told me. I said, "Are you worricd about your house getting scarched?"
you know.

546:13-14 Lcading
Q Okay. And so it was your idea to put these documents in a safe deposit box; is that right?

548:5-26 Lcading, Relevance, Heursay
Q And did they specifically tell you that you could get in troublc for obstruction of justice?

A They actually mentioned that when they arrived to my apartraent. So, they said that was part of
the reason they were at my apartment.

Q Did they tell you that?
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A Did they tcll me that T could get in irouble for obstruction of justice?

Q Yes.

A IlT--if T had done anything wrong. I don't know.

Q I'm just asking you a qucstion.

A Tdon't know.

Q D:d they tell you you could get ir trouble for obstruction of justice if you Lampcrcd‘with

.

witnesses or evidence, or anything of that nature?
A Ycah. They warned me of that.

Q All right. And did you tell them that Lherc were documents that you had concealed for Mr.
Schaffel in a sale deposit box under your name? Did you tell them that?

ATtold them.

550:8-9 Calls for Speculation; Vague
Q Okay. As far as the video poes, at the end of the day did the Arvizos perform as anticipated?

564:8-10 Leading, Lack of Foundation

Q So he wasn't a decision-maker, he was the guy -- e person who did what he was supposed to
do?

564:16-18 Lack of Foundation

A Tjust know he was supposed to be a business - onc of the business managers, and just a
busincss executive,

566:2-5 Leading, Lack of Foundation

Q So they were in a business relationship?

A Business relationship, yes.

Q They used to consult oflen in relation to those business affairs?

567:7-12 Speculation

A As [ar as I know, he only had a relationship with Frank Tyson, because Frank's the onc that
brought him in and brought him on board, and then Michael found out later about it. That's
whal T know. And that was the only, really, relationship. And then Dieter, I guess, was over
Frank and Vinnic, anyway.

576:11-16 Non-Responsive, Hearsay, Cut-Off Witness
Q Did you notice whether or not they got along well or not?

A They didn't get along. From what I heard, they didn't get along. But | noticed that therc was
some kind of disscnsion in there. But T really don't know what their problem was, because —

578:13-16  Leading, Argumentative, Mischaracterizes the Witnesscs's Testimony
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(“staggering™)
Q So it wasn't even dark outside?
A Tl wasn't dark.
Q And hkc's alrcady staggering around?
A He was staggering around. | approached him.

585:21.586:5 Speculalion, Lack of Foundation, Improper Opinion
Q Well, let me put it this way. If the kids -- if the Arvizo family was poing to Brazil -
A Right.

Q — in your experience, based on the time you worked with Mr. Jackson, would Mr. Jackson
know aboul that?

A He would know about it. Yes.
Q That's not somcthing somebody would do withoul talking to him?

A Right. Because you can't do anything without letting your boss know what's going on. Even if
somcbody had suggcesled it, he'd have lo make the final call on that.

589:22-24  Rclevance, Lack of Foundation
Q Who's Mr. Mason?
A Mr. Eric Mason is a, pretty much a private investigator for Mr. Jackson's side.

608:10-19  Relevance, Vouching

Q For those who are members of the Grand Jury, Law Revicw, thet's where all the smart people
£ot to be on, right?

A Well, there were two ways. One was being at the top of your class, the ather one was by
cnlering 2

writing competition. T did all right -- T did pretty well in law school, but I got in on the writing
competition.

Q Don't be modest. Just tell us you were in the lop ten percent.

639:7-28 Improper Opinion, Hearsay

A Nothiny that I ever heard from her indicated that at all. And in fact, much to the contrary. If
she'd been interested in Gnancial gain, the way to do it was to retain me and/or Mr. Feldman and
iry to gel a settlement without suing. And if nccessary, sue Jackson. But with --

Q Contrary to what people might believe, we do actually seltle lawsuits without going to trial?

A [t happens in the civil arena. Tn the civil arena it generally happens. But with the Hale, Lanc
espccially, I remember specifically the conversation where [ never got it out of my mouth before

it was completely shot down. And | insisted, becausc il was my duty to advisc of all possibilities,

1 told her that there was, you know, undoubtedly more moncy there. And she couldn'l care a less.

. And on many, many, many occasions il was, "I'm not interested in the money. I'm got
ntercsted in the money.” And that, of course, is not a great thing to here as a civil litigator who
handles plainti[fs contingency cascs, and who makes his living, as | and Larry Feldman do, on
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thesc kinds of cascs,

647:20-23  Leading, Calls for Speculation

Q Okay. So if Michae! Jackson had a videotape he wanted to make of anything, he'd get on the
phonc 1o -- he or his personal assisiant would get on the phone to Hamid Moslchu?

648:13-19 Calls for Speculation

Q Okay. And who was that videotape prepared for? Who cmploycd you to do that vidcotape?
A Who employed me (o do that videotape?

Q Yes. Who paid you to work on that videotapc?

A Nobody has paid me yet.

Q Okay. Who was supposed to pay you?

A MTr. Jackson.

653:8-20 Lack of Foundation, Hearsay

Q Okay. Do you know who that person was?

A lbelieve was one of Mr. Jacksoun's manager. Do you nced the name?

Q If you know his name.

A Dicler Weizner, I belicve.

Q All right. Showing you Peoplc's Exhibit 39. Do you recognize this individual?
A That's hira. That's Dicter Weizner. -

Q Okay. And do you know Mr. Weizner's — what can you lell me about Mr. Weizncer's
relationship to Mr. Jackson, if you know?

A 1 was told by Mr. Weizner, that he now has the management of Mr. Jackson.

655:3-6 Hearsay

Q And did he tell you why it wasn't going to be flmed at Neverland?

A If' T remember correctly, because Janet, the mom, was missing. She wasn't at Neverland.
655:21-24 Llcarsay

Q Okay. Did he tell you why he didn't want to do it 3t his house?

A II'T remember correctly he said he doesn't want them to know where he lives,

658:59-17 Lack of Foundation, llcarsay

A And there was another guy, which I'm assuming it was Brad Miller.

Q Why do you say Brad Miller?

A Because | asked -- and also another guy named Christian.

Q Okay.

A When 1 asked, [ believe Christian, who this guy is, he said, "Don'l worry, he's just a private
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investigator."

660:3-7 Speculation
Q Hc was called? Or you tell me. How do you know thal?

A Tf 1 remember correctly, Vinnie asked me to use my fax machine, which, Janel was not happy
about certain things about the release, and they wanted to redraft it.

663:25-28  Leuding, Hearsay
Q Okay. Frank was involved with business with Mr. Jackson?
A At one point of lime ] was heard that hie is. Yes.

664:1-4 Spcculation
Q Do you kriow what kind of business?

A Various things, likc fom meybe merchandizing to concert, things like that. T was ncver
involved dircelly with their —

664:10-13  Hearsay

A Hc's also -- well, he was one of the managers also. When I was talking to Mr. Weizner he also
raentioned that there's going to be another partner by the nanie of Ronald, which they bath going
to be taking over the management,

664:26-28 Speculation

Who did Marc Schaffel not want to know — who did Marc Schaffel want to prevent knowing
where he lived, the Arvizos or Mr. Jackson?

6066:22-28  Lack of Foundation (contrary ta DA’s remark to Star)

Q Okay. Can you explain why this film was donc at - aficr midnight? Why this Glm of the
Arvizo s was done afler midnight? Was there a reason for that?

A T gucess that's how it happened (o come.

Q Was that odd to film a family with young children afler midnight?
A Yecah. Tt was odd.

667:21-23 Leading, Speculation
Q Okay. Running the show. Mr. Jackson's show, is that what you're --
A Mr. Jackson's management aflairs.

671:4-7 Relevance
Q And how old was she when she was married?
AT think 16.
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Q How old were you?
A Jusl turned 18.

673:22-24 Argumentalive

Q That's not the question, Mr. Arvizo. This is going to be a long afllemoon unless you listen {o
what T have to say and answer my questions.

674:7-10 Lecading

Q Now, afler those conversations al the -- on the phonc, at some point you and your son went to
Neverland Ranch to meet Michael Jackson [or the first time in person, correct?

674:18 Leading
Q Didn't the whole family go up the first ime?

675:20-28 Argumentative

Q During the coursc ol dinner on cither the first or second evening, did the subject matter of the
boys spending the night with Michae! Jackson in their bedroom come up?

A ldon't know if it was at dinncr.

Q All right. Did it come up at any time?

A Not a slcepover, no. Gavin was —had a --

Q Just —~ I'm asking you a specific question. And I'm going (o ask you --

677:27-678:6 Leading, Relevance, Improper Impeschment with Criminal Conviction, Prejudice

Q Mr. Arvizo, during -- you were at some point in time charged with a domestic violence
mcident [or wife beating, for beating your wife, correct?

A Yeah, correct. | pleaded -- yeah, I was charged with that.
Q T'l! get to wha you did. I'll give you a fair chancc to say what you wanl to say aboul it, okzy.
A Uh-huh.

678:14-19  Leading, Argumentative, Improper Impeuschment with Criminal Conviction,
Prejudice

Q And in fact, it ended up being two criminal cases, onc involving you and your wilc for child --
for wife beating, and then a -- another charge later was added involving your daughter Davellin
on an incidenl that occurred at school?

A Correct.

679:4-10 Lcading, Argumecnlative
Q Wasn't the kmife -- didn't you just watch a horror movie, and she was doing the dishes, and shc
turned around and just raiscd the knife in jest?
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A Absolutely not. She was attacking me at that time.
Q With a knife?
AYes,

679:14-17  Leading, Argunientative, Lack of Foundation, Relevance, Tmproper Impeachment
with Criminal Conviction, Prejudice '

Q Did you strike her?

A No. Of course not. | never struck my wifc.
Q You've never struck your wife?

A No.

Q All right. So that's what the photo's all about? She came aller with you a knife. Did you give
that photo to your lawyer, Mr, Halpem?

679:25-680: Leading, Argumentative, Relcvance, Hearsay
A Ycs. I presented it to the Districl Altorney in L.A.
Q And the DA wasn't impressed by it?

A No. Janct said she posed for it. She was there acting, And T also had another picture of her
coming at mc wilh a stick with different clothes. And he asked her, "Well, the same day?" Ard
she said "Ycs." Nol on the stand. And she said, "Yes. We were acting.” And he said, "Why are
you wearing two different clothes?" And she said, "Well, I changed.”

680:7-28 Leading, Argumentative, Lack of Foundation, Relevance, 352

Q You gave those photos to Mr. Halpern?

A Yes, sir.

Q And those photos -- were you responsible for sclling them (o The Globe?

A No. 1 didn't scll any photos.

Q Did you authorize them to be sold to The Globe?

A No, I did not.

Q Do you have any idea how The Globe got them?

A Thave no idea. The Globe says it was given by a family fricnd or family acqueintance or —

Q And when The Globe put it in the paper they blacked cverything out and just showed her with
the knife; isn't that correct?

A Tseen it once, you know. And 1 pretty much slayed away from everything becausc it's pretty
upsettung.

Q Mr. Arvizo, the question was, The Globe took the picture and they blacked everything out and
simply showed her with the knife, correet?

Al don't remember.
Q Did you authorize your attorney, Mr. Halpern, to sell thosc photographs to The Globe?

681:20- Leading, Argumentative, Relevance, Hearsay
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Q Do you know that he alleged on TV you gave him transcripts o questions and answers that she
had writter, she meaning Janet, for your children to use when they were going to lestify?

A Twasn't —

Q Is that true or [alse?

A Ididn'l want him to take any interviews. And T wasn't paying attention --
Q Mr. Arvizo, is that true or is that false?

A 1 told him about how she did the case.

Q Did you produce him -- listen to the queslion again. Did you produce - Mr. lalpern, listen to
me now. I'm not trying to be unfair.

682:25- Leading, Calls for Legal Conclusion
Q Just to preserve your interests?
A Carrecl.

Q All right. So there's nothing wrong with that, was there?

683:2-10 Leading, Speculation

Q So she didn't tell the kids what to put on

these documents? She didn't tell you what to writc
down, did she.

A No.

Q She didn't tell Gavin what to write down?

A (Shakes head rom side to side.)

Q You're shaking your head no.

A No.

Q She didn't tell Davellin whal to writc down?

683:20-27  Lcading, Argumcntative

Q It was what you wrote?

A ] was what ] wrote with, you know, misspellings corrected and —
Q Yeah, I understand. But the esscnce of it was you not her?

A Yes.

Q That was truc of all the others, you assumecd?

A Yecah, I don't know. I assume, yes.

684:8-11 Arpumentative, Relevance

Q All right. That's ine. Now, with regard to the incident that caused your wife to be smart
cnough to tell you all (o sit down and write what happened the day it heppencd, okay, were you
in the store with the boys?
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684:13-686:23 Lcading, Relevance, Misstates the Witness’s Testimony
Q And Janet wesn't therc originally?
A No, shie was in Oshman's. She had just got a job in Oshman's.

A Yecs. And since then, when ['ve tried to ask for — you know, they've been interrupted by your
letters for, you suggesting that 1 don't scc them.

687:2-20 Argumentative, Leading, Bullying, Relevance
Q Docs it say my name on it? Have you read the letter?

A Tdidn't get through the [etier.

Q Did you read the lctter?

A No. 1 didn'l gct 1o read it.

Q So you don't have any idex what the letter says, do you?

A T'm not arguing with you.

Q So you don't know that that letter simply says that Gavin is in good health when you were
questioning —

A Because that's the first ime I was able to find out officially how he was.

Q All right. So -- 50 before you say things, you cught Lo stop and think aboul it as to what was
really in the letier, okay. Now --

A I'm not upset, it's just -- you know.
Q It's okay. But I'm just telling you, let's just answer the question.

687:27-688:3 Altorncy-Client Privilege

Q -- correet? And you had reconciled yoursell 1o that to be the situation unti) this whole thing
with Michael Jackson occurred, right? When the allegations against Michael Jackson occurred
Mr. Halpem contacted you and said he wanted to use Lhis as leverage?

688:11-23  Lcading, Relevance, 352, Hearsay

Q Did you, between the time of your conviction in December of 2001 and December of 2003, [or
two ycars you were on probation, correct?

A Yes, sir.

Q And for two years you were told by the court you were supposed to be attending parenting
classes?

A Yes, sir.

Q In order to put you in 2 position to get your kids back?
A Yes, sir. And criminal -- and domestic violence.

Q And community service?
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A Yes,

689:3-11 Argumentative, Lcading, Bullylng, Relevance
Q You mecan the $24,000 in arrears that you currently have from not supporting your kids?

A No. I've always supported my kids. You don't understand. T raised them by myscll. They're
always with me.

Q Okay. Now, you didn't answer my question. So I'm going to ask it again. We'll just stay here 'til
you answer it, okay. It's a simplc question. I'm going to yet an answcr.

690:3-26 Argumentative, Lcading, Attorncy-Client Privilege

Q L didn't ask you whether you wanted to sce them. T asked you, did you go lo court and file auy
documents?

A lcouldn't.

A No.
Q But now that Michacl Jackson's involved he can help you?

691:2-5 Leading, Relevance, Hearsay
Q For Mr. Halpermn you mean?
A Yeah.

Q LIc made that pretty clear he was in this [or the --

A He ain't hiding that at all. If it was my opinion | would have 4 completely different lawyer
already. He hasn't donc anything in my inlerest that was very good throughout this whole thing.

691:14-18 Lcading, Relevance
Q

With regard 1o the domestic violence incident -- first of all, we're going to lalk about the
onc belween you and your wile. The one that led to the charpes being filed against you.

You pled nolo contendere, correct?
092:5-696:24 Argumentative, Relevance, Bullying, 352

Q Youmisscd a lot of work, right?
Aldid.

Q Yecs, she did. And the judge said he belicved her.
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A Poor thing.

703:4-9 Compound, Attorney-Client Privilege

Q Betwecn the time of December 0f 2001 and November of 2003, before the Michael Jackson
invesligation, did Mr. Arvizo approach you with the purposc of trying to modify his domestic
stay-away order from his children and allege thal you still owed him money from the prior case to
finance it?

703:27-704:6 Argumentative, Relevance, Attorney-Client Privilege, 352

Q All right. Well, you got half the question. Tt's not bad. That'll gel you in the hall of fame in
bascball.

A Tdon't play baseball. Racquetball.

Q What I asked you was, between December of 2001 and Novernber of 2003, did Mr. Arvizo
come to you and ask you o do something about his domestic case in order to change the fact he
couldn't sce his kids?

704:20-23  Attorney-Client Privilege

Q Yeuh. Did Mr. Arvizo come to you or any member of your firm and ask you to change those
orders during that two-ycar period, after they'd been put in place, not while they're put in place?

705:14-19  Argumentative, Leading, Relevance, Attorney-Client Privilege

Q First of all, I'm not confusing anything,. Tt's a very clear question. Very simple, Mr. Halpern. At
a certain point in time you indicated to the ladics and gentlemen of the Grand Jury, at 2000,
somebody who uscd to be associated with you slopped representing Mr. Arvizo; 1s that correel?

706:14-24  Argumentative

Q Yeah. It answers my question to the extent that T was right the Arst time. So let me try again.
From the point in 2002 when your wile stopped representing Mr. Arvizo, okay --

A (Nods head up and down.) '

Q You got that part of it?

A Well, you --

Q As a beginning point?

A Okay. And 2002 is now thc new beginuing point?

Q Tt is. It was the beginning poinl from the beginning.

706:26-707:2 Anorney-Client Privilege

Q In 2002 when your wife stopped represcnling Mr. Arviza, to the lime in November, prior to the
Michael Jackson casc going public, did Mr. Arvizo ever approach you, you, to rcpresent him in
chenging his inability to sec his children?
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708:2-709:4 Attomcey-Client Privilege

A Tdon't believe | can discuss what 1 -- what arrangements we had, or whal our discussions
betwceen he and I, and what T received or did nol receive from him due to the attormney-client
privilege.

Q Well, Mr. Halpern, your client already told us about it.

Q Now, thc fact that you may have showed those photographs to the attorncy would waive
whatcver privilege whatcver was there, wouldn't it? Because now it's no longer a confidential

communication.

709:13-18  Argumentative

Q You don't know? Your client knew about it. The fact that they were in The Globe. You never
spokc -~

A Pardon me?
Q Your client knew zbout it. You didn't know that thosc photographs were in The Globe?

709:26-27  Attorney-Client Privilege
Q So as far as you know, they're still in your filc in your officc?

710:9-10 Threatcning the Witness for Asserting the Attorney-Client Privilege
Q All right. Wc'll have you come back in {ront of the Judge and have that Ltigated.

710:28-711:3 Argumentative, Attomey-Client Privilcge

A You know, came to think ofit, if I did say somcthing of that nature, it could have been a
waiver ofthe clicnl — atlorney-client privilege.

Q Yecah. It really could, couldn't il?

712:15-20 Attorney-Client Privilege

A ... So al this ime I'm actually not sure whether T actually had them in my hand or whether [ just
was told of them. Bul I definitely was told of the scripts.

Q By your client Mr. Arvizo?
A Yes. And also by -- [ think other pcople, family members.

713:17-22 Improper Question, Argumentative, Relevance
Q I'intimidated him inlo an answer?
A Pardon me? '

Q I intimidated him into an answer?

NOTICE OF MOTION AND MOTION TO SET ASIDE THE INDICTMENT
(Penal Codce § 995)
161




PSRN R I

W N [l

Lt S ¢ ) R ¥ o Bt

WA T T

A Are we arguing? Is —
Q T'm asking you a question. Do you fecl Tintimidated him into an answer?

714:13-25 Argumentative, Leading, Bullying, Vouching, Relevance

Q Now, your clicat, Mr. Arvizo, one of the things that he was very forthcoming in, described
what occurred. And he said simply that his wife was smart enough when they came home the day
of the incident to sit down and ask everybody 10 write down their recollections. And that is the
only thing thal he's ever scen her prepare for that lawsuit. Would that surprise you?

A No.

Q And thal's not consislent with the script, is it? You say qucstions and answers, four or five
pages ol questions and answers. Those don't scem to be consistent?

715:19-24  Argumentztive, Bullying, Relevance

Q Did you at the time that you heard that these serious charges had been leveled against a
worldwide known enteriainer, ever come to the DA's office and say, "Hey, Mr. Sneddon, I've got
these scripts,” or, "T heard about these scripts," or, "You might want to know this.” Did you cver
do that before you went on national TV?

716:12-719:20: Argumentative, Bullying, DA Testifying, Relevance, Calls [or Legal
Conclusion

Q That is a total -- that is nol the way that conversation weat and you know it.

Q So we now have two imprudent things that you may have said.

722:6-723:20 Argumentative, Relevance, 352
Q Well, T have a transcript, so T don't have 1o rely on your recolleclion, okay.

Q Yes. "If 1 go to jail I'm going to quil my job. I'm going to kill your ~ I could have your mom
killed if T want to. ] could have your mom killed." Do you recall that?

730:1-11 DA Testifying, Vouching
Q You mean he?

A llc be placed ir custody. I belicve that they -- the city atiorney was attempting to have his bail
revoked at that point and have him placed in custody, il my rccollection is correct.

Q T think you're correct.
A Pardon me?
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Q [ thunk you're correct.

733:11-12 Relevance
Q Okay. Are you what you would consider to be a mandated child abusc reporter?

734:16-17 Relevanee
Q Arc you currently representing David Arvizo in any legal matters?

746:12-24  Leading, Lack of Foundation, Best Evidence, Hearsay
A Miss Arvizo did, and somebody that she said was one of Mr. Jackson's employees.

Q Do you remember what the security guard looked like?

747:4-6 Misstates the Witness’s Testimony (Sneddon and the Report call “him™ &
“sceunty guard”™)

Q Now, in addition (o the person you've described as a sccurity guard, werc there any other
parsons present in the room when you arrived?

749:10-26 Lack of Foundation
Q Did you know that the conversation was being lape recorded?

749:13-15 Compound, Leading

Q By rcason of the [act that it's confideatial, that would be a reason that it would surprise you if it
was tape recorded, correct?

749:25-26  Leading
Q Evidently somcbody had a recorder that you weren't aware of?

749:25-750:1 Leading, Compound, Spcculation
Q Evidently somebody had a recorder that you weren't awarc of?
A Right

Q And clcarly the voices on that tapc that you hieard arc your voice and Miss Peters' voice,
correct?

750:13-14  Hearsay
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A And they kept it, and they said it was me. But I did not hear it.

750:26-28  Leading, Relevance, Hearsay

Q I think you told the officers that in all your years of expericnce you'd never been hugged by
anybody before during an interview of this typc?

751:8-10 Argumentative, Leading

Q Given the circumstance of the allegations, it didn't strike you that their behavior was just a
little bit unusual?

754:13-20 Argumentative, DA Testiying

Q T understand that. And what — T guess what I'm asking you is, I mcan, 1f you got out of the
scrious Allegations, and these were serious allegations, and the conversations all take place in the
family unit, it sccms to me that you might want lo do an interview in an environment where
cvcrybgdy isn't all together just to substantiatc where there's undue pressure being put on
pcapie?

755:4-9 Argumentative

Q Okay. Look, okay, so thc answer to the question is nobody ever went back and tried to
icterview the children separalely --

A No.
Q - to sce whether or not what they told you was the truth?

756:4-22 Argumentative, Leading, Bullying

Q Okay. Now, all of the stufl beforc that where Mrs. Arvizo was basically satisfying you that she
was a good mother, correct?

Q Okay. Now, at that poin! you then begin (o focus on the allegations involving the children and
Mr. Jackson, correct?

757:22-26 Speculation

Q And when she made the statement, "My children are never solely alone with Michacl Jackson.
There's always somceone around." did you and your fellow workers assume that that meant that on
no occasion were those boys alone with Michael Jackson anywhere?

758:15-18  Lcading, Argumentative
Q That didn't sound sirange to you that this woman's telling you that she's up walking around the
house all night and that the room doors are open all the time?
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758:20-24  Spcculation, Argumentative

Q Wecll, T understand you took it for what she said. But didn't that in your mind suggest that
something didn't ring true aboul a woman who's up walking around a housc all night? Why
would she do that?

760:6-7 Lcading, Hearsay
Q The first sentence, first response after the question is, "Michacl has been like a fatker to me''?

760:9-11 Argumentative, Leading

Q That didn't raise a suspicion in your mind thal that is exactly what the mother just said in
response to this very same qucstion?

761:14-17 Best Evidence, DA is Testifying

Q Well, let me go back, just in fairness to you. [ think your report reflects that you asked Gavin if
anyone had ever teuched him in any way that was inappropriate.

765:7-24 DA is Testifying

Q Okay. With regard to Star, you asked him if there was any inappropriate touching that
occurred, what did he say? That would be towards the end of the report.

A Denied allegations of sexual abuse by Mr. Jackson, denies that he ever slept in the bed with
Mr. Jackson.

Q All right. Now, the next person, and the last person interviewed was Davellin, correct?
A Yes, Davellin.

Q Okay. Davellin. She pronounces it Davellin.

A Oh, okay.

Q T've learned that too, aller being corrected a number of limes by her.

And after, again, some information that she altends Rooscvelt Fligh School and is an
honor student, and the question is, to her, "What is your rclationship with Michacl Jackson?"
Correct?

766:5-6 Leading, Argumentative
Q That doesa't send any alarms off to you that this may have been prepared or scripted for them?

768:15-16 Hearsay
A I think she said he was the driver that was going to drive them back (o the ranch.

769:16-17  Speculation
A Probebly the same gentleman that we saw that she said was driving them back to the ranch.

773:8-17 Hearsay, Spcculation, Leading
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Q To your knowledge, just to your knowledge, did — after you obtaincd the waiver from Mrs.
Arvizo, to the time you met her at Fat Burger with the family, had she cver talked to you on the
phone?

A She might have called and spoke (o me, or she might have called and spoke 10 Laverne about,
"Car wc do anything about gelling the kids home schooled?"” ar talking to Mr. Jackson's people
about getting the kids home schooled. And, you know, wc told her that we weren't able to do

anything like thal.

773:18-22  Leading

Q So she was reully concerned about the kids' cducation?

AYecs.

Q And their inability to go to schoo! because of what was happcning to the kids when they went?

773:28 Speculation
A ] think to protcct them fom the media.

776:2-8 Argumnentative, Leading

Q Well, | gucss it's hard for me to distinguish (hat in the abstract. But if a child is being molested,
and the parents have been telling you that nothing's been going on, and it turcs out they have in
fact been molested, docsn't that -- shouldn't that indicate to you that perhaps the parcnts may have
been complicit in or may been neglectful about what bappened -

777:10-15 Hearsay
Q And what did thcy say about that?
A Miss Arvizo said that she had never signed a release to have Marlin Bashir tape her son.

Q Axnd did one or more of the children say that they didn't realize that they were going Lo be on
intcrmational TV?

777:25-26 Speculation
A Twould think from that program. But I'm not surc.

778:14-17  Leading

Q But you knew who they were talking about?

A Yes.

Q That it was Mr. Jackson, becausc of the previous interview?

778:19-23 Compound, DA Teslifying

Q Do you remember what month it was or how much time ¢lapsed from the ime that you
intervicwed the Arvizos and your meeting with Mr. Feldman? We know that the Arvizo
interview was on February 20th. Do you remember when the meeting was with Mr. Feldman?
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780:24-26 Speculation, Leading

Q The onc you've described as the sceurity guard?
A Right.

Q Possibly looks like that?

781:24-25  Improper Qucstion

Q And in this cesc what's the reason that you did not do that in this case, that you didn'l follow up
and

do that?

782:24 DA Testifying

Q So you were taking everything in the intervicw just at face value al that point? There's nothing
wrong with that.

782:12 DA Testifying
Q Okay. Nothing sinister.

783:1-784:6  Lcading, Relcvance

Q The report did not conlain any information with regard o Mr. Feldman and the forensic
psychologist attcmpt lo contact you, did it?

A T have o idea about that.

788:8-10 Leading

Q And clearly, by your own records, the initial interview that was done, they categorize this as a
scasitive case?

790:8-791:5 Relevance, Argumentative, Best Evidence, Hearsay
Q The report doesn't say that, does it?

A No.

791:14-792:13 Argumentative, Leading, Best Evidence, Relevance, Hearsay

Q Now, wilh regard to the report | showed you, it simply says that the children denied any sexual
misconduct, correct? :
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A Right.

792:14-18  Leading, Relevance, Calls for Legal Coanclusion

Q That would be considered a confidential memorandum, corrcct?

A That's correct.

Q And that's protected by the courts and cannot be released withoul court order. correct?

793:10-15  Non-Responsive

A T-- what Thad -- in the June meeting is what | had stated to the psychologist, or the therapisd, is
thal if he -- if he believed that Mr. Jackson's children were at risk o[ having been abuszd or
nexglected, that he would need to contact Child Protective Services in Santa Barbara.

794:11-14  Leading

Q And part of the rcason that your department had originally closed -- been asked to look into
this case, part of the reason was that there was some suspicion that one or more of the children
may have been molested?

794:19-21  Argumcatative

Q So you felt that you had no ebligation at all if you'd uncovered information with regard Lo the
molestation Lo do something about that?

794:26-795:1 Argumecnlative, Speculation

Q Yecah. What if the kids had come in and said they were molested back in February, what would
you have done about that information? Told them to go file with the police?

795:10-14  Leoding, Arpumentative, Asked and Answered

Q So when the doctor and Mr. Feldman are there now with information that they suggest that
your criginal report wasn correct, you didn't fecl an obligation to notify law enforcement? You
just told them to do 1t?

§02:5-6 Lcading, Hearsay
Q Okay. You understand -- you undcrstood his cancer was life-threatening?

803:15-16 Leading, Opinion, Reclevance
Q And was Janet going through some cmotional treuma because of the cancer situation?

§04:8-9 Lcading, Hearsay
Q Okay. So sometime in February she flew to Florida with the kids with Mr. Tucker?
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§04:20 Speculation, llearsay
Q Why they were going (o Flonda?

804:23-24 Hearsay
A Well, T was told by Davellin that they were being hounded by the media.

807:3-G6 Lack of Foundation, Improper Opinion, Hearsay
Q Sccurity for whom?

A For Michael Jackson.

Q llad you ever scen him before?

A No, T hadn't.

§07:17-18 Assumcs Facts not in Evidence, Misstates the Witness’s Testimaony, Speculation
Q Okay. Were there any other cmploycces of Michacl Jackson present?

809:5-11 Hearsay
Q Did you have any idea why the security man was there?

A Well, from what T had been told by the children, the media was hounding them, was following -
them, calling them. So T was under the assumptions, and it's purely my assumption, that hc was
there o protect Uhern, you know, from media, and things of that nature.

S14:7-8 Lack of Foundation
A She lefl with a Jackson employee. | don't know his name. | don't know what —

814:28-815:2 Lack of Foundation

A Tbelieve Lhat's -- that is one of Michael's employecs. | don't know his name, but I've seen his
picture before.

§17:26-28 Spcculation
Q Would that have anything to do with the fact that she was looking to you for support?
A Tm sure. Yes.

818:1-4 Speculation

Q Okay. And given the [act thal she stated she was upset during this occasion, would it fit, given
cverything you know about this incident and your knowledge of Tanet, that she probably did cry?

818:16-20 Hearsay
Q What did she tell you?
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A She said that she had not given permission for her children to be on vidco, to be taped. Her life
had been turned upside down. And she never gave any permission.

B19:12.28 Ilearsay

A Tdon'l know their name in particular. But she — she mentioned she didn't lie the way certain
things were being handled.

Q Did she claborate?

A She did, but L don't remember. I don't remember what she said.

§26:14-832:11 Lack of Foundation, Hearsay for "'l am awarce™ testimony
A I'm awarc that August 2000 the Arvizo family's first visit to Neverland.

A I'm not familiar with that. Then on March 12th I'm aware that Janel and Jay had her father call
Neverland pretending to be sick so that the kids would be braught lo Los Angeles and delivered

-to the grandparents' housc, which in clTect got her kids back Lo her.

848:18-849:3. Relevance, 352
Q Which is what? What typc of [unctions do you serve?

A 22 years.

§48:10-851:19 Relevance, 352
Q Anc under what circumstanccs did you meet her?

Q And she'll be ready this aflernoon.

854:27-855:4 Hearsay

A Yes, sit. The = we — we had heard that Gavin had been on a TV documentary with Michacl
Jackson. And then apparenlly — and | don't know this to be a fact, but I belicve she got 2 phonc
call from Michael or somebody in his entourage and said they wanted her to go to Miami to do a
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ncws, press conference.

855:16-18 Cuts off Witness

A IfT told you, T would not be honest. Because I'm not sure. It sccmed to be about a week, but
that's -

857:11.15 Hearsay

A She, at onc point called me, and she seemed te be under duress. And she was — she secmed
scarcd. And she hung up the phone on me, and - as if there was a problem. And, in fact, she may
have cven said, "Somebody is comning," or something of that nature.

860:25-28 Hearsay

A Janel called back and was -- I became more overly angry at this point becausc she would call
me, and things like hang up on me, "They're coming.”" Or, "Oh, my gosh," and she would hang
up.

863:23- Hearsay

And — and the family didn't, you know, kave the wherewithal to try to sct up any contract
with them. So I asked him, you know, "T'd like to sec this contract What are you preparing to
offcr them? And he said, "Well, we're going" — he said, "First of all, we're protecting the family."
1 said, "What arc you protccting them from, Frank? There's nobody to protect them from. If
they're being protected, I'm protecting them."

And he said, "Wecll, we're also — we're going to give lhem a (ulor. We're going to give
them a house. We're going to give them college educations.” I said, "Frank, that's all fine, well
and good, but what arc you going to give them monetarily? Because you're making all this moncy
on this." And he came back with - he said, "Are you trying to blackmail us?" And 1 said, "I take

offense to thal. T don't understand why you would say that. Becausc that's not what we're talking
about here."

864:25-27 Iearsay, Lack of Foundaticn

A No, sir. They were asking her. They were begging her. They were constantly calling, "Pleasc,
how can you gel Janel to come up here?"

865:20-22  Hearsay, Lack of Foundation

A No, sir. They were asking her. They were begging her. They were constantly calling, "Pleese,
how can you get Janel to come up here?"

866:11-16 Lack of Foundation

Q All right. Now, did you get a - at some point in time did you or Janct reccive a phone call
from - scc if Tremember the name of the organization, the — Santa Barbara's Child Protective
Scrvices, in Los Angeles it's the Department of Child and Family Services?

867:16-18  Lcading
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Q Was this during the period of time that those phone calls werc -- I pucss the best word would
be suspect? :

868:23-26 Leading

Q All right. So, tell me what huppened? She says she wants to go home, and you said, "Sure.”
You couldn't see a reason in the world why she couldn't, right?

870:4-22 Ilearsay

A Very surprised to see me. Tmmediately, 1 believe | said -- | said, "Janct's going to go homc with
me." And they went oulside to the front side. And Vinnic immediately got on his ccll phonc. And
I'm like, "There's a problem here." So I walk outside and 1 look to Vinnic and I said, "Is therc a
problem here? Ts there any reason why I cannot take Janet home with me?" "Oh, a0, no, no. I'm
checking into that right now. I don't sec any problem here. I don't sec any problem with it."

Tn the interim, Gavin comes back in and says, "Mom, you're scrcwing up cverything.
You're" — you kuow, "We're not" -- said, "Wc're supposcd to” -- he said, what's the word he said.
"You're messing up the plan.”

Q The plan?

A "You'rc messing up the plan.”
Q Okay.

A Tsaid, "What plan is that?"

871:9 TLack of Foundation

A Well, T would like to say that | have scen it written that hic's strectwise, you know, very slick
child, Gavin is fer from that. Gavin is -- is very much young in his mind. Gavin is a 14-ycar-old.
His mother wraps her arms around him continuously becausc of his previous bout with cancer.
And so Gawvin really has no streetwise ability at all. 1 mean, he does not — a¢'s ncver hung out on
the street, he's never, you know, smoked a cigarette, he's never -- it's just not his naturc. Hc's a
very loving younyg child.

§73:4 Lcading
Q He wasn't rude with you, was he?

§73:26-874:4 Leading, Learsay
Q Is conjure a good word?

A Wecll, we were rying to come up with a4 way (o get -- afler we got Janet out of the beauty
parlor, Janct said, you know, "We got problems here."

Q Okay.
A Okay. And she said, "We need to get these children out immediately.”

876:1-6 Opinion, Lack of Foundation, Hearsay
Q The kids were at this time different from how you knew them?
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A Very much so. They were almost as if -- and I've used the word brainwashed. You know, they
-~ the children later told me things that they told them aboul me.

8§77:12-878:8 Rclcvance

Q Back at the time of that call did it occur to you lo make other phone calls to other agencics or
other organizations?

A I've continued my military education. I'm working on commander general stafl college, which
is a two year program. And it's sanctioned by Fort Leavenworth, Kansas. But Thaven't done any
addilional work in the master's program.

$78:9-14 Rclevance, Vouching

MR. ZONEN: Folks, I'm sorry, thesc other two questions, they'te hearsay. We can'l gel into that.
T have no problem asking this last question. I think it's the Jast question. Almost the last. T wall
save it for the last question becausc | alrcady know the answer 1o il.

§78:28-879:3 Hearsay, Irnproper Opinion

A Because they'd been loyal to me up to this point, and all ol a sudden they're being told they had
1o be loyal lo someone ¢lse, which created all kinds of turmoil in a child's mind.

879:4-7 Rcelevance

Q The second half of that question 1 can't ask. Are you the sole suppart of the Arvizo family at
this lime?

A Yes, sir. Tam.

§79:27-28  Relevance, Compound
A ... And finally, we do gel to the last one. Ts this your first marriage? Is this your first child?

880:13-16 Heaursay

A Mainly it was coming out of Slar and - Star and Davellin, you know, that some things had
transpired that they saw. And that — and Gavin was not responding that way.

§80:4-28 Hcarsay
Q lt was during that time. So it — Star had told you some things?

A Well, he said - yes, sir. Ile didn't tell it to mc directly. He talked about it to, I believe, in front
ol Janel, and T heard them.
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881:24-882:14 Hearsay, Lack of Foundation

A Well, first of all, T received a phone call at work and they said, "Johnnie is inimidating us.
He's bunging on the doors and screaming through the door."” And this guy Johnnic apparently was
a bodyguard or bouncer, or somebody working for the Jackson camp.

A Yes, sir. He showed up after | got there. Yes, sir. kle did. And so 1 — for fear he was going to
try to come inside, ] opened the door and walked out and slammed the door behind me. And we
were standing nose to nosc. And [ said, "You know, what do you want?" Fle said, "l want to
know how the children are doing." | said, "The children arc doing fine." I said, "Now, get off the
property and don't cver come back."

889:28-890: DA Testifying

Q All right. Did it sound like a fairly normal type of interview? T mean, T guess none of
Lthis is

normal.

$90:7-13 Lack of Foundation

A Yeah. Let me say that, and that is, this was carly on. And you know what, ] was under the
impression at that time that there was no problems. And so all -- all he was trying to do on the
other side was to just, you know, reinlorce that with, you know, with the audiotapc, you know.
But now I'know — I can scc pretty clearly what he was trying 1o do now.

897:24-898:1 Hearsay

A Tdid. T asked - T asked her -- or she said (hat they couldn'l come in right away, and T said thal
we need to resolve it one way or the other. They need to come back 1o school or we need (o
check them out. And she said that they couldn'l - couldn't return to school at that time. So I said,
"Let's check them out."

905:4-9 Lack of Foundation, Asked and Answered

Q During your timc at John Burroughs High School, or any time therealicr, werc you cver aware
o[ thc Arvizo children to be receiving threats [rom any source?

A No.
Q No threats from Jackson funs, Michael Juckson fans, anything of that nature?

907:4-6 DA Testified

Q When you talked to Johanic or — okay. When you talked to the man who was filming the
videotapc at the school, what was Mr. Jay Jackson doing at that timc?

908:22-23 Leading
Q So you -- because you werz no longer counselor slatus?
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918:15-20 Relevance
Q All right. Your frst child came along at what age?

920:2-921:26 Rclevance, 352 '
Q Did you mavec into that residence in West Los Angeles fairly recently?

Q All three of your children?

922:2-925:17 Relevance, Cumulative
Q kHow did you discover that? How did you discover that he had cancer?

A Almost a2 wholc year.

926:7-927:19 Relevance, 352
Q Were your kids Lhe victims of violence by your ex-husband as well?

A Nothing. | would change the subjcct. I would smile.

930:4-27 Leading
Q And 2 number of peaple extended their friendship and their support on that?

Q They extended their support —

931:6-7 Lcading, Compound
Q And did that happen? Was he able to at least have a telephone conversation with Mr. Jeckson?

934:3-4 Lack of Foundalion

A Mjchael wanted him to have thal one because that's the one he drove, and that's what he
specified.
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935:4-11 Lack of Foundation, Speculation

Q About six, scven months. What happened to the Bronco?

A They took it away.

Q Who took it away?

A Michael.

Q Why is that?

A ] think he was angry because T wouldn't let my kids go scc him.

936:21-23 Hearsay

A Yes. And Gavin had told Michacl about it. Michae! had said to send it back and he'll have it
repatred. Same thing as with the Bronco.

1938:4-14 Hearsay

Q By whom? Who invited them?

A Michael.

Q Okay. Did they talk to you about that beforehand?

A No. Just asked if they could.

Q Okay. Who is it that asked? Was it Gavin or Star?

A Gavin.

Q Gavin asked. Did they ask you or your then husband?
A They asked David.

939:21 Leading, Lack of Foundation
Q You really couldn't do that, could you?

940:17-26  Leading, Compound

Q Okay. Did you nol know that they were, at that time, that they were sharing the room with
Michael?

A No. I didn't.

Q And when do you think it was? I mean, how much longer? Was it months later? Was it.weeks
later? Was it over a year later? When did you finally realize Lhal they were actually, on those
visits, sharing a bed? By sharing at lcast a room with him and not a bed, sharing a room with
him. Or did you ever come to understand that that was happening?

941:17-18  Leading
Q So you really weren't part of Lhe team that was
visiting Neverland thereafter?

942:18-943:4 Non-Responsive
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Q How many visits did your boys have at Neverland aller this frst one back in August of 2000?
How many times do you belicve that they went back to Neverland?

A Oh, we're tatking when he was ill?

Q Yeah.

A Okay. When he was 1, then —

Q Well, starting from the first onc, that first onc in Aupgust 2000,

A The inital visit, then David took them back. And then ~ then David was doing -- doing sneaky
things that | didn't -- when I wanted to know what was going on, he wouldn'l tell me. And he
appcared to be getting closc to Michae!. And then to -- he look, wilhout my permission, Gavin to
the hotel where Michacl was. And by this time Michael was ~

943:6-13 Hearsay

A No. Just this time Gavin to the hotel. And at this - a little bil later David's telling them -
tclling Michacl how, I don't appreciate their talking, because T find it very peculiar how the
conversations, when Gavin was sick, telling me, he said, Michuel had the same exact color as
Gavin, his [avarite color. You know, and all these things that Gavin liked, Michael liked. I
thought that was really strange.

945:1-14 Hecarsay .
Q What were the things that Gavin was telling you that cansed you concern?

A Well, first, spending a lot of hours talking to him. How he would separate from talking to

Davellin and Gavin - and Star, which [ had noticed other people — other people — like other

people, like George Lopez, Jamic, included all three of the kids in cverything. Becausc it wasn't

'3‘.1 ust Gavin suffering from cancer, it was Star and Davellin were also suffering from watching
1eir brother.

But Michael, no, he was scparating the two and only paying attention to Gavin. And I
thought that was strange. Because why were all these other people including all three of them.

947:13-20 Hearsay

A ... So this particular conversation when the children were calling me from Neverland they were
saylng that they were all good. And then Chris gets on the phonc -- Azja didn't go to that onc,
only Chris. Chris told me, "Janct, they're behaving beautifully.” I said "Chris, come o, arc you
saying that with your cycs closcd, onc cyc winking?” And he goes, he gocs, "No, really, they're
bekaving. They're behaving so good.” .

953:2-14 Hecarsay

Q All nght. Martin Bashir. When Michzael Jackson called you and had this conversation with
you, what was the subject matter of that conversation? What did he say to you?

A Tdon't know why either.
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954:1-13 Leading, Relevance
Q Nor have you seen the parts that depict your children in them?

Q Tn a very profound way?
A Yes,

956:27-957:11 Non-Responsive, Ilearsay
Q Were you willing to do that?

A No. I wasn'l willing to do it, until he started telling me things, like, at first I'm saying o, no.
And then when he started telling me about David, he told me that he didn't want — that the
children had expressed to him what a bad guy David was, and that he feels that David's a bad
guy. When he started talking to me like this T fel;, you know wha, all these leelings that Tmight
ave had about Michael, they made — may have been incorrect. Because he's seeing something
that my children have experienced and is feeling for my children. And so I felt at that time that,
yes, he did generally want to protect the kids.

958:7-9 Relevance
Q Was that an interesting expericnce being on a private jet?
A | was more concerned about my children.

958:10-11 Leading, Cornpount
Q Where was Michael Jackson? He wasn't on the plane, was he?

958:25-26  Lcading, Compound
Q Did you feel a desire to talk with him about it, or really didn't occur to you al that poinl?

962:24-38  Leading, 352

Q All right. Do you still believe it 1o be true today? Do you belicve that your children arc in
danger?

A Yeah. From different pcople now.
Q All right. But you're still concerned about your children's well-being?

963:25-964:1 Hlearsay

Q And -- but during the time that Jackson was there and he conveyed to you his belief that all
three of your children were in danger, and he said, now, Ronald and Dicter were going to be the
ones who were going to kind of fix things, right?

967:21-23 Askcd and Answered
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Q Did you want {o see it at that time?

A Yes.
Q Did you actually?
968:11-24  Hcarsay

Q What happened?

A Because Michael had ordered all the TVs completcly off in the room. And so I went down.
And when I got down, Davellin calléd me up. | don't know if — 1 don't know il all of you have
kids, but you kind of know when they're like scared or -- just diffcrent things, you know.

So Davellin, when she called me, she sounded scared. She gocs, "Mommy, you betler
come up here right now." | go, "Why Davellin?” "Becausc Michael is angry." T go, "Why is he
angry?" "Because you're going to watch the Bashir." And so T said, "Okay. T'll be there right now.
['ll be there right now." Se I ran back up. And when T went in there Michael told me that he did
not want me to scc it.

972:6-10 Leading, DA Testifying

Q All right. Now, this is a Xcrox copy, incidentzlly. And il appeurs that there's been faxed some
place. There's some numbers up here on the top. But none of this was on that piece of paper at
the time that you signed it; is that right?

974:5-7 Lack of Foundation, Hearsay

Q All right. Is it your understanding that Michael Jackson's lawyer wanled you o joinin a
lawsuit against a production company in England?

976:12-19  Lcading, Hearsay

A And then he had me write in my writing right underneath there the, for example, T don't
remember cxact memory, but things like, he's a father, things - everylhing that he's a father, he's
-- just different things like that.

Q Thirngs about Michacl Jackson?
A Yes. And that would appcasc the killers. And that's a quote.

877:3-7 Hearsay
Q Okay.

A And -- okay. Then [ went 1o the room, and just sitting there. And then that's when Big Mike
called and he says that Michacl said he didn't want me to go on the airplane, that T was going (o
have to stay there the night.

977:23.25 Lack of Foundation

ANo, I don't. But Big Mike, he is the -- to my understanding, [ don't know, he's the head security
of whea Michael travels,
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978:16 Hearsay
A Hec said that Michae! said T could not fly.

979:7-16 Hearsay
A Then he goes, "Well, look, T'm going to ask Michacl and scc what I can do.”
Q Okay.

A And then he called me back and he told me that — that in one condition, that I sit where they
ask mc to sit. Because at first they had told me that there was no room on the airplane. And that
-- when I gol on the airplane T thought that was prewty peculiar, becausc there was plenty of room
for everybody there. But that's what they initially said.

980:18-27  Non-Respoansive
Q One. Can you describe her, do you remcmber?

A Yeah, She was a very nice lady. Grace was kind of mean to her. Whenever the stewardess
would stand like overlooking Michacl, or the — or anybody, just stand there doing her job. To me
T saw nothing wrong with it. And Gracc was very bothered by it. And she would make her go
awey. And make her go away like — it was kind of like in the end of the airplane, she would
meke her go over there. She didn't want her there.

983:7-14 Hearsay

A Okay. In Jay's apartment Star said, "Oh," because Star was left and right throwing out different
things that he bad seen and what was happening. It came to 2 point where I was telling them alter
this, "Forgive and forgel, [orgive and forget, forgive and forget." And that's when Star had said,
"Oh, mommy, and I saw Michael lick Star's — Qavin's hiead on the airplanc.” And right there,
that's when T knew thal what T saw =

984:6 Leading, Relevance
Q You don't drick, do you?
985:5-8 Relevance, Lack of Foundation, Hearsay

A When we got to Neverland, he - he -- Michael ordered the car not to take us all the way to the
front, but to stand by the gate. And he wanted all of us to walk from the gate to the front door, a
freczing night.

993:4-6 Lack of Foundation

A Chris the — his -- Michacl's personal bodyguard. Personal securily. The only bodyguard that
Michae] had at that time.

994:6-16 Lack of Foundation
Q Was Chris Carter there as his personal bodyguard, Michace! Juckson?
A Yes. Michael's only personal bodyguard. Only.
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Q Would it be fair to say that when Chris Carter was there, Michael Jackson was there? Was that
what you'd noticed?

A Yeah, But not all the time. Because Chris would go to Los Angeles al night. He would - he
bad [ricnds, he had girl friends in Los Angeles, and fricnds. So he would use that time lo go and
slccp somewhere else.

1000:11-21  No Question Pending, Hearsay

A Ok, also, another thing that Ronald and Dieter wanted my kids to do. It was confusing this
part. After they told me that I had to do - oh, Dieter lelling me that everything had -- cverything
had to be chorcographed. Everything. And Dieter had said to the point where he wanted the
children to go to school —

Q Uh-huh.

A - then be videotaped at school, as if there was nothing wrong at schoal. But yet they're telling
me that the media and killers had gone te my children's school. That was confusing lo me.

1000:22-1001: Hearsay
Q All right. Did he say to you that killers had gone to your children's school?

Q Were they telling you this sort of thing --

A During that time that we were al Neverland.
Q — on a regular basis?

A Yes.

1001:18-28  Asked & Answered, Non-responsive

Q Okay. All right. Now, was this on a daily basis that Dicter would tcll you about the dangers 1o
your children?

A Yecs. All day long.
Q And actually told you that killers had gonc to their school?
A Yes.

Q All right.

A And the conlusing fpun was then he wanted my children to go to schooi and act normal so they
could videotlape this for Michael's positive PR damage control.

1002:7 Non-rcsponsive
A Positive PR for Michacl. It -

1002:22-26  Lcading, Asked & Answered
Q Did he tell you who poses the danger to your children? Who are these people?
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A They never told me who they were.
Q Crazed fans or enemies or what? He wouldn't say anything?

1003:12 Leading
Q So he was talking aboul killers as well?

1003:22-23  Lcading, Asked and Answered
Q So you actually did have a conversation with him?

1003:25-26  Leading, Asked and Answered
Q And then you never lalked to him again after that?

1004:2 Asked & Answered

Q Did he say something about a danger to you while you were at Neverland as well, Michael
Jackson?

1004:5-24  Non-Responsive
A They had said because of Lhe Bashir.

1006:11-15  [learsey
Q Do you know if they told you they didn't want to go, or they said it was okay?

A No. At thal time they were -- to me they were litle bit of conlused because of these killers.
Because Michael kept telling them.

1006:26-1007:6 Hearsay

A The children said that they had walked in on Dieler, and that Dieter was writinf down
everything | was saying. And that they knew it was my voice and Jay's voice. And when they had
walked in again, that's when he stopped it

And 50 -- and the kids came 10 me and told me, "Mommy, I think they're listening to your
phone calls, yours and Jay's.” And then that's when — that's when T had asked ther, "Are you
monitoring my phonc calls?"

1007:12-14  learsay

A They all said no. And this -- remember, the conversation with Michacl is at Florida, and when
I initially arrived in Neverland. No more. No more.

1008:13-14  Leading
Q So he was relating some information back to you that you had given to Jay?
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1009:8-11 Leading

Q Okay. All right. Now, you've convinced Jesus and grabbed your kids, jumped in the car -
A Yecs.

Q — and gonc home?

1011:5-13  Lack of Foundation, Hearsay

A They told mc my children's life was in danger, that you should scc how much death threats
they're getting. And that they wanled to protect the kids, and that they loved the kids and they
loved me. And cverybody that T came inlo contact | was endangering them. And Jay's mother had
told me that 1 should take care — that T needed to take care of Jay when I started the relationship
with Jay. So that was on my mind.

1011:14-16 Lack of Foundation

Q Okay. All right. Did you kniow that any of thosc -~ thatl any of those conversations that you had
with Frank were being tape recorded?

1013:22-1016:7 Relevance, 352

Q On a few different occasions you said in this interview, as L heard it, that you [elt Michael
Jackson was family to you?

A Yes.

And now I know this room is filled with good, honest, dccent people, because my
children have communicaled that to me. But it's still hard for me. Now T'm not open with people.
I don't know their motives. And I'm more frightensd than cver. And I mask that by hollering. |
mask that by being irritable. T mask that with many things.

1021:2-18 Relevance

Q Okay. Can you tell me the size of that apartment?

A It was onc room, the kitchen, the bathroom, and two closcts.
Q Okey. Was it a studio apariment?

AYes.

Q So the Kitchen was not in a scparate room?
A Yes, Separale.

Q The kitchen was scparate?

A Yes,

Q So it was - how many rooms were ia the apartment?

A It was like a bedroom, a dining, 2 living room togcther.
Q Yes.
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A And the kitchen scparate and the bathroom separate.

1024:11-17  Lcading, Speculation

Q Okay. Can you say with certainty whether or nol one of those two individuals was the man
who visited you on that datc and gave you the money and le(ter?

A No. I don't remember.

Q Okay. So it could have been one of those two individuals, or -- but you just don't have any
recolleetion?

1025:11-13  Leading, DA Correcting the Witness, Asked and Answered

Q Just a moment. Let's go back. I want to go to the [first day that the apartment was cleaned out,
that the property was removed. What happened on that day?

1029:20-23  Relevance, Improper Character Evidence

Q During the period Lhat the Arvizos were tenaats, did you have any problems -- were there any
problems with the Arvizos as tenants?

A No. Nonc at all.

1033:28 Improper Question, 352

Q Star. Mr. Interpretcr, you did very well.
1034:16-1035:3 Relevance, 352

Q And how long has he worked as 2 truck driver?

A And all the truck drivers switched over.

1037:18-20 Hearsay
Q Okay. Who is it who 1old you that they were visiting up there?
A They did, when they'd come.

1038:20-24  Hearsay

A No. No. They always spoke with me. They always lold me everything. But once they were over
there, they couldn't talk. And then they would talk (o me in this manner, and | would say, "Talk
to mc loudcr, I can't hear you." They'd say, "I can't,”" and hung up.

1038:26-1039:4 Hearsay

A Yes. Yes. One of the times, onc of the children, I don't remember which, because my nerves
were all like that, they said to me, "Ma, we can't talk or call you becausc they're listening (o me."
Then I was in worse shape. | ended up in worse shape, because then again, they had to call me,
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otherwise -- so T said, "What is going on with you?" And then hang up.

1039:8-15 Lack of Foundation, Speculation, Relevance, Hearsay,

A One would call me, I would say, "Bring the others." And they'd say no, they couldn't. And they
were in orne place, and the others were in another place. So then I would say, "Well, tell them.”
Once Star called me very late at night, and I said, "Star, tell me what's going on?" "l can't, Ma,
because they'll hear us. They're listening to us." Then they had the telephones bugged or
something. I don't know.

1043:5-17 Hearsay
A The timc went by, Time went by. | had to talk to them and talk to them. And I said to Gavin,
because he was the one who was most like that, I said, "Gavin, why are you like that? Why are

you likc that?" And T said, "That man is bad. Hc's put bad things in your head.” And then he
would ycl] at me, "No."

And Gavin never had ever lack of respect for me or yelled at me. He said that that man
was going (o pay for his university and was going to turn him into an catcrtainer. Many things
Gavin told me. And 1 started to cry, because T szid, "No, Gavin, I'm the onc who loves youw." [
said, "I'm the one who lovces you, because that man is nothing to you."

1044:23-1045: Hearsay
Q What was the name that you saw? Do you remember it?

A There was a Frank two or three times. T don'L remember. There was Neverland. Tt said
Neverlund. And what hurts me most is that my little granddaughter broke it, because she wants to

. ix one phone with anothcr one.

1046:3-13 Hearsay

A And then he got in the car and took off. But the next day Davellin always would come and go
from the school with the children from the arca. Then Davellin, when she came out of schaool, she
was running, and she was running. And she came in and knacked on the door and | said, "What's
wrong with you, Davellin?" She seemed to be frightened. I said, "Davellin," and T locked at her
from top to bottom, I said, "What's wrong with you?" And then she said, "He's out" —
"Somebody's following me, somebody's following me, and he was talking to me."

1046:21-1047:4 Relevance
Q You haven't been driving lor whal, ten years before?

A Well, T don't remember. I don't remember. Because one time when I was at Sav-On as T came
oul, there's a car parked like that, another one coming like this. There were two of them. When 1
backed up they went like this. I looked at them and locked at the other onc, and thea I thought,
"Oh, this is for me." And sincc I was alone in the car, then T went like this, onc of them came
over like this, and the other one on the street, the other one was there. And they followed me for
15 minutes. I was going crazy.

1048:17-1049:2 Rclevance, 352
Q Did you cver sce David Arvizo, your former son-in-law, did you cver sce him abuse Janet or
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the children, physically abuse them?

A No. I didn't believe the answer. Somctimes it looked like finger marks that she had.

1049:9-12 Hearsay

A Well, no. But the way they talked Lo me, T'd say something's going on. Oh, yes, one time they
told me that they would spy on them. That they spied on them.

1049:24-26  Heursay

A Yes. Isaid 1o my husband, "Why don't you call the police on them. That is kidnapping if they
don't want to let the children out."

1050:11-15  Hearsay

A And my deughter. Because I said, "What's going on? Why arc they going to take them." They
suid, "Mama, | can't tell you too much." And I said, "No, no. They'rc not -- they're children,
they're your children and my grandchildren."

1055:15-20  Leading, DA Testifying

Q Now, my question lo you, the accuracy of that tapc recording, we don'l know who taped it, we
just recovered it. We know where we recovered it, but we don't know who taped it. The question
is, 1s il accurale in the sense that the words that we aclually hear spoken, were those words
spoken yours and his?

1055:22-26  Leading, Speculation

Q Do you believe that that is the sum total of all the words spoken? Do you believe there may
have -

A1 [eel there was more.
Q You feel there may have been parts that are chopped out?

1055:28-1056:12 Lack o[ Foundation, DA Testifying
Q All right. There seemed to be at times the sound of --
A Yecs.

Q -- maybe a break, I don't know.

AYes.

Q Could that be what you're relerring to?

A Yes.

Q All right.
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A And on — when he started coughing when | would start to cmphasize how mean Lhey were,
Q Uli-huh. There were background noises. Did he tell you where he was at the time of that call?
A No. No.

1057:8 Lack of Foundation
A Michael's personal bodyguard.

1057:21-22  Lack of Foundation
A No. They didn't let me. They — he went straight to my kids.

1058:12-14  Lcading, Lack of Foundation, Speculation
Q So it was Ronald and Dieter --

A Yes.

Q — were the two advisors who were there?

1058:27-28  Hearsay
A Asked him for help. And he said he couldn't help me. Ide said he was threatened with his job.

1062:2-7 Asked and Angwcred, Non-Responsive

Q Minutes?

A Minutes.

Q Truly minutes?

A Minutes. And I was trying everything possible in order to take the kids with me, bul they --

" Michael had alrcady taken them. The kids were with Michacl.

1064:2-12  Hearsay

A And then he had said at a different time, he says, "I could tell you're not going to play along
wilh (he plan. You're not going to be part of the team.” And Dieter telling me cverything had to
be choreographed. 1 told him, "What's wrong with the truth?"

Q Okay. -

A At that point when they had told me that | couldn't tell anyonc, when Ronald had said that to
mc, at that moment, what am T going to tell? That | - that I walked across the grass in
Ncverland?

1066:27-1067:5 Lack of Foundation, Speculation, Hearsay

A1 - because T was in a position | couldn't say anything, couldn't tell anything, because my
phone calls are being listened. So | figured I'm going to have the opportunity when I'm
lace-to-face to be able to tell them. And when Iasked them, "Can [ meet with you alone, pleasc?"
they suid, "No, we want to scc the children."
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1068:1-4 Leading, DA Testifying

Q Now, you have z dilemma. Your kids are a{ Neverland. You've got an appointment with Child
Protective Services. Who did you call? Whal did you do next?

1068:11-13  Lack of Foundation, Speculation

A Because the second 1 -- the sccond they knew T knew somcthmg was not correct, then they got
like ferce ou me.

1069:5 Speculation, Leading
Q And Dieler had actually seripted it?

1065:24 Hearsay
Q All nght. Okay. Your kids told you that?

1072:16-17  Leading, Hearsay, Misstates the Witness’s Testimony
Q So cven after the video they were saying you had to come back to Neverland?

1074:28-1075:7 Hearsay

But later on, later on when I was at Neverland they would use — Frank would usc that and say,
"“You see how — how Brad didn't mention Jay was there? Why, Janct? You know why? Because
we can kill him. And we will."

Q This is something Frank had said?
A Ycs. Fast forward, That's what I'm saying. Frank cnded up being the worst one of all of them.

1075:21-25  Non-Responsive

A 1 didn't know what was going on. Everything wes confusing. Why leaving the country. Why
have to do this belore Child Welfare Services, the morning of. Why — why would people wunted
te kill my children. A lot of whys. I was confused.

1076:28-1077:1 Hearsay
A She told me she was an attorney for Geragos and Michacl.

1077:7-14  Lack of Foundation, Hearsay
Q What did she tell you specifically about this?

A That she was an attorncy for Geragos and Michuel. That she'd worked in Geragos office. And 1
know your investigation now has --

Q No, no. Just tell us what shc told you?

A Okay. She told me - she put a lot of fear into me of what the child welfarc — I don't know
what they call it
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1077:19-1078:3 Hearsay

A Qkay. She had told me that she has - that she must be prescat, and that by her being present |
shouldn't speak at all. Becausc she has seen children ripped from their mother's arms. And I said,
"No. They're actunlly a group ol nice people." "No, Janet, you don't know. They're going lo rip
your kids if you say anything, anything thal indicates Michael is anything different other than a
falher figure or family, you'rc going Lo never see your kids. You're going to — you're never going
to see them for years and years, By that time they'll probably be adults, and maybe they'll have so
much resentment towards you because you didn't fight [or them."

1078:10-12  Lack of Foundation, DA Testifying

Q Did she understand that you really didn't have money Lo hire her to represent you? Did you tell
-- you ncver got 1o thal stage?

1078:25 No Question Pending
A And Michael had, and Ronald and Dieler had said.

1079:2-6 No Question Pending
THE WITNESS: Not only the script, but they also told us how to behave and how to be --

‘MR ZONEN: Okay.

THE WITNESS: And cspccially in between, like their out takes,

1081:6-9 DA Testifying

Q BY MR. ZONEN: Miss Ventura, you've now watched (his -- you've watched it now in its
cntircty. The first time you watchicd most ol it, but this time you watched it in its catircty.

1081:22 Leading
Q So Brad Miller was there?

1083:9-15 Leading

Q All right. So what happened rext? So -- well, not ncxt. Hold on a second. Next ended up being
the mecting with CPS. But before we get to that, et me just kind of move ahead, as you said, fast
forward. Let's [ast forward for just a moment.

You ultimately did have a meeting with, was it Vinnic?

1084:4-8 Leading

Q Did he tell you specifically, you don't have to tell us why you did it, but did he specifically tell
you something you should have donc that you didn't do?

A Well --
Q Just not to mention that?
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1084:19-20  Lcading
Q All right. So he says, "Now you'rc going to have to go to Brazil," is that night?

1086:11-13  Non-Responsive
Q Did they ask you aboul conditions at Neverland?
A What you don't hear on Lhe audiotape that all of you have already heard.

1087:1-7 Hearsay

A Asal, he just showed up. Vicki had (old me if somebody had, shows up, even though I told her
nobody, I want no one, they still send him. T knew at this moment now | have to go into their
mode, Another person ven fying what Brad was verifying, whether | can make -- drove it home
that he was a family man, that he's a good man, that he's an honest men.

1087:8-19  Leading, Luck of Foundalion, Hearsay
Q Arc these things that somebody told you you
need to say?

Q Frank was telling you the same thing?
A Ycs.

1088:8-19  Llcarsay

A Okay. The lape recorder came up when CPS asked Azja and Asaf to leave. And that's when
Asalhad lold me Lo tape record. And he had placed it on Jay's desk, because that's where he kad
assumed that the meelings were going to take place.

Q Uhk-huh.

A And he instructed me how ta usc it. And then afterwards, right before he walked out, out of
Jay's bedroom, hic had told me that then he had placed onc, another — another place. The one he
had given mc in Jay's bedroom, I turned it off. Tturned it off and I put it in the closet.

1088:26-1089:4 Non-Responsive

Q T'm just going to hold it up. [ know you're not going to be able to scc it well. But you'll be able
lo see it on other occasions. But just so you have a sense what the picture is. The man with the
goatee, thal's Asaf; is that right?

A And he also madc sure that me and Azja didn't talk.

1092:12-20  Leading, Speculation, Hearsay
Q No. Anybody ¢lsc from the Jackson camp?
A No. That's il
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Q No bodyguards or anything like that? Or was that Asaf's job?
A Uh-huh.

Q How was he introduced 1o you, Asaf?

A That he's Michacl's security.

Q All nght.

A Once he said Michacl's security, oh, my God.

1092:23-26  Heursay

A 1 had to, per Frank's instruction and Vickd. Said, "Well, let's sce, if we -- if we send somconc
there it's only because we [eel, Junet, that the children are going to be ripped away from you."

1093:15-21  Leading

Q And were those the instructions?

A Yes,

Q To make sure that you were not allowed the children to be separated?
A Yes.

Q Ts that correct?

A Yes.

1095:2-13 Leading

Q You didn't turn it ofT thinking you were turning it on?
A No.

Q You knew it was alrcady on?

AYes,

Q Why did you turn it off?

A Because it's illegal to tape record people.

Q Was that your understanding?

A Thal's how | feel.

Q And did you feel the need to do that then, (o tumn it off?
AYes.

1095:8 Improper Opinion
A Because it's illegal to tape record people.

1097:19-20  Improper Comment
Q Along with I don't know how many other millions of Americans.
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1098:24-26  Spcculation

Q All right. Ts it possible that the tape -- it just wasn'l picked up, or you think that the tape has
been some way compromised?

1099:19-25  No Question Pending

THE WTTNESS: Ron, there's ane more reason why I know it was compromised (oo, Because you
hear that little Michacl Jackson music playing? Well, also Vicki had me explain the DVD, about
him and Michacl being together.

Q BY MR. ZONEN: All right. Now, that --
A By Frank also.

1106:9-10  Leading
Q All right. And Frank and Vinnic were now in their role, is what you're telling us?

1108:17-27  Hearsay

Q How did they recorncile that with you? I mean, after frst telling you killers had arrived at
Neverland, and now they're telling you that they're not. Did they say something, or just drove you
Lhere?

A No, they just drove me there. But at this time, at this time Frank was in — and Vinnie were in
close contacl with Mark Schaffel and Brad Miller. And Marc Schalfel had said that he was
preparing the place of where me and the children were going to be in Brazil. No American hotels.
No - no one -- where no one spoke any English.

1109:6-19 Hearsay
Q Co ahead and tell us what they said. No hotels or --

A No American hotcls, becausc the Amecrican people would tell the killers where we were at. No
onc where they spoke English. And it was going (o be a remote place so no -- the killers wouldn't
be able to find me. '

Q Did they say how long you were expected to go there?

A Every ime it was differeril. Every time it was a little bit more different. The one that -- the onc
that stood out the maost was when Lhey were -- they needed to do positive PR for Michacl,
damage control. And once that was successful, that was going to appease the killers.

1109:20-23  Compound

Q All right. During the time that you were in Calabasas at the Country Tnn and Suites, did you
run errands, do things? What were you doing in preparation for this trip? Whal were you doing?

1112:4-6 Leading, Improper Opinion
Q Actually looks like the same handwriting as the prior one?
A Yes.
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1112:16-1§  Lcading, Improper Opinion
Q Thal's Star, Again, the same writing, not your own?
A Yes. Not my wriling,

1115:1.3 Leading, Relevance

Q Says here that — that — shows here that you have full custody, and that David Arvizo has no
visitation; is that right?

1115:9-12  Leading, Lack of Foundation

Q Star. Again, not your handwriting, not his handwriting, Vincent Amen's signature on the lower
left-hand corncr. Same date, 28th of February; is that right?

1116:9-14  Leading, DA Testifying, Lack of Foundation

Q But apparently there was scized at some point, and morc cvideace will come about this, but
there was seized at one time 2 multipage expense account of cxpenditures for you and your
l[amily -

A Uh-huh.
Q -- by the Jackson camp; is that right?

1119:4-5 Lack of Foundation

A Bccause T was. Because now it proved what T had - had told you, all of you what was going on
there.

1119:8-11 Compound

Q Now, the things from your apartment, had you given anybody approvel, or had asked anybody
to movc you out of your aparmment? Did you have a conversation with Yolanda?

1120:8-1121:1 Lack of Foundalion, Hearsay

A Vinnic had asked me, Frank had asked me. Mostly Vinnie, because he said that Geragos
wanted 10 make sure, this is somcthing that slipped out of Vinnic --

A Yes. She also.

1122:27-28  Lack of Foundation, llcarsay
A Frunk, Vinnie, and Michacl knew because of Gevin.
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1123:22-26  lcarsay

A Four am. into the guest room where T was, Gavin had told me, "Mommy, Michael wants to
know, is asking me," not me, him, to have him, "have me reschedule the" — the - Gavin had to
do kind of like a4 CT — ultrasound CT scan type of thing.

1124:15-1125:9 Hearsay

A Okay. At four am. Gavin had called mc and then they told me that Michacl wanted him 1o ask
me to change this appointment, this ultrasound thing. And T said, "No, baby, wc got to go. It's --
1t's — wc have 1o do 1t." And then he goces, "Well, Mommy, it's because Michacl wants me to."

A Yes. And Isaid, "What is Jesus juice, Gavin?" And he zoes, "Wine." And then at this point
have a wave of so many things that 1 knew now, now.

1125:24-1126:6 Hearsay

A Okey. | then told — now T know at this time that they're listening to my phore calls. So I played
it very calmly. I'said, "Oh, baby, tell Michac] that it's okay. It's not that kind of appointment.
They only check for ~ they only check you for your kidney. Thal's it. They don't check” — "No,
Michael's afraid, Mommy, that the alcohol's going to be detecled in the — in my urine." And I
suid, "No, baby, it's not that. They don't even look for that at all, baby. Tt's just creatine clearance.
Tt's something that they check lor your kidney, baby. It's okay. Il's going lo be okay."

1127:18-20  Leading, DA Testifying
Q All right. You were now awarc of the fact that Gavin had becen drinking alechol?
A Yecs.

1130:20-21  Lack of Foundation
Q All right. All right, Was the top screwed back on?

1131:1-§ Leading

Q This is somcthing you'd done with Gavin on a number of occusions?
A Yes. For ycars already.

Q It had never been spilled before?

A Never had been spilled.

Q Not the type of cap which would naturally come loose?

A Nope.

1131:9-18  Lack of Foundation, Spceulation
Q All right. What did you belicve happened?
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A lbclicve that Vinnic had spilled out Gavin's ucinc. But I'still - still I went to the laborulory.

And I go — there was only this much urine inside the big giant bottle like this. So Vinnie gocs,

"No, don't get off." And I said, "No, no, I'm just going to run to the laboratery real quick.” And
he just parked the car, didn't even park the car, and he came off to the laboratory with me. And
he's standing right behind me. And I told him —

1136:10 Speculation, Hcarsay
A Well, beecause of what Fraok had told him.

1136:12-13  No Question Pending
A Now, al this point thcy bad made - they had turncd the children on Jay.

1140:4-9 Lack of Foundation

Becausc I know thal they were going to listen in to the phonc calls, and once they listened to the
phone calls and confirmed that my parcnts were sick, that they would go ahead and allow -- there
would be an exchange. T - they sec my kids, I relurn with my kids. I was going to offer them
mysclf.

1140:14-20  Lack of Foundation, Non-Responsive

A Yes. What happenced was - hopefully, maybe you guys do some search or raid and you find
these tapes. What happencd was -- and | knew we couldn't make no phone calls from Jay's
aparimenL,

So Jay - and we knew at this point now we're being watched, because now I'm talking to
Davellin. Thad called Davellin over there at Neverland in code.

1140:21-1141:7 Hecarsay

And really, what happened that was very frightening was when 1 called Julio, T said
"Julio," this is another person in the security. I said, "Julio," T said, "could you plcase connect me
to the kids." And they said, "Janet, the kids arcn't here." T told Lim, "What do you mean?" And he
goes, "No, Janet, I'm locking at the paperwork at the board. Your kids arc not here." And I go,
"What do you mean?" He goes, "What room were you last in?" 1 go, "The children were in this
room." And [ said, "The boys were with Michacl and Davellin was here." And so Julio put - he
goes, "You know what, even though there's nathing here, Junet, 'm going to conncct you." And
then -- so he connccted me. And he goes, "Yeah, Davellin is here. That's strange." He goes,
"There's no" -- they --

1142:2-15  Lack of Foundation, Hearsay

A From him, his work to hers. Fopcfully there was a chance that nobody was listening and —
from their end. So Jay took the chance and culled them and told my parents now, now what was
poing on. A little bit what was going on.

And so my parents -- and I said when you receive a phone call to go ahead and say that,
that they were ill. Then they did. And Frank was in facl lisiening 1n the phone call. And then —
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Q How do you know?

A Well, the children told me aftenwards.

Q How did they know?

A Well, Frank was there in their presence listening to their phonc calls.

1142:21-1143:6 Hearsay

A Frank said, "Okay, Janet, they can go for one hour. One hour. And you better be in the car on
the return trip back." And | said, "Okay. Okay." Since I got one hour, T said, okay, if he's willing
to give me onc hour, and I'm somcbody he wants, okay, I'll ask for two hours. He said, "No." We
went back and [orth. And then he said, "Okay, two hours. "You know what, Frank, my parents
arc really, really ill, They're accustomed and using, so they don't bave no more questions aboul
where their children arc at, and to calm their inquiries of where they're at, or so they don't" — now
I know what their plan is. So 1 say, you know, "So they don't go tell anybody their - their
conccrns, cxpress their concerns.”

1150:3-6 Leading
Q All nght. So Yolanda could have —

A So whenever, like ] could sneak and call, "Yolanda, Yolanda," try and talk to her in cade.
"Look what they're doing. Don't listen to them." And -

1150:10-11  Lcading

Q Would -- could Yolanda have been under the belief that you were moving out ol there
permissibly?

1152:4-1156:26 Relevance, Leading, Vouching, 352

Q You've dealt wilh turming on the television and sceing people talking about you, people you
don't know, people who don't know you?

A The reason T only say thal, the reason T only say that is beeausc they said they moved it. That's
why. That's the only reason T say that. Tf they would have told me that it was someone, other
service moved it, [ would have had a reasonable feeling about that. But becausce they said they
movcd it themselves, you know, how could a tied garbage bag el untied ffom my red bag.

1162:19-24  Leading, Relevance

Q You were concerned aboul this, weren't you, that we had the wrong dates?
A (Nods head up and down.)

Q All right. So are you pleased that we're correcting these dates now?

A Yes.
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1165:16-26  llearsay, Vaguc

Q Who knew those notes were there?

A Ronald, Dicter, Frank, Michacl.

Q Ilow do they all know?

A Because I had told them. They had asked me. And my apartment was of no concern, 1o --

Q I know. I didn't ask you what. Now, plcasc, answer just the question. They asked you what?
Who asked you somcthing about notes?

A They had asked me what -- they had asked me in my apartment was there anything that
Michael had given Gavin. Specific -- that was 2 weird thing.

1166:1 Vapuc, Hearsay
Q And whet did you tcll them?

1167:20-26  Llcarsay

Q Now, did you know ebout that, thet he was withdrewing them from school?
A Yes. A little bit.

Q Had there been 2 form thal -

A I'signed the boys', he sipned Davellin's.

QAllrght. = =

A T know that. Because it's not my signature.

1169:3-6 Leading

Q Why - and you have g real connection (o this doclor, don't you?
A Yecs, I do.

Q You credit him with saving your child's lifc?

1170:13-22  Leading, Lack o[ Foundation, Hearsay

A This is another thing that I thought was very odd. Michael had tald Gavin he was giving him a
$75,000 watch.

Q Docs that look a little less expensive than 75 grand?

A T don't know. But Gavin had told me that Michael only gives jewelry to people he's in love
with. And to me, that was like, you know, even at that point when he had given it to him, [first,
it's odd. You don't give a child ~

1171:8-11 Hearsay

A And he said he wanted Gavin to wear, So ffom that point on Gavin was wearing — it was
attached to him. And whenever he had taken it off, Michael would tell hum to put it on.

1175:7-10  Non-Responsive
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A Davellin was now starting to c\Ercss berself. The more they got closer in the sccurity of being
wilh my parents and returning back to Jay, returming back to me, did they start opening up.

1175:15-23  Hcarsay, Non-Responsive

Q All right. We've got a wholc bunch of questions, so we want {o keep your answers as bric[as
possible or we're going 1o be here until 10 o'clock tonight.

So, let's scc, did the Germans cver give you a reason why they weren't secking police
protccuon? Did you cver ask them or Frank or Vinnic or Michacl why the police were not called
1n to Neverland? Did you cver ask them that?

A Yes. 1 did. | said, "What's wrong with the truth? What's wrong with the truth?" And they szid,
"No." Dieter had said, "Everything has to be choreographed."

1175:24-1176:6 Leading

Q Was that the standard answer thal they gave?
A Yes. Slandard, stundurd answer.

Q Did you say —

A Yecs.

Q - "Just call the police"?

A Yes.

Q What did they say?

A Evcrything had to be chorcagraphed. They were the damage control tcam.
Q So they weren't piving you an answer?

A No answecr.

1176:20-22  Leading

Q Did you undcrstand that that had somcthing to do with why they weren't calling the police? Is
that what you belicved to be the rcason?

1180:12-13  Speculation, llearsay, Assumes the Ultimate Fact

Q Arc you aware of when the actual sexual abuse occurred? Over what time period, do you
know?

1181:26-1182:8 Hearsay
Q Why did you want Azja to be at the meeting with the CPS?

A Well, it was per Vinnie's requesL. Nol Vinnie, T'm sorry. No, no, no. Sorry. Frank. Per Frank.
He had told me that T could lrave — that they had picked Azja, "and T had suggested Azja. And
then it was a combination that when we got there at Neverland they were going to tell me there if
I had done the video appropriately, adequate as to what they wanted. And then if T had done a
good job I could leave with Azja. But that never happened.
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1188:5-6 Vouching

Q All right. And your husband has testified — your ex-husband has tcstificd cxactly the same
way.

1188:8-21 Lcading, Relevance

A That is --

Q Russ Halpern has gone on television and said that you did that. You never did that?

A And if you nolice in the beginning, Russ Halpern wus talking to Geragos very closely.
Q All right. But that's simply not a true statement?

1190:12-13  Lcading
Q All right. So you saw Star. And you said, "Wkere's your father?"

1194:4-15 Leading
Q Yeuh. Five, six?

A Thc initial meeting when I went with Azja and the baby boy's birtaday party, and then this
mess. That's it.

Q Explain that for us? Were you scared at the time you were doing it?

1195:18-21  Argumentative, Leading

Q Again, another qucstion that deals with the -- your having witnessed Michael Jackson licking
Gavin. Did it occur to you that you should report that to somebady?

1195:27-28  Argumentative, Leading
Q Did you really think that you were just sceing something?

1196:21-1197:17 Rclevance
Q When was the last time you were cmployed?

Q It was a different building?
A Yes.

1199:7-1200:25 Relevance
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Q At thc moment you were supported financially in what way?

A lam happy ebout, oh, many things, but onc is [inally being ablc to say about the J.C. Penney's.

1201:19 Vouching
Q No. That I disagrec with loo.

1209:7-10 Relevance, 352

Q But at the time that you were talking about, well, maybe you have to forgive, maybe you
should talk to a priest.

A Forgive and forget, forgive and forget.

1210:14-27  Non-Responsive

Q When you became aware of the incidences with your son and Mr. Jackson, did you continuc to
allow your children to visit Neverland without --

A No. The alcohol, when | was told about the alechol, that was it. That was the process ol ncver
leaving -- cver having any kind of contact, my children with them. To me I thought it was only
alcohol. That was big cnough [or mc, vou know. Big enough for me.

Q All right. But --

A And then the fact that Gavin ocly has onc kidglcy. and that kidncy is malfunctioning,
Q T know. All right. Hold on. Hold on. This was —

A He's a healthy boy.

1215:20-2]1  Leading
Q That's not a word that's part of their vocabulary?

1218:13-28 TRelevance

Q Okay. All right. All righl. Again, there's 4 few different questions that have come up again for
clarification in lerms ol the children's dental work. Fave ail of them had dental work, braces?

A Uh-huh. T'paid [or the co-payments. And the boys also. Union benefils, co-payments. Bul T
couldn't continue the co-payments. One thing is, through union you gel good medical care and
denlal.

1219:7-17 Lack of Foundation, Hcarsay
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A Because T had to, from Dieter.

Q Dieler had told you that he wanted you to hold his hand?
A Yes.

Q And he mentioned thal?

A Yes.

Q And that was in response to what?

A The Bashir stufT, that T hadn't seen, but was told by them. And remember, even if the v.idco
was waiching or not watching, Brad Miller was. And he was going to communicate to Dictcr.

1221:13-16  Speculation

Q Supposc Michael Jackson had come (o you personelly and had asked you if you would
participate. If he'd said (o you, "This really helps me if you're i it. It just helps my lcpal position
ifyou'rcinit."

1224:23-25  Hearsay

A Yeah. They said thal over -- this is what it was explained to me. That after a ycar minc arc
gone beeause I was -- beczuse 'm an adult.

1263:1-1264 Relevance, 352

Q Now, I want 10 ask you a few background questions about how these investigations work in
responsc 1o some of the questions thal the Grand Jury has asked. Is it uncommon for an
investigation, criminal investigation to go on after eriminal charges have been filed?

A ... And there's just an sbundunce of evidence. And
wc only have limited resources that are going through a
lot o the computers right now,

1314:23-1315:13 Improper Legal Conclusion
Q Is the surveillance camera mic audio illegal, as far as you know, in someonce's privatc home?

A Even in a private home.

1358:5-7 Lack of Foundation

Q Okay. Did you break the ncws to Janct Arvizo about the molestation of her son? Or were you
present when the ncws was broken to her?
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1362:25-28  Hcarsay

Q When talking to Dr. Katz, what was his answer to your question, "Was Janct doing this for
money?"

A He told me his opinion that it was -- that the family was not doing this for money.

1363:4-7 Hearsay
Q And what was her answer to your question concerning that?

A She's adamantly told us from the beginning that she wants justice. She does not want his
mouney.

1384:18 IHearsay
A Tt said Gavin is not allowed off property.

1396:28-1397:23 Relevancce
Q All right. Is the security department at Neverland armed?

A T think it's just over 2800. Il's under 3,000. T believe il's 28 and some change.

1401:10-11  Lack of Foundation, Leeding
Q All right. Did he change his statement about that at a later time?

1401:23-27 Leading

Q All right. Was he cver able to tell you whether ~ I assumc that at some point you asked him
the question il he ejaculated during any of these events, and you talked with him about what that
meant; is that right?

1403:4-1404:17 Relevance, Improper Character Testimony
Q Have you had long and extensive conversations with her over the months since July --

A Shc's just concerned the way she's being portrayed in the news, as far as the allcgations that the
mcdia is prescating and the pictare they're painting of her as a mother. And she's upsct because
she cannot speak out on her behall to the press. She hasn't. And it's very difficult for her. And it's
causing anxicty in her life. And it's causing [ear for her satety and safety of her family.

1405:8-12  Hearsay
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A She immedialely called me, and she wes upset because the wey she was being portreyed. And
she explained to me what was going on at that time with — when they took those pictures. And
Gavin was at training at the mililary base there.

1405:13-1406:8 Relevance, 352

Q So they were actually phiotographing the kids when they werc at the military basc doing their
formations?

Q It was somc belicf that he had changed over the last couple ol years to the point where he
might not be recognized [rom the sereening of "Living With Michael Jackson™"?

A Right.

1406:21-26 Leuding

Q Did Gavin ever express his — did lie ever express an emotion about Michael Jackson, how he
felt about Michael Jackson, whether he was angry or disappointed, or whether he liked him, or
whether he was close to him? In other words, did he ever express his feclings about how he felt
about Michael Juckson to you?

1408:13-16  Lcading

Q Did -- do you remember if there was anything that he said to you to the cffcct that, coming
from his grandmother that if men didn't do that they would rapc women?

1444:3-18 Relevance, 352

Q You were aware that -- that there was a restraining order out against the father, not just as to
the mother, Janet Arvizo, bur as to the three children as well?

A Tdon't recall. T don't think I did.

1453:3-10 Relevance

A Crisis management is a litlle bit difTerent than normal public relalions. And that happens when
you have a client or a product thal aclually has a problem, or whal we cali 4, lerm a erisis. And
that means a lol ol extra altention and locus. So when you go into crisis management mode, il's
usually 34 hours a day for a specific period of time.

1455:16-21 Relevance

A Yes. My own personal concerns, not with the Martin Bashir tape, bul Twas personally
concerned professionally for Michael about his finaricial condition, and several of the things that
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were happening that T was aware of in his life thet I wanted to be able to talk about.

1458:26 Lcading
Q Okay. So hc was a PR man as well?

1461:27-1465:22 Relevance, 352, Hearsay

Q Okay. At some point during your work for Michael Jackson and this team, was there ever a
discussion of Michael Jackson's financial problems?

A By many millions of dollars. Yes.

1466:25-1467:6 Leading, Iearsay

Q Okay. And what did M. Schaffe! tell you when he called you and informed you of 2 problem
with the Arvizo family?

A Hec told mc that there was a problem at the ranch. That Janet had taken the kids and left in the
middlc of the night or carly in the morming. And he was very — extremely upset and agitated
about it. And he told mc that he was afraid that they had gone to -- or she had gone to sell her
story to a UK tabloid.

1468:19-26  Lcading, Hcarsay, 1470, 352

Q Did you -- did he tell you, "We found them and brought them back to the ranch?
A Oh, I'm sorry. Yes. He did tell me that. He did tell me that.

Q And did thai cause you some concemn?

A It caused me a lot of coneern, yes. I [elt personally like this was somcthing out of a very bad B
movic. It madec me sick to my stomach.

1476:1-4 Leading

Q Okay. Now, going back to your conversation with David LeGrand, at some point you did
contact — you did have a conversation with Mr. LeGrand again about Janct Arvizo?

1476:16-18  Leading

Q 1 think you said you askcd him about, "Please make surc I'm not hearing this right. Don't tell
me that she's been taken"?

1477:6-25 Hearsay, 352

A ... Somehow we gol on the subject of talking aboul her. And David (0ld me, and T do
remember his exacl words because [ repeated them to other people, was that, "We've got her on
tape and we're going 1o make her look like a crack whore."
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Q Did he say something along the lines of, "We don't have lo worry about her,” that type of
ine?
g?
A Yecah. I don't remember what his exact words were. He was very [lip about it. T mean, T used
this word before to describe it. The only thing I can tell you adamantly is that he was absolutely
gleeful when he said that to me. I mcan, that 15 the word that T used to describe it

Q Did thal upsel you?
A Tt upsel me greatly. Yes.

Q And was it your impression thal this was something they were going lo fabricate or something
that was true?

A That she was a crack whore?
Q Yecs.

1478:2-25 Relevance, Speculation, Hlearsay, 352

Q Didn't he say that "We are going to make her look like a crack whore"?
A Yecs, he did.

Q Thosc were his exact words?

A Yecs.

Q Okay. Okay. Do you remember anything else about that conversation, other than the fact it
madc you upszt?
A Yes. | told him that | didn't think that cven if they had her on tape it would be anything that

they could use against her in court, because | felt that it was taken under duress. And [ didn't sce
how anything like that could stand up in court.

Q Okay. Did you have any knowledge that it was taken under duress, or was thal just your -

A Thad just my personal [eeling, T had - T assumed that i[ this woman lell in the middle ol the
night, which is whal Mare SchalTel lold me, or early in the morning, that she obviously didn't czll
and have a chauffeur driven limousine pull up and take her oul of there.

T'm a mother. T have two children. Tf T was going Lo leave somewhere in the middle of the
night it was probably because there was something very wrong.

1482:23-1483:24 No Personal Knowledge

Q And I will back up. Just one thing, as far as 101. You don't have any personal knowledge that
-- whether or not Janet Arvizo wrote this?

A Wecll, whocver was handling — whoever was handling the, carrying out thosc types of
statcments. And at that point I belicve it was Bell Yard. Sa it's not like cverybody gets together
and dccides how to do it. Onc or two pcoplc are usually appointed to take carc of it. When 1 was
brought in I took carc of it on the United Statcs sidc.

1485:27-1487:3 Rclevanee, 352
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Q Okay. Let me go to the Grand Jury questions. And along thosc lines, there's a good one here.

Why would Michael Jackson's reputation reduce the value of the music calalog? Does its
value depend on who owns it?

Q Anc would the association be cven greater in terms of the value of those particular songs?
A Yes, it would.

1489:6-14 Hcarsay

A Wecll, there was onc in particular that we had fournd, my friend Don Hexncock and 1 had
discusscd. And again, we didn't have time to analyze the whole thing. But the one that was
glaring that he pointcd out to mc was that it looked like the pordon In the tape where Michael
was acually [ccding the bottle to his baby, it looked like his legs had actually been sped up to
look like they were jumping at a morc rapid ratc than what they would normally be doing.

1493:12-1496:11  Relevance, 352

Q ln an e-mail shown as evidence, which we've talked about, did you express a concern that
Marc Schaffel was being retained for the PR effort?

A ... did with his music. So that madc me deeply sad. Personally I am, of course, relieved that T
was never drawn in any decper than what happencd. 1 feel like I'm in deep enough.

1517:13-1518:26 Leading

Q All right. All right. Do you happen to remember when thal was? I mean, we actually have
some dates and some imes on that, but do you have 2n independent memory of when that took
place?

A Ycah Likc somctimes on my computer that he gave me, we called — well, because, so il was
like -- the battery got messed up to where like it wouldn't charge no more.

1520:10-17  Leading, Hearsay
Q Okey. Now, at some point you received a call about going to Miami. Did you get the call or
was it your mother who got the call, or did both of you get calls?

A ] don't know. It was pretty much — what happened was, like all the stufl started coming on the
récw§. ‘tAhnd t’l)lcy called us and they got in contact with us, and they called me and they said, "Is
avin there?"
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1527:6-1528:1 Lack of Foundation, Relevance
Q Did you ever drink alcohol at Neverland al a time when Michael Jackson wasn't there?

A He had like a bottle of this thing called Jim bean, Jim, something like that.

1532:3-1533:16 Relevance

Q All right. This is just aicrnoon -- all right Well, let's stay attentive. And you're only going to
be here for a few more minutes.

A Excuse me for like being all tired and stuff.

1538:23-1539:3 Leading

Q Werec there some times that you were more intoxicated than other times?

A Yes.

Q Do you believe that you ever al any lime actually passed oul ffom the alcohol?
A Probably. Yeah,

Q But morc [rom alcohol than just beeausc it was time to go to sleep?

A Ycah. Morc from alcohol.

1548:6-11 Hearsay

A And then she'd even lell me uboul somelimes like they would be — she'd be watched. And also
it happened to me, we'd be walching the news, and then like because they didn't ever et us watch
the news. One lime my mom was watching the news and I was sitting there with her and the TV
just turned ofT. So --

1559:4-15 Hcarsay

Q It was for your brother?

A Well, the reason we werc going there was because Michael wanted Gavin to go to Miami.
Q Michael wanted what?

A Gavin to go to Miami.

Ql-

A Michael wanted Gavin to go to Miami.

Q Michael wanted Gavin lo go to Miami?

A Because Gavin asked Michael -- first Michacl called and he asked for Gavin to go. And Gavin
asked for me 1o go. Then Gavin asked for my sister 1o go, then asked for my mom to go.
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1560:16-25 Lack of Foundation

Q Could you tcll if your brother had been drinking a fairly substantial amount? In other words,
was his behavior any diffcrent?

A He was just — he was -- his eyes were closed and he was -- he was saying stuff that dido't make
sensc.

Q So bc was behaving diffcrently?
A Yeah
Q Did you think it was because of what he was drinking?

1561:28 Lcading
Q Did you sometime later talk with your mom?

1564:9-18  Lack of Foundation, Tmproper Opinion

Q Star, was it your impression that he drank every night?
A Yes.

Q Did he drink to the point where he was intoxicated?

A Ycs.

Q You thought he drank too much?

A Yes.

Q And every night?

A Yecs.

1564:28-1565:2 Rclevance, 352, lmproper Opinion,

A Because he has only one kidney, and alcohol like that could kill him. That's what I found out
once

we lefl Neverland. We went (o the doctor's.

1569:10-20  Lcading

Q You saw what was going on in the room?
A Yeah. So | went back to the cottage.

Q You mean with regards to your brother?
A Yes.

Q And Michacl Jackson touching him?

A Yes.

Q You had testified that there were two separale instances ol that; is that right?
A Yecs.

Q And there was another occasion where he was rubbing up against him?
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1573:22-1575:11 Rclevance
Q Do you cook?

A Yeuh. They wanted me lo.

1587:6-8 Leading

Q All right. When was Lhis in the overall scheme of things? I'm assuming it's aller Miami. Is it
afler Miami?

1589:14-16  Hearsay
Q Do you know how il was thal your mom found out about 1t?
Al gucss fom Dr. Katz.

1592:4-6 Asked and Answered
Q Did you and your brother ever drink when Michael Jackson was not there?
A No. You already asked that question.

1592:20-28  Lcading, Compound
Q All right. Now, how long docs it ring and where can you hear it?

A What sets it off? | don't know where the sensors are, bul the sensors T think are on the ground
that once you walk through them it sounds.

Q Okay. So once you walk through the sensors il will set it ofl, and you're not surc where the
sensors are? :

A No.

1613:1-1614:24 Relevance
Q And who was that ccll phone service with?

A On the ranch it did not work at all, on Neverland Ranch. Tts very, very weak, I might come in
once in a blue moon. And you can't get the call. It would close up before il goes through.

1629:1-4 Hearsay
Q Do you know whom she was calling?
A A [riend of hers. Jay Jackson.
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Q And how did you know that?
A l'was told.

1642:10-16  Lack of Foundation, l1carsay

Q For instance, on the first pape it appears thal on - at 2-02-03, T take it that's February 2nd, ‘03,
at 12:01 p.m. there's an incoming call from Frank?

A And I wrote the word Frank. Correcl.
Q Okay. When you writc Frank on this document, who do you mean?
A Frank Casio, who's also known as Frank Tyson.

1678:10-20 DA Cuts Off Witness

Q Is it [air to say that based upon the evidence you have thal may be a very cusy ora very
difficult assignment in terms of eslablishing enough probable cause (o get the judge to sign it?

A In this -- oncc the initial investigation was completed, it's actually ~
Q My — my call -- or my qucstion is -- concerns a gencral question. In general in search warrants

is it fair to say that depcnding on the cvidence it may be casy to get a scarch warrant or il may be
very difficult?

1717:20-25  learsay

A A female voice answered when | called, and | asked, "Is this Marie Nicole Casio?" She said,
"Yes." I said, "Ts your brothers Frank, Dominic, Aldo and Angel?" She says, "Yes. And who is
this?" I introduced myself. She lold me, "Hold on," as she put another.-- what sounded like
another person on.

1719:2-7 DA Testifying
Q !'m sorry?
A The Maric Nicolc number is not on this exhibit. I believe it's on --

Q Well, T think you should probably take a second look at it, unless I'm mistaken, which woulda't
be the first time.

1784:17-1785:2 Relzvanee, 352

All of these began probably back in June of 2000. Junc o[ 2000 was when Gavin Arvizo
beeame ill with cancer. He was quite ill, as the testimony illustrated, and illustrated very
graphically. He was, as I explained to you in opening stalement and was illustrated in Lhe course
ol his testimony, the estimony of his mother, he was probably as close to death as any child
could be and still survive. And forgel child, as close to death as any human being could be and
survive, and survive beautifully. He's a robust young man now. And doing well.

Ilc still has significant health issucs. They may come back to haunt him somctime in the
future. We pray not. But he certainly at this time is doing wcll.

1785:27-1786:6 352
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Now, think about this for a moment. One ol the exhibils that you're going to see is a
picturc of the threc Arvizo children taken back then. Whal they looked like. These boys were len
years old and 11 years old. And Michael Jackson, who at the titne was in his early 40s, und Frank
Tyson in his early 20s, are showing these two children pornography. Children they had never
mel, one of whom was sick. '

1792:2-26 352

This is a -- this is a woman with barely a high school education, coming out of East Los
Angeles, who's being taken advantage of by people who are well educated and well paid, and
very sophisticated in the ways of the movie entertainment industry.

They stay there for two days. They don't do a press conference. They then all get back on
ajet. She has to plead for the right to get back on the jet with her children. They want her to take
a commercial flight and take the children separatcly. She begs and pleads to be able to get back
on. And they fly back to Neverland.

Do you understand that nobody knew her prior to that day? Nobody knew her. Think
about that front letter in the materials that were furnished to you, the notcbook from the defense
tearn in this case. (n that front letter where they talk about this is motivated by her greed and her
avarice and her desire for money. She's never asked for anything from any of these people. She's
never called them. They've called her. She was the one who was called by them and asked to go
to Miumi, not asked, told to go to Miami, that her life and the lives of her children were in
danger. And this is people who work for Michael Jackson, an international superstar.

1793:24-1794:22 352

And once you get lo know Junet you realize a few things about Janel. She's
uncontrollable. T couldn't. She's unprediclable. She has her own mind and her own opinion. She
is zealous in the prolection ol her children. She doesn't always make the best decisions, but she
trics. And she's raised three good kids. She's raised three grood kids. Davellin is now 18 years old.
Shc's been for two years a member of the LAPD Explorer Scouts.

The two boys, at the time of that phone call in carly Fcbruary, the two bays werc doing
fine. His health was good, Gavin's health was good. They werc in school, they were functioning
in school. Both the boys were involved in the sea scouts, the Navy sca scouts, and doing well.
Nonc of them were delinquent s. None of them are in trouble. Their lives were okay.

Janct had freed herself from an abusive relationship and met somcbody decent, and he is
dcecat, and was in a good relationship. Their lives were okay. They weren't asking anything [rom
anybody at the time that Michael Jackson interfered in their lives, not the other way around.
Because ol his own conduct, not the conduet of the children, his conduct in putting thesc children
in harm's way by putting them in that vidco. He then introduced himsclf and his stafl of thugs
into her life, not the other way around. Not the other way around.
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PROOF OF SERVICE
I, the undersigmed declure:

l am overthe age of | S years and not a party to the within action. Ium cmployed in the County
ol Suntu Barbara, My business address is 233 East Carrillo Street, Suite C, Santa Barbara, Californiy,
83101.

On June 29, 2004, | served the foregoing document NOTICE OF MOTION AND MOTION
TO SET ASIDE THE INDICTMENT(Penal Code § 995); MEMORANDUM OF POINTS AND
AUTLIORITIES on the interested partics in this uction by deposiling @ true copy Lhereof as follows:

Tom Sneddon

Geruld Frunklin

Ron Zonen

Gordon Auchincloss
District Allormiey

1103 Saata Barbara Strect
Santa Barbara, CA 93101
568-2398%

— BY U.S. MAIL - | am readily familiar with the firm’s pructice [or collection of mail and
processing of correspondence for mailing with the United States Postal Service, Such
correspondence is deposited daily with the United States Postal Service in a scaled enveiope
wilh postage thereon fully prepaid and deposited during the ordinary course of business.
Service mude pursuant to this paragraph, upon motion of a party, shall be presumed invalid
il the postal cuncellulion dute or postage meter date on the envelope is more than onc day
aller the date ol deposil. '

BY FACSTMILE -l caused the ubove-referenced document(s) to be transmitted via facsimile
to the interesled partics al

—_ BY HAND - [ caused the document to be hand delivered 1o the interesied partics in open court.

X STATE-Tdeclure under penalty of perjury under the laws of the State of California that the
above is true and correct.

FEDERAL - | declare that | am employed in the office of a member of the Bar ol this Court
at whose direction the service was made.

Executed June 29, 2004, at Santa Barbara, Calilornia.




